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přehoupla za polovinu, takže už by 
se logicky dalo odhadovat, v jakých 
patrech tabulky by jednotlivé 
týmy měly bojovat. Jenže letos 
tomu tak rozhodně není. První liga 
je neuvěřitelně vyrovnaná a i týmy, 
které jsou na chvostu tabulky, by 
rády zabojovaly o účast v play-off. 
Stačí jedna delší výsledková krize 
a může nastat fatální sešup o 
několik příček dolů.  
 Jako průvodce 
následujícím měsícem vám může 
posloužit i čtvrté číslo magazínu o 
1. lize. V něm naleznete například 
přehled toho, která posila se 
vyplatila, nebo naopak vůbec 
nepovedla. V TOP patnáctce se 
tentokráte vrátíme do nedaleké 
historie. Magazín totiž sestavil 
žebříček nejlepších týmů 
posledních deseti let. Který byl 
ten nejsilnější? Náš internetový 
časopis pak přinese i tradiční 
Žebříček klubů 2013. 
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Přeji příjemné čtení  

 HSfan 

CITÁT ČÍSLA 

„Jakápak krize? Naším cílem je 
vyhnout se baráži a to se zatím 

daří.“ 

Petr Novák si nedělal 
s výsledkovou mizérií Berouna 

kdovíjak velkou hlavu. Co se týče 
tabulkového pohledu má sice 

pravdu, ale týmy ze dna tabulky 
Medvědy velmi rychle dohání. 

  PLUS 
 

AZ HAVÍŘOV 
Havířov se coby nováček soutěže drží statečně a zdá se, že by 
mohl výrazně promluvit do bojů o play-off. Do konce soutěže sice 
zbývá ještě hodně kol, AZet však už stihl dokázat, že má velmi 
slibný potenciál.    
 VYROVNANOST SOUTĚŽE 

V 1. lize může porazit kdokoli kohokoliv. A to rozhodně přispívá na atraktivitě 
druhé nejvyšší soutěže. I po více než polovině soutěže si na play-off dělají naděje 
všechny prvoligové celky, snad krom Mostu, který zůstal na dně tabulky a pomýšlí 
zejména na vyhnutí se baráži. Střed tabulky je opravdu našlapaný a pořadí celků 
se mění každým odehraným kolem. 

VYHAZOVY TRENÉRŮ  MINUS 
V období mezi vydáním třetího a čtvrtého čísla magazínu bylo 
z pozice hlavního trenéra odvoláno hned několik prvoligových 
koučů. Konkrétně kadaňský Karel Soudek (zůstal jako asistent), 
Jaroslav Jágr, jenž nedokázal nastartovat zadřený Motor, a 
ústecký Jaromír Šindel, pod jehož vedením zažíval Slovan 
nejhorší sezónu v novodobé prvoligové historii. 

    

TRÁPÍCÍ SE MOTOR 
České Budějovice se trápí. Motor byl naším magazínem před startem ročníku 
tipován na třetí místo, nicméně se ukázalo, že letní tahanice okolo fungování 
českobudějovického hokeje zasáhly Jihočechy více, než se dalo očekávat. Zdá se 
však, že by se po příchodu Petra Rosola mohlo začít svítat na lepší časy. 



 TIPY NA ČLÁNKY 
1) Vedení Českých Budějovic sáhne na platy svým hráčům. Těm ukrojí z jejich výplatu podstatnou částku, kterou jim vrátí až 
při případném postupu do play-off. Rozhovor se Stanislavem Bednaříkem zde: 
http://ceskobudejovicky.denik.cz/hokej_region/generalni-manazer-motoru-stanislav-bednarik-chce-mit-svuj-tym-v-play-
off-2013112.html 
 
2) Interview s Petrem Novákem, trenérem Berouna, si můžete přečíst zde: http://www.hokej.cz/cz/1-liga/jakapak-krize-
nasim-cilem-je-vyhnout-se-barazi-a-to-se-zatim-dari-upozornuje-berounsky-kouc-novak/ . Zmiňuje se v něm o tom, proč 
Medvědi klesají tabulkou a o změněném metru rozhodčích. 
 
3) Ústí nad Labem se stalo druhým celkem, který změnil trenérské složení. Odvolaného Jaromíra Šindela nahradil Milan 
Skrbek. Rozhovor s novým koučem zde: http://www.hokej.cz/cz/1-liga/novy-trener-usteckych-lvu-milan-skrbek-v-premiere-
neuspel-verim-ze-hraci-hokej-umi-konstatuje/ 
 
4) V Havlíčkově Brodě momentálně září brankář Filip Šindelář (foto). Jak vidí své úspěšné působení v Rebelu a jak dlouho 
ještě na Vysočině setrvá? http://hokej.idnes.cz/rozhovor-s-hokejovym-brankarem-sindelarem-f2v-
/hok_1liga.aspx?c=A131129_092831_hok_1liga_rou 
 
5) Michal Mikeska převzal v Třebíči roli učitele pro mladší hráče. Sám o sobě říká, že se snaží být hodným strejdou. 
Rozhovor s veteránem Horácké Slavie čtěte zde: http://hokej.idnes.cz/hokejista-mikeska-pokracuje-v-trebici-dxp-
/hok_1liga.aspx?c=A131130_095022_hok_1liga_rou 
 
 
 
 

http://ceskobudejovicky.denik.cz/hokej_region/generalni-manazer-motoru-stanislav-bednarik-chce-mit-svuj-tym-v-play-off-2013112.html
http://ceskobudejovicky.denik.cz/hokej_region/generalni-manazer-motoru-stanislav-bednarik-chce-mit-svuj-tym-v-play-off-2013112.html
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http://hokej.idnes.cz/hokejista-mikeska-pokracuje-v-trebici-dxp-/hok_1liga.aspx?c=A131130_095022_hok_1liga_rou


 VIDEOTÉKA 
ŘÁDĚNÍ HAVÍŘOVSKÉ ZVĚŘE V ZÁPASE PROTI OLOMOUCI (12. 10.) 

http://www.youtube.com/watch?v=zSEvv5gfl3I 

 
 
 VÝTRŽNOSTI PŘÍZNIVCŮ TŘEBÍČE V DERBY S JIHLAVOU (13. 11.) 

http://www.youtube.com/watch?v=t7or6cVSJME&feature=c4-
overview&list=UUwPaXPkv9IVU1bGLcTmlcAg 

http://www.youtube.com/watch?v=zSEvv5gfl3I
http://www.youtube.com/watch?v=t7or6cVSJME&feature=c4-overview&list=UUwPaXPkv9IVU1bGLcTmlcAg
http://www.youtube.com/watch?v=t7or6cVSJME&feature=c4-overview&list=UUwPaXPkv9IVU1bGLcTmlcAg


 
STATISTIKY 

k 8. 12. 2013 

HRÁČSKÉ STATISTIKY  
TOP 15 kan. bodování TOP 7 asistentů

 
1. Tomáš Čachotský (JIH) 51 bodů 
2. David Výborný (MB)  45 
3. Tomáš Nouza (MB)   39 
4. Michal Broš (MB)  38 
5. Tomáš Klimenta (MB) 36 
6. Miloslav Čermák (LIT) 34 
7. Radek Hubáček (JIH) 28 
8. Lukáš Havel (HB)  27 
9. Denis Kindl (OLO)  27 
10. Petr Polodna (HB)  27 
11. Adam Zeman (JIH)  26 
12. Milan Mikulík (MB)  26 
13. Jiří Charousek (KAD) 25 
14. Radim Kucharczyk (OLO) 24 
15. Martin Novák (LIT) 21 
 

TOP  7 kan. bodování (obránci) 
 
1. Tomáš Sedlák (ŠUM) 19 bodů 
2. Milan Toman (MB)  18  
3. Aleš Holík (ŠUM)  16 
4. Zbyněk Sklenička (UNL) 16 
5. Jakub Grin (UNL)  14 
6. Ctirad Ovčačík (MB) 13 
7. Tomáš Pavelka (MOS) 13 
 

TOP 7 střelců 
 
1. Tomáš Nouza (MB)  22 gólů 
2. Miloslav Čermák (LIT) 20  
3. Adam Zeman (JIH)  18 
4. Lukáš Havel (HB)  17 
5. Tomáš Čachotský (JIH) 16 
6. Michal Broš (MB)  14 
7. Tomáš Klimenta (MB) 13 

TOP 3 střelců (obránci) 
 

1. Aleš Holík (ŠUM)  7 gólů 
2. Tomáš Sedlák (ŠUM) 6 
3. Tomáš Protivný (MB) 4  
 

 TOP 5 juniorů (bodování) 
  
1. Tomáš Čachotský (JIH) 35 asistencí 1. Luboš Rob (ČB)  10 
2. David Výborný (MB)  34  2. Adam Chlapík (LIT)   9 
3. Michal Broš (MB)  24 3. Martin Procházka (LIT)  7 
4. Tomáš Klimenta (MB) 23 4. Aleš Jergl (OLO)   7 
5. Petr Polodna (HB)  21 5. Daniel Graca (HAV)   6 
6. Tomáš Nouza (MB)   17 

TOP 3 cizinci (bodování)7. Radek Hubáček (JIH) 17  
  
1. Roman Rác (OLO)  19 

TOP 3 asistentů (obránci) 2. Martin Jakúbek (HAV) 17 
 3. Jaroslav Koma (HAV) 13 

1. Milan Toman (MB)  17 asistencí  
2. Zbyněk Sklenička (UNL)  16 TOP 3 gólmani (počet výher)
3. Tomáš Sedlák (ŠUM) 13 

 
 

 1. Michal Valent (MB)  19 
2. David Rittich (JIJ)  16 TOP 10 hráčů s bilancí plus/minus 
3. Tomáš Štůrala (ŠUM) 15  
 1. David Výborný (MB)          + 27 

TOP 3 gólmani (čistá konta)2. Roman Němeček (MB)         26  
 3. Tomáš Čachotský (JIH) 25 

1. Tomáš Halász (OLO)  4 4. Tomáš Nouza (MB)               24 
2. Kostúr (KAD), Valent (MB),  5. Tomáš Klimenta (MB) 23 
Lukáš (BNJ), Halmoši (ČB,  6. Ctirad Ovčačík (MB) 23 
Will (MB)   3 7. Jiří Dobrovolný (JIH) 22 
 8. Michal Broš (MB)  21 

Úspěšnost zákroků (min. 14 záp.)9. Milan Mikulík (MB)  18  
 10, Jan Knotek (OLO)  18 
1. Matúš Kostúr (KAD)         94,55%  Nejhorší +/-

 

zdroj statistik: hokej.cz 

TOP 5 nejtrestanějších hráčů 
 
1. Lukáš Bohunický (ČB)    101 TM 
2. Václav Skuhravý (ČB)    83 
3. Ondřej Dlapa (TRE)        76  
4. Zdeněk Tauš (MOS)     70 
5. Boris Žabka (MB)     68 
 

 2. Michal Valent (MB)         94,32% 
 3. Tomáš Vošvrda (OLO)      94,20% 
452. Vítězslav Nedrda (MOS)   - 18 bodů 4. Tomáš Halász (OLO)        93,93% 
451. Kryštof Kafan (MOS)    - 17 5. Juraj Šimboch (BER)       92,64% 
450. Marek Bail (ŠUM)   - 17   
449. Václav Čížek (MOS)   - 16  Průměr gólů na zápas  
448. Lukáš Chalupa (BER)    - 15 (min. 14 záp.)
 

 
1. Tomáš Vošvrda (OLO)          1,59 
2. Tomáš Halász (OLO)            1,62 
3. Michal Valent (MB)  1,72 
 

Nejvíce odchytaných minut 
1. Martin Falter (TŘE)             1537 
2. Lukáš Daneček (HAV)    1515 
3. Tomáš Štůrala (ŠUM)          1435 
 
 



 

UTÝMOVÉ STATISTIKY  
 

TABULKY 
TABULKA PRŮMĚRNÉ NÁVŠTĚVNOSTI P Tým Z V VP PP P Skóre B 

DOMÁCÍCH ZÁPASŮ  
1.  BK Mladá Boleslav  30 23 1  2  4  132:53  73  

1. České Budějovice  3819 diváků 
2.  HC Dukla Jihlava  30 17  6  2  5  109:72  65 2. Mladá Boleslav  2483  

3. Havířov   1946 
3.  HC Olomouc  30 21  0  1  8  98:49  64 4. Jihlava   1808 

5. Třebíč   1504 4.  HC Rebel Havlíčkův Brod  30 18  1  1  10 83:77  57 
6. Olomouc   1307 

HC Stadion Litoměřice5.    30 12  2  5  11  94:95  45 7. Litoměřice    1152 
8. Havlíčkův Brod  1114 

6.  HC AZ Havířov 2010  30 12  4  0  14 80:80  44 9. Šumperk   1016 
10. Ústí nad Labem   835 

7.  SK Horácká Slavia Třebíč  30 10  4  4  12 70:77  42 11. Most    531 
12. Beroun    380 8.  Salith Šumperk  30 8  7  2  13 84:98  40 
13. Kadaň     318 
14. Benátky nad Jizerou  243 9.  HC Benátky nad Jizerou  30 9  3  4  14 70:90  37 

 
10.  HC Berounští Medvědi  30 9  2  6  13 60:90  37 VYUŽITÍ PŘESILOVÝCH HER 

 
11.  SK Kadaň  30 9  1  6  14 64:88  35 1. Mladá Boleslav  32,28 % 

2. Litoměřice   19,40 12.  HC Motor České Budějovice  30 8  4  1  17 66:73  33 
3. Olomouc   19,38 

13.  HC Slovan Ústečtí Lvi  30 9  2  2  17 73:91  33 4. Šumperk   17,99 
5. Most    16,54 

14.  HC Most  30 6  2  3  19 67:117  25 6. Jihlava   16,35 
7. Havířov   14,84  
8. Beroun   14,49 
9. Ústí nad Labem  13,64 
10. České Budějovice  13,29 
11. Benátky n/J  12,31 
12. Havlíčkův Brod   12,07 
13. Kadaň    11,70 
14. Třebíč    7,38 

 

ÚSPĚŠNOST OSLABENÍ 
 
1. Benátky n/J   88,80 % 
2. České Budějovice  88,06 
3. Mladá Boleslav  86,90 
4. Šumperk   85,82 
5. Olomouc   85,25 
6.-7. Havlíčkův Brod  84,68 
6.-7. Kadaň   84,68 
8. Třebíč    84,35 
9. Ústí nad Labem  84,30 
10 Jihlava   82,05 
11. Havířov   81,60 
12.-13. Beroun   81,29 
12.-13. Most    81,29 
14. Litoměřice   77,10 

 

http://www.hokej.cz/tym/89/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/16/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/24/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/124/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/500/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/714/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/17/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/563/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/91/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/26/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/39/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/1721/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/126/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/122/?season=2013&competition_id=2231


 
BK MLADÁ BOLESLAVU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ml. Boleslav  3:2  Č. Budějovice 
Havl. Brod  3:5  Ml. Boleslav 
Ml. Boleslav  4:5sn.  Třebíč 
Ml. Boleslav  4:0  Šumperk 
Kadaň  1:3  Ml. Boleslav 

Ml. Boleslav  4:0  Litoměřice 
Beroun  1:7  Ml. Boleslav 

TOMÁŠ KLIMENTA 
Hvězdná posila z extraligového Třince dokazuje, že se 
jedná o prvoligovou extratřídu. Nejenže v tomto 
období hojně sbíral body, ale jako obvykle si odvedl 
velké penzum práce i v defenzivě. V kanadském 
bodování se tak zařadil mezi pět nejlepších hráčů 
soutěže, v Mladé Boleslavi je pak čtvrtým 
nejproduktivnějším hokejistou.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
  * Mladá Boleslav rozšířila své řady o dalšího 
člena. Z Berouna přišel Zdeněk Kubica (foto), 
který má přinést zejména důraz. Je jasné, že 
s dvanácti technicky zdatnými hráči s váhou 
okolo osmdesáti kilo se zkrátka do extraligy 
postoupit nedá. Jsou potřeba i hokejisté, 
jejichž schopnosti tkví i v jiných herních 
činnostech. Bývalý bojovník Hradce Králové byl 
letos nejproduktivnějším hráčem Berouna, 
takže i co se týče ofenzivních vlastností se 
jedná o solidního forvarda. 
 
* Statný obránce Lukáš Bohunický odešel na 
měsíční hostování (vyprší krátce po Novém 
roce) do Českých Budějovic. Slovenský zadák, 
jenž je nejvylučovanějším hokejistou soutěže, 
má Motoru vlít svým entuziasmem krev do žil. 
Zatím se mu to daří, protože oba duely 
s Bohunickým v sestavě Jihočeši vyhráli. 
 
* Příchody Zdeňka Kubicy a Jana Starého 
odnesl nadějný útočník Marek Loskot. Ten 
bude do konce ledna hostovat v trápícím se 
Ústí nad Labem.   



 
HC DUKLA JIHLAVAU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Jihlava  6:2  Kadaň 
Litoměřice  1:2pr.  Jihlava   

Jihlava  3:2  Beroun 
Jihlava  4:2  Havířov 

Jihlava  4:2  Benátky n/J 
Most  4:5  Jihlava   

Jihlava  9:3  Ústí n/L 
 
 

TOMÁŠ ČACHOTSKÝ 
Jihlavský lídr sice vyhrál toto ocenění už 
v předcházejících dvou obdobích, ale ani nyní nelze 
udělat jinak, než aby byla přidělena tato cena opět 
jemu, přestože už to možná vypadá tak, že jiného 
hráče Dukly magazín o 1. lize docenit neumí. Jenže na 
druhou stranu by bylo pošetilé netvrdit, že Tomáš 
Čachotský je zkrátka nejlepším hráčem Jihlavy.   

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Jihlava nadále zbrojí. A neposilují ji žádní druhořadí hokejisté. 
Čerstvou akvizicí legendárního klubu se stal 30letý Petr Haluza (foto). 
Ten v minulosti patřil k oporám Hradce Králové, respektive Olomouce. 
Po přesunu extraligové licence z Českých Budějovic na východ Čech se 
elitní útočník se zkušenostmi z brněnské Komety vydal do Polska, kde 
však kvůli finančním potížím jeho klubu nevydržel moc dlouho, a na konci 
listopadu se tak upsal jihlavské Dukle, kde už Haluza v minulosti působil. 
 
* Ofenzivu přišel posílit i statný Petr Štěpánek, který ještě nedávno bojoval 
v barvách Havlíčkova Brodu. Tam však před letošní sezónou jako řada jeho 
spoluhráčů skončil a zamířil do druholigového Žďáru nad Sázavou, kde 
vynikal a vysloužil si angažmá o soutěž výše. Smlouvu podepsal až do roku 
2016. Bude mít tak dost dlouhou dobu si přiklonit na svou stranu některé 
fanoušky Dukly, které popudil dva roky starým výrokem, že Jihlaváky nikdy 
moc nemusel.  
 
* Rekonvalescence Viktora Ujčíka probíhá podle plánu a ikona místního 
hokeje se opět postavila na led. Dukla však nechce nic uspěchat a svou posilu 
z Vítkovic plánuje využít až po Novém roce.  
 
* Zatímco přišly posily, jeden z důležitých hráčů kabinu Dukly opustil. Jedná 
se o mladého Jakuba Kadlece, jenž byl přitom sedmým nejproduktivnějším 
hráčem týmu. Odešel kvůli svému nedostatečnému prostoru na ledě. Jeho 
novým zaměstnavatelem se stal Pelhřimov, který ho poslal do Rebelu. 



 
UHC OLOMOUC 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Havířov  3:1  Olomouc 
Č. Budějovice  0:4  Olomouc   
Olomouc  1:3  Havl. Brod 

Olomouc  3:1  Třebíč 
Šumperk  0:2  Olomouc   
Olomouc  4:0  Kadaň 

Litoměřice  1:3  Olomouc 

TOMÁŠ HALÁSZ 
Slovenský brankář dokázal skvěle zastoupit zraněnou 
jedničku Tomáše Vošvrdu. Ukázal tak, že je jednou 
z nejlepších (ne-li nejlepší) dvojek ve druhé nejvyšší 
soutěži. V tomto období sice Olomouc dvakrát 
prohrála, ale Halász hned třikrát vychytal čisté konto! 
A to v nevyzpytatelných Budějovicích, v derby se 
Šumperkem a doma proti houževnaté Kadani. 

 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Jakub Herman (na fotce) se stal 
další „obětí“ diktafonu v rubrice 
zvané Helma dolů, kde se hokejisté 
Olomouce rozpovídávají o svém 
soukromém životě (opomenuty však 
nebyly i otázky na jeho zámořské 
působení). Co na sebe prásknul mladý 
útočník, který je v současnosti mezi 
šesti nejproduktivnějšími Kohouty? 
Rozhovor, který pořídili David 
Jahoda a Karolina Martinková, čtěte 
zde: http://hc-
olomouc.cz/clanek.asp?id=2191. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Upozn.:U Žádné jiné novinky se v tomto 
období v Olomouci neuskutečnily. 

http://hc-olomouc.cz/clanek.asp?id=2191
http://hc-olomouc.cz/clanek.asp?id=2191


 
HAVU LÍČKŮV BROD 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ústí n/L  1:2  Havl. Brod 
Havl. Brod  3:5  Ml. Boleslav 

Olomouc  1:3  Havl. Brod   
Č. Budějovice  1:2  Havl. Brod   

Havl. Brod  4:9  Havířov 
Havl. Brod  3:2pr.  Třebíč 
Šumperk  4:2  Havl. Brod   

LUKÁŠ HAVEL 
Ex-slávistický útočník patří k nejšikovnějším 
hokejistům soutěže. A zároveň i k nejobávanějším 
kanonýrům. Svou hvězdnou pověst Lukáš Havel naplno 
prokazoval i v tomto období. Nechytatelnou ranou 
rozhodl prodloužení s Třebíčí, kde předloni působil. 
Trefil se i proti Motoru, Šumperku Mladé Boleslavi a 
dvakrát pokořil brankáře Havířova. Výtečná forma! 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
  * Novou posilou Havlíčkova Brodu 
se stal útočník Jakub Kadlec. 
Tento mladý forvard se rozhodl 
odejít z  Jihlavy, kde po 
příchodech několika hráčů 
nedostával tolik prostoru, kolik by 
si přál. Útočník, jenž loni hostoval 
v Berouně, byl Duklou přesunout do 
Pelhřimova, který Kadlece, do té 
doby sedmého nejproduktivnějšího 
hráče Jihlavy, obratem poslala do 
Rebelu, kde bude hokejista se 
zkušenostmi ze Salzburgu hostovat 
do konce letošního ročníku.  
 
* Obránce Radek Novotný (foto) 
byl společně se Štěpánem 
Štěpánkem poslán na střídavé 
starty do druholigového 
Pelhřimova. První jmenovaný se však 
v jednom z prvoligových duelů 
zranil (nebo spíše lépe a přesněji 
byl zraněn) a momentálně je na 
marodce.  



 
ULITOMĚŘICE 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Beroun  3:4sn.  Litoměřice   
Litoměřice  1:2pr.  Jihlava 

Benátky n/J  4:3sn.  Litoměřice   
Most  1:4  Litoměřice   

Litoměřice  8:2  Ústí n/L 
Ml. Boleslav  4:0  Litoměřice   

Litoměřice  1:3  Olomouc 

MILOSLAV ČERMÁK 
Ex-ústecký hokejista opět procitl a po rozpačitém 
minulém období se znovu zapojil do boje o Korunu pro 
krále střelců. Litoměřickému kanonýrovi pomohl 
zejména návrat zkušeného Martina Chabady, jenž je 
klíčovým hráčem týmu a odesílatelem řady přihrávek 
na nažhavenou hůl Miloslava Čermáka, momentálně 
nejproduktivnějšího hráče Stadionu.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Novou posilou Litoměřic se stal Jakub 
Suja. Tento 25letý útočník, jenž se 
narodil na Slovensku, loni působil 
v Českých Budějovicích. Jistě si ho 
pamatujete i z angažmá v Písku, kde 
patřil k lídrům trápícího se týmu. Letos 
se společně s extraligovou licencí 
přesunul do Hradce Králové, kde si sice 
nevedl špatně, ale vedení 
východočeského celku se ho rozhodlo 
poslat do 1. ligy. Bývalý slovenský 
mládežnický reprezentant se 
v Litoměřicích chytil a naznačil, že se 
bude o návrat do extraligy ještě prát.  
 
* Vít Budínský (na fotce), posila 
z nedalekého Ústí nad Labem, setrvá 
v Litoměřicích i nadále. Jeho hostování 
bylo prodlouženo, stejně tak jako 
působení Ondřeje Smetany ve Slovanu. 
Bývalý hradecký kanonýr ve Stadionu 
konečně našel ztracenou formu. Dokáže 
se hokejista s pověstí flákače opět 
vrátit mezi nejlepší hráče soutěže?  



 
UAZ HAVÍŘOV 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Havířov  3:1  Olomouc 
Beroun  2:3sn.  Havířov 

Havířov  4:2  Č. Budějovice 
Jihlava  4:2  Havířov 

Havl. Brod  4:9  Havířov 
Benátky n/J  1:2  Havířov 

Havířov  3:1  Třebíč 
 

LUKÁŠ DANEČEK 
Syn trenéra Danečka naskočil v tomto období ke 
čtyřem duelům. A všechny pomohl dovést do vítězného 
konce. A to přitom musel čelit Olomouci, Benátkám nad 
Jizerou, Třebíči a Havlíčkově Brodu. Tedy soupeřům, 
kteří mu přidělávali dost práce.  Navíc prvním třem 
jmenovaným klubům dovolil skórovat pouze jednou. 
Rebel ho sice pokořil čtyřikrát, ale jeho spoluhráči 
byli ještě efektivnější. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * I hráči Havířova se připojili k čím dál známější akci Movember. Bližší 
informace a foto zde: http://hc-havirov.cz/clanek.asp?id=1388.   
 
* V Havířově se má možnost rozchytávat Peter Hamerlík (na fotce), 
brankář Třince, který se v poslední době potýkal s dlouhodobějším 
zraněním. Tento slovenský gólman je hokejové veřejnosti pochopitelně moc 
dobře známý, přestože v Třinci narazil na velkou konkurenci v podobě 
talentovaného Šimona Hrubce, jenž z Hamerlíka udělal možná nejlepší 
extraligovou dvojku. Gólman se zkušenostmi ze zámoří se pyšní zejména 
dvěma cennými kovy. Zlatou medaili získal coby opora Třince v cestě za 
titulem (sezóna 2010/2011), dvě utkání pak odchytal na MS 2012, kde 
Slováci senzačně brali bronz. V AZetu zatím stihl odehrát dvě utkání, ale 
je pravděpodobné, že svůj počet ještě rozšíří, protože jeho pozice u 
Ocelářů rozhodně není kdovíjak dobrá.  
 
* Další velkou posilou se stal pětadvacetiletý Erik Hrňa, člen vítězného 
třineckého mužstva z roku 2011. Tohoto drobného útočníka si můžete 
pamatovat například z předchozích prvoligových angažmá ve Znojmě či 
Olomouci. Vsetínský odchovanec se však dokázal prosadit i v extralize. 
Například v ročníku 2011/2012 nasbíral za Třinec hned šestnáct 
kanadských bodů. Letošní sezónu však zahájil v ruské VHL. Po pouhých 
osmi odehraných zápasech se ovšem vrátil zpět do své vlasti. Pro AZet se 
jedná o skutečně skvělou posilu, kterou mu může závidět snad každý 
prvoligový celek.  
 

http://hc-havirov.cz/clanek.asp?id=1388


 
USK HS TŘEBÍČ 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Most  3:5  Třebíč   
Třebíč  0:3  Ústí n/L 

Ml. Boleslav  4:5sn.  Třebíč   
Olomouc  3:1  Třebíč   

Třebíč  2:1  Č. Budějovice 
Havl. Brod  3:2pr.  Třebíč   

Havířov  3:1  Třebíč   
 

LUKÁŠ NAHODIL 
A je to tady! Lukáši Nahodilovi se po roce vrátila 
ztracená forma. Do té doby trápící se útočník začal 
zničehonic sbírat body jako na běžícím páse a stal se 
hlavní ofenzivní zbraní Horácké Slavie. Tři body 
zaznamenal proti Mostu, gólem a asistencí pomohl 
k vítězství v Mladé Boleslavi a konkurenčnímu 
Havlíčkově Brodu nasázel dvě branky. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Michal Mikeska zůstane v Horácké Slavii až do konce sezóny. 
Tedy pokud mezitím neobdrží zajímavou nabídku ze zahraničí. 
„Jsem velmi rád, že mohu potvrdit zprávu, že Michal Mikeska 
bude i po skončení původně měsíčního angažmá i nadále působit 
v našem klubu. Ze strany nás trenérů je s Michalovým 
působením u nás velká spokojenost. A to nejen na ledě, kde do 
naší hry vnesl důraz a aktivitu, která nám v některých 
zápasech chyběla. Dalším velkým plusem je, že také hodně 
komunikuje s mladými hráči a předává jim své zkušenosti. Jeho 
hra splnila očekávání, s kterými do našeho týmu přišel,“ 
kvitoval Kamil Pokorný, trenér týmu, v rozhovoru pro 
hstrebic.cz. Mikeskovo rozhodnutí „Musíme ocenit i Michalův 
přístup k jednáním o prodloužení jeho působení v Horácké Slavii 
Třebíč. Vůbec mu nešlo o ekonomickou stránku věci a toho si 
velmi vážíme. Jsme však dohodnuti, že v případě nějaké pro 
Michala výhodné nabídky mu v odchodu nebudeme bránit,“ 
dodal Pokorný. 

* Miroslav Holec (na fotce) už se letos v dresu Horácké Slavie 
neobjeví. Brněnská Kometa ho totiž vyměnila do daleké Plzně.  
 
* Z extraligového Zlína přišel do Třebíče na střídavé starty 
nadějný zadák Martin Matějíček. Za Horáckou Slavii se už však 
nebude objevovat forvard Pavel Sedláček.  



 
SALITH ŠUMPERKU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Benátky n/J  3:4pr.  Šumperk   
Šumperk  4:1  Most 

Ústí n/L  3:4pr.  Šumperk   
Ml. Boleslav  4:0  Šumperk   

Šumperk  0:2  Olomouc 
Č. Budějovice  5:2  Šumperk   
Šumperk  4:2  Havl. Brod 

LUKÁŠ ŽALČÍK 
Lukáš Žalčík je skutečně patriotem srdcem i duší. Pro 
svůj mateřský klub se rozdá a společně s Patrikem 
Moskalem a Alešem Staňkem tvoří opravdu 
nebezpečný útok. Stále ještě mladý útočník, který má 
zkušenosti z pražské Sparty a jejího partnerského 
celku z Litoměřic, v tomto období sbíral body zejména 
za asistence. Sice nijak nezazářil, ale v oněch sedmi 
zápasech skutečně žádný Drak své spoluhráče nijak 
viditelně nepředčil, takže volba padla na něj. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
  * Za Draky se už 
v letošním ročníku 
neobjeví Martin 
Matějíček, jenž 
Šumperku v první polovině 
sezóny vypomáhal ze 
Zlína. Draci totiž svolili 
k výměně práv na jiného 
hráče z Valašska Pavla 
Sedláčka, který měl  
původně vyřízeny 
střídavé starty do 
Horácké Slavie. 
Jednoduše řečeno, 
Matějíček odešel do 
Třebíče a opačným 
směrem přišel Sedláček 
(na fotce). Jedná se o 
forvarda, který 
absolvoval několik utkání 
loňského play-off a má 
šanci probojovat se na 
letošní juniorské 
mistrovství světa.  



 
UBENÁTKY N/J 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Benátky n/J  3:4pr.  Šumperk 
Kadaň  3:4  Benátky n/J   

Benátky n/J  4:3sn.  Litoměřice 
Benátky n/J  5:0  Beroun 
Jihlava  4:2  Benátky n/J   
Benátky n/J  1:2  Havířov 
Benátky n/J  4:0  Most 

 

MICHAL BÁRTA 
Zkušená šestadvacetiletá posila z Liberce, kde tento 
hokejista před dvěma lety nasázel hned patnáct 
extraligových branek, je jedním z klíčových hráčů 
Benátek nad Jizerou. V tomto období se mu dařilo 
natolik, že si od našeho magazínu vysloužil nominaci na 
nejlepšího pojizerského hráče období. Výrazně tak 
přispěl k poměrně úspěšnému listopadu/prosinci.   

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Urostlý forvard Dalibor Bortňák opustil 
Benátky nad Jizerou a vydal se na rodné 
Slovensko, kde se upsal Zvolenu. Pro pojizerský 
celek to však není žádná velká ztráta. 
V letošním ročníku se totiž důraznému 
hokejistovi vůbec nedařilo. Zatímco loni v 18 
extraligových zápasech nasbíral slušných osm 
bodů, letos, o soutěž níže,  za obdobný počet 
utkání (konkrétně v šestnácti) nastřádal jen 
pouhou polovinu. Všechny body přitom získal 
jen za „podřadnější“ asistence.  
 
* Za Benátky nad Jizerou se ve třech 
duelech objevil zkušený brankář Marek 
Schwarz (foto), jenž má na svém kontě i 
šest startů v národním týmu, a stejný počet 
klání odchytal také v prestižní NHL. Bývalá 
opora Mladé Boleslavi totiž v Liberci dělá 
pouze dvojku. Do této nezáviděníhodné 
pozice ho vystrnadila skvělá forma jeho 
kolegy Marcela Melicherčíka, který loni 
několik zápasů odchytal za Litoměřice a 
letos stihl absolvovat i pár klání za Benátky 
nad Jizerou.  



 
MEDVĚDI BEROUNU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
   

Beroun  3:4sn.  Litoměřice 
Beroun  2:3sn.  Havířov 
Jihlava  3:2  Beroun   

Benátky n/J  5:0  Beroun   
Beroun  3:1  Most 

Ústí n/L  4:1  Beroun   
Beroun  1:7  Ml. Boleslav 

 
 

LUKÁŠ CIKÁNEK 
Do tohoto období se započítávalo celkem sedm 
prvoligových kol, a přestože gólman Lukáš Cikánek 
naskočil pouze do dvou, tuto cenu nakonec obdržel on. 
Vybrat některého z jeho spoluhráčů by totiž bylo 
hodně těžkým oříškem. Kladenský brankář sice 
nastoupil, jak již bylo zmíněno, jen dvakrát, ale Beroun 
získal z těchto duelů hned čtyři body.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Hokejisté středočeského celku se zapojili do 
charitativní akce Movember. Fota jejich knírků naleznete 
zde: http://medvediberoun.cz/clanek.asp?id=476. 
 
* Berounští Medvědi získali do svých řad dva zkušené 
hokejisty z Kladna. To se letos trápí, a sáhlo tak ke 
změnám v sestavě. Do 1. ligy byli poslání Marek 
Černošek a Jiří Kuchler (foto). Oba dva už mají hodně 
přes třicet let a jejich kariéry se pomale ale jistě chýlí 
ke konci. V Berouně budou mít za úkol se opět dostat 
do formy a zabojovat o návrat do elitní soutěže. V ní 
tito na 1. ligu vysoce nadprůměrní hokejisté 
v současnosti opravdu působí. Kmenové Kladno se totiž 
potýká s marodkou a muselo sáhnout do širšího kádru. 
Nicméně je dosti možné, že se Kuchler i Černošek, o 
nichž je v tomto čísle magazínu o 1. lize článek, 
v nejbližších dnech do Berouna opět vrátí.  
 
* Středočechy opustil na konci listopadu jejich 
nejproduktivnější hráč - Zdeněk Kubica. Ten v první 
polovině sezóny zářil natolik, že o něj projevila zájem 
Mladá Boleslav. Ta na oplátku Berounu přenechala 
práva na zkušeného Zbyňka Hrdela, jenž se tak stal 
kmenovým hráčem Medvědů.  

http://medvediberoun.cz/clanek.asp?id=476


 

 
USK KADAŇ 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Jihlava  6:2  Kadaň   
Kadaň  3:4  Benátky n/J 

Most  2:1sn.  Kadaň   
Ústí n/L  3:0  Kadaň   

Kadaň  1:3  Ml. Boleslav 
Olomouc  4:0  Kadaň 

Kadaň  0:1sn.  Č. Budějovice   
 

MATÚŠ KOSTÚR 
Gólmana zapůjčeného z Chomutova sice hned dvakrát 
musel střídat jeho náhradník (proti Jihlavě a 
Olomouci), ale ve zbylých třech utkáních, do nichž 
naskočil, byl skutečnou oporou svého celku. V Ústí nad 
Labem vzdoroval soupeři až do jednapadesáté minuty, 
k bodu pak svými výkony pomohl v duelech s Mostem a 
naposledy s Českými Budějovicemi. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Kadaň se ocitla ve výsledkové krizi, 
kterou má pomoci vyřešit změna na 
trenérském postu. Karla Soudka na pozici 
hlavního trenéra vystřídal tvůrce loňského 
kadaňského zázraku a čerstvý otec Jiří 
Čelanský (foto), jenž donedávna vedl 
Piráty Chomutov. Někdejší asistent 
Vladimíra Růžičky byl v Chomutově 
považován za spasitele, nicméně po loňské 
záchraně se letos Severočeši opět ocitli na 
dně tabulky. Jeho kouzlo zkrátka přestalo 
fungovat. Pomůže Kadani nastartovat 
vítěznou sérii a dovede jí podruhé za 
sebou do play-off? Pomoci mu k tomu 
může i Karel Soudek, jenž i nadále zůstává 
coby asistent trenéra součástí realizačního 
týmu. 

* Na měsíční zkoušce je v Kadani Ivo Crhák, 
21letý mladíček se zkušenostmi ze zámoří. 
Odchovanec brněnského hokeje však zatím 
příliš neoslňuje a nevypadá to, že by si mohl 
získat trvalejší prvoligové angažmá. Nechme 
se ale překvapit, jak to s ním dopadne... 



 
UHC MOTOR  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ml. Boleslav  3:2  Č. Budějovice   
Č. Budějovice  0:4  Olomouc 
Havířov  4:2  Č. Budějovice   

Č. Budějovice  1:2  Havl. Brod 
Třebíč  2:1  Č. Budějovice   
Č. Budějovice  5:2  Šumperk 
Kadaň  0:1sn.  Č. Budějovice   

PETR ŠACHL 
Zkušený útočník vede lajnu, která jako jediná 
pravidelně boduje. Samotný útočník, jenž do Motoru 
přišel z italské Pontebby, v tomto období zažil hned 
dva dvoubodové večery, což je v trápícím se nováčkovi 
soutěže velmi ojedinělá bilance. Ojedinělá je i jeho 
statistika +/-. Zatímco většina hráčů v ní má záporné 
hodnoty, Šachl má momentálně devět plusových bodů. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * České Budějovice znovu měnily trenéry! Třetím mužem, který se pokusí Motor 
dotáhnout do play-off, se stal zkušený Petr Rosol (foto), jenž naposledy vedl 
hokejisty Litvínova. Dosavadní hlavní kouč Jaroslav Jágr totiž podal rezignaci.  
 
* Obránce Jan Novák odešel na vlastní žádost do Chomutova. V dresu Pirátů bude 
působit minimálně do Vánoc. Nejedná se totiž o přestup, nýbrž o měsíční hostování. I 
proto si o tomto hráči můžete více přečíst už v tomto čísle magazínu o 1. lize.  
 
* Posilu do útočných řad získal Motor z Kladna. Jan Eberle byl sice svým klubem poslán 
do Berouna, nakonec se však šikovný útočník rozhodl zamířit do Českých Budějovic.  
 
* Miroslav Třetina, bývalý útočník Havlíčkova Brodu či Ústí nad Labem, byl uvolněn do 
druholigového Jindřichova Hradce. V případě potřeby však může Motoru i nadále 
vypomáhat.  
 
* Zahraniční akvizicí se stal ruský forvard Valerij Kňazev. Ten hrál v posledních letech 
v Rusku, kde naskočil v barvách Novosibirsku do 33 utkání KHL. Český hokej však pro 
něj není žádnou neznámou. V minulosti totiž prošel mládežnickými týmy pražské Sparty.  
 
* Posílení potkalo i obranné řady, kam přibyla dvě nová jména. Jaroslav Kasík má 
spoustu zkušeností a na 1. ligu se jedná o skutečně nadprůměrného beka, jenž loni 
patřil k lídrům mladoboleslavské defenzivy. Druhým zmíněným bekem je Lukáš 
Bohunický, který přišel na měsíční hostování z Mladé Boleslavi. Jedná se o 
důrazného zadáka slovenského původu se zkušenostmi ze Slovanu Bratislava. 



 
ÚSTÍ NAD LABEMU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ústí n/L  1:2  Havl. Brod 
Třebíč  0:3  Ústí n/L   

Ústí n/L  3:4pr.  Šumperk 
Ústí n/L  3:0  Kadaň 

Litoměřice  8:2  Ústí n/L   
Ústí n/L  4:1  Beroun 
Jihlava  9:3  Ústí n/L   

DANIEL BOHÁČ 
Jeden z mála zkušených hráčů v kádru Ústí nad Labem 
(Boháčovi je třiatřicet let) dal v tomto období hned 
čtyři branky. Dvě z nich pak vedly k tříbodovému 
zisku. Bývalý hokejista Mladé Boleslavi se tak 
momentálně drží v klubovém bodování na skvělé druhé 
pozici. První je podle očekávání klíčový hráč týmu 
Jaroslav Roubík. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * V Ústí nad Labem se děly věci. Vše začalo odvoláním Jana 
Kloboučka z pozice generálního manažera. O této novince jsme 
vás informovali už v minulém čísle. Co je však nového je jméno 
jeho nástupce, kterým se stal Vladimír Evan. 
 
* Nový manažer udělal ihned změnu na trenérském postu. 
Dosavadní hlavní kouč Jaromír Šindel rezignoval a jeho 
pozici zaujal staronový lodivod ústecké střídačky pan Milan 
Skrbek, který dostal za úkol spasit trápící se celek.  
 
* Z extraligového Kladna bylo do Ústí nad Labem vyřízeno 
hostování ex-plzeňskému Ondřeji Havlíčkovi (foto), místnímu 
odchovanci, který se může pyšnit nesmírně šikovnýma rukama.  
 
* Ondřej Smetana zůstane v Ústí nad Labem i nadále. Jeho 
měsíční hostování bylo prodlouženo na dobu neurčitou. Naopak 
v Litoměřicích setrvá útočník Vít Budínský. Tato zpráva však 
v řadách fanoušků Slovanu nevyvolala zrovna nadšení... 
 
* Velmi zajímavou posilu do útočných řad získali Lvi z Mladé 
Boleslavi. V Ústí nad Labem totiž bude do konce ledna 
hostovat Marek Loskot. Jedná se o nadprůměrného 
prvoligového hráče, který může přinést do ofenzivy potřebný 
impuls.  



 
UHC MOST 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Most  3:5  Třebíč 
Šumperk  4:1  Most   
Most  2:1sn.  Kadaň 
Most  1:4  Litoměřice 

Beroun  3:1  Most   
Most  4:5  Jihlava 

Benátky n/J  0:4  Most   
 

TOMÁŠ PAVELKA 
Nadějný obránce Litvínova zažívá velmi povedenou 
sezónu. Ofenzivně laděný zadák, jenž má bohaté 
reprezentační zkušenostmi (absolvoval například 
loňské mistrovství světa juniorů) zářil i v tomto 
období. Bodoval totiž hned čtyřikrát (2+2). 20letý 
odchovanec Vítkovic má za sebou i úspěšné angažmá 
v zámořské QMJHL. Talent tomuto mladému beku 
tedy rozhodně nelze upřít. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Ačkoliv měl 
Roman Pšurný (na 
fotce) zamířit do 
Českých Budějovic, 
nakonec může tento 
útočník se 
zkušenostmi z Ústí 
nad Labem v rámci 
střídavých startů 
nastupovat za 
farmářský tým 
Litvínova- Most. 
27letý forvard už 
má však v extralize 
odehráno na dvě 
desítky duelů, 
takže je otázkou 
času, kdy jeho 
působení v Baníku 
bude z důvodu 
překročení 26 
zápasové limitu 
ukončeno.  



 

UMILNÍKY OBDOBÍ 
 

SESTAVA OBDOBÍ HRÁČ OBDOBÍ 
TOMÁŠ HALÁSZ Tomáš Čachotský, Jihlava (6+9) Olomoucký brankář, který zaskočil za 

zraněného Tomáše Vošvrdu, vychytal 
v tomto období hned tři čistá konta.  

 
 

 

Podruhé v řadě obdržel ocenění pro hráče období Tomáš 
Čachotský, momentální lídr kanadského bodování druhé 
nejvyšší soutěže. Jihlavská opora skutečně zažívá 
fantastickou sezónu a zdá se, že by si mohla vytvořit nová 
osobní maxima. Při svém současném tempu má dokonce 
našlápnuto na osmdesátibodovou hranici! Pravděpodobnost 
toho, že svou produktivitu udrží na této vlně až do konce 
je sice malá, i tak je však hlavním adeptem na cenu pro 
hráče sezóny. Zvláště když se daří i samotné Jihlavě.  

PŘEKVAPENÍ  
OBDOBÍ 

VÍT BUDÍNSKÝ 
 

TÝM OBDOBÍ 
AZ HAVÍŘOV 

 

ZKLAMÁNÍ 
OBDOBÍ 

HC MOTOR ČESKÉ 
BUDĚJOVICE 

 
 

MARTIN DUDÁŠ (2+1) 
Šumperský obránce dokáže hrát velmi 
tvrdě, navíc velmi rád podporuje ofenzivu 
svého týmu. Rozhodl například 
prodloužení proti Ústeckým Lvům. 

 

SPENCER HUMPRIES (2+2) 
Kanadský obránce, jenž patří Lvu Praha, 
v Litoměřicích dokazoval, proč letos 
odehrál několik utkání KHL. Byl 
produktivní, důrazný a nechyboval. 

RADEK HUBÁČEK (5+7) 
Jihlavský bojovník výraznou měrou 
přispěl k tomu, že Jihlava v tomto období 
ani jednou neprohrála. Krom produktivity 
odvedl spoustu práce i v defenzivě. 

LUKÁŠ HAVEL (6+4) 
Havlíčkobrodský útočník na ledě 
dominuje. Málokterý obránce dokáže 
zabránit jeho povedeným kličkám.  

  Havířov si na to, že je nováček, počíná hodně 
sebejistě. Slezané v období od vydání třetího a 
čtvrtého čísla magazínu o 1. lize dokázali před 
vlastním publikem přehrát Třebíč, Olomouc i České 
Budějovice. AZet zvládl také venkovní duely. 
Postupně zdolal Beroun, Havlíčkův Brod a Benátky 
nad Jizerou. Zejména vítězství nad Rebelem bylo 
opravdu úžasné. Havířov totiž soka z Vysočiny 
porazil neskutečným výsledkem 4:9! Do třetí 

Sezóna 2009/2010: 26 branek 
Sezóna 2010/2011: 24 branek 
Sezóna 2011/2012: 17 branek 
Sezóna 2012/2013: 11 branek 
 
To je bilance Víta Budínského 
v předcházejících ročnících včetně 
play-off. Zdálo se, že bývalý 
hokejista Hradce Králové zažívá 
strmý pád, což naznačil i úvod 
dosavadního ročníku v Ústí nad 
Labem. V Litoměřicích však Budínský 
viditelně ožil a znovu dává branky.  

třetiny se přitom šlo za nerozhodného stavu 3:3. 
AZet tak směle vykročil směrem k play-off. Podaří 
se Slezanům hned v prvním ročníku proklouznout 
mezi osm nejlepších celků soutěže? 

nejlepších celků. Soutěž je totiž 
nesmírně vyrovnaná a bylo by 
zbytečné házet flintu do žita. 
Pomůže Jihočechům nový kouč? 

České Budějovice měly být 
spolufavoritem první ligy. Jenže 
tým okolo Aleše Kotalíka, Zdeňka 
Ondřeje či Václava Skuhravého se 
zatím trápí. Neskutečné problémy 
dělá ambicióznímu nováčkovi 
soutěže zejména střílení branek. 
Motor má však stále čas na to, aby 
se vyšplhal tabulkou mezi osm 



 

Chcete slyšet důvod, proč by se Mladá Boleslav na druhý pokus 
mohla vrátit do nejvyšší soutěže? Podle magazínu o 1. lize je jím 
příchod Michala Broše, bývalého kapitána pražské Sparty.  
----------------------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Jan Pavlíček (bkboleslav.cz), iSport.cz, Jan Beneš (hcsparta.cz) 
zdroj: iDnes.cz, hcsparta.cz, Miroslav Votava, hokej.cz, Barbora 
Žehanová, Michal Miškovský, bkboleslav.cz, Jitka Čechová 
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STATISTIKY 
Sezóna   Klub                              Z   G   A   B   TM 
1995-96  HC Olomouc (E)                   38   8  11  19   . 
         HC Olomouc (E, p-o)               4   2   0   2   . 
1996-97  HC Olomouc (E)                   50  13  14  27  28 
1997-98  HC Vsetín (E)                    47  14  18  32  28  
         HC Vsetín (E, p-o)               10   3   1   4   2 
         HC Vsetín (EHL)                   5   2   0   2   0 
         HC Vsetín (EHL, p-o)              4   1   0   1   2 
1998-99  HC Vsetín (E)                    41  10  18  28  18 
         HC Vsetín (E, p-o)               12   1   3   4  12 
1999-00  HC Sparta Praha (E)              49   6  30  36  51  
         HC Sparta Praha (E, p-o)          9   1   3   4   4 
2000-01  HC Sparta Praha (E)              27   3  13  16  22 
         HC Sparta Praha (E, p-o)         13   4   6  10   8 
2001-02  HC Sparta Praha (E)              48  19  29  48  71 
         HC Sparta Praha (E, p-o)         13   7  11  16   8 
2002-03  HC Sparta Praha (E)              40  13  17  30  90 
         HC Sparta Praha (E, p-o)         10   2   4   6   8 
2003-04  HC Sparta Praha (E)              46  15  25  40  60 
         HC Sparta Praha (E, p-o)         13   1   3   4   6 
2004-05  HC Sparta Praha (E)              44   7  14  21  63 
         HC Sparta Praha (E, p-o)          3   1   0   1   0 
2005-06  Kärpät Oulu (FIN1)               47  15  21  36  38  
         Kärpät Oulu (FIN1, p-o)          11   3   5   8   6  
2006-07  Kärpät Oulu (FIN1)               50  21  21  42  24  
         Kärpät Oulu (FIN1, p-o)          10   6   6  12   8  
2007-08  Kärpät Oulu (FIN1)               53  25  28  53  34 
         Kärpät Oulu (FIN1, p-o)          14   3   3   6   2 
2008-09  HC Sparta Praha (E)              45  21  20  41  64 
         HC Sparta Praha (E, p-o)         11   2   7   9  30 
2009-10  HC Sparta Praha (E)              51  17  12  29  34 
         HC Sparta Praha (E, p-o)          7   1   1   2   4 
2010-11  HC Sparta Praha (E)              49  17  12  29  56 
         HC Sparta Praha (E, p-out)        5   1   1   2   4 
2011-12  HC Sparta Praha (E)              51  15  16  31  38 
         HC Sparta Praha (E, p-o)          6   0   1   1   6 
2012-13  HC Sparta Praha (E)              44  12  11  23  16 
         HC Sparta Praha (E,p-o)           7   1   1   2   2    

HOKEJOVÉ ZAČÁTKY 
V OLOMOUCI 

 Michal Broš, jedna z velkých 

ročnících slavil mistrovský titul. Michal 
Broš k nim přispěl v součtu obou sezón 
68 body. 185 centimetrů vysoký útočník 
tak zažil fantastický začátek kariéry.  
 

postav extraligové historie, začínal 
s hokejem na Hané. Olomoucký rodák 
(*25. 1. 1976) prošel v Moře všemi 
mládežnickými celky. Premiéru v A-týmu 
si pak odbyl v sezóně 1995/1996. 
V tomto ročníku zazářil. Svůj velký 
talent naplno rozvinul i díky báječné 
spolupráci s Ondřejem Kratěnou a Janem 
Tomajkem, dalšími odchovanci 
olomouckého hokeje.  
 V mateřském klubu, který tehdy 
ještě působil v extralize, již Olomouc 
v ročníku 1993/1994 dokonce vyhrála, 
setrval i pro nadcházející ročník, jenž 
však byl pro Kohouty dosud posledním 
v nejvyšší soutěži. Olomouc totiž před 
startem sezóny 1997/1998 prodala 
extraligovou licenci Karlovým Varům. 
Zlatá éra tamějšího hokeje tak skončila. 
A nastal rozprodej kádru. „Na hokej v 
Olomouci vzpomínám rád, tam jsem se ho 
naučil a moc mě mrzí, že se tam nehraje 
kvalitnější soutěž, protože město by si to 
zasloužilo. Doufám, že v budoucnu se 
situace zlepší. Dovedu si představit, že 
bych tam zakončoval kariéru,“ uvedl pro 
iDnes.cz. 

„Dovedu si představit, že bych v 
Olomouci zakončoval kariéru.“ 

 

DVA VSETÍNSKÉ TITULY 
 O Broše byl vzhledem k jeho 
výkonům (během dvou let mezi seniory 
stihl nasbírat padesát bodů) velký zájem. 
Jeho renomé bylo dokonce tak vysoké, že 
ho do svého kádru chtěl zařadit 
nejambicióznější klub té doby- Vsetín. 
Nabídka z Valašska zkrátka nešla 
odmítnout, zvláště když Vsetín do svých 
řad zlákal i jeho parťáky z Olomouce 
Ondřeje Kratěnu a Jana Tomajka. Dalšími 
jeho spoluhráči pak byli například Roman 
Čechmánek, Jiří Veber, Antonín 
Stavjaňa, Jiří Dopita, Josef Beránek, 
Radek Bělohlav, Pavel Patera, Martin 
Procházka či Libor Zábranský.  
 V jednom z nejlepších evropských 
klubů svého času dokázal během dvou let 
dlouhého působení nevídané. Nejenže se 
napevno zařadil do základní sestavy, což 
rozhodně nebyl při obrovské konkurenci 
lehký úkol, ale zároveň se stal i jedním 
z tahounů celku, s kterým v obou dvou 



„Určitě jsem se ve Vsetíně hodně naučil,“ řekl 
stručně, leč výstižně. 
 

ÚSPĚCHY SE SPARTOU I 
REPREZENTACÍ  

 Po mistrovské obhajobě se však rozhodl 
zkusit novou výzvu. Společně s Ondřejem Kratěnou 
přijal nabídku Sparty, která chtěla udělat vše pro to, 
aby ukončila vsetínskou dynastii. Příchody těchto 
dvou hráčů nakonec hrály ve splnění cíle klíčovou roli.  
 Hned v premiérové sezóně (1999/2000) 
v hlavním městě naší republiky se totiž v Holešovicích 
bouřlivě slavilo. Ke kýženému vítězství v play-off 
nejvyšší soutěže pomohl olomoucký odchovanec 
svému klubu vydatnou porcí kanadských bodů (7+33 - 
zákl. část plus vyřazovací boje). „To že parta, která 
vyhraje titul a po měsíci v play off ze sebe 
spontánně shodí ten stres, je stejné. Oslavy se ale 
liší tím, že Praha je velké město. Ve Vsetíně jsme 
byli tři až čtyři dny pohromadě. Po pár hodinách 
spánku jsme se znovu všichni sešli. Tady se to po 
jedné společné noci roztrousí na skupinky po městě. 
Tam jsme se vždycky museli někde potkat,“ porovnal. 

Michal Broš si tak mohl říci, že zvládl na 
výbornou již třetí změnu prostředí. Ne každý po 
příchodu do nového působiště ihned zazáří, jenže 
Michal Broš je tak trochu hokejista z jiné dimenze. 
Nezaskočil ho ani přechod do nejlidnatějšího města 
republiky. „Mně se v Praze líbilo od začátku. Znal 
jsem Olomouc, což je sice velké město, ale takové 
hanácké a klidné. I později ve Vsetíně mi to 
vyhovovalo a nedokázal jsem si představit, že by se 
mi to v Praze mohlo líbit. Po dvou měsících se mi to  

HRÁČSKÉ INFO  
25. 1. 1976 

185cm 
 89kg 

hůl pravá 
útočník 

30Z, 14G, 24A, +21 +/-, 16TM 

tam však začalo zamlouvat. Pro mladého člověka je Praha výborné 
místo pro život. Je tu nabídka, která jinde není. Ve stáří se ale asi 
budu chtít usadit v Olomouci,“ uvedl pro hcsparta.cz. 
 Ročník 1999/2000 byl pro Broše životním. Nejenže získal již 
zmíněný titul, ale zároveň se dostal i do závěrečného výběru naší 
reprezentace pro MS 2000. A jak jistě víte, turnaj v Petrohradě 
Česká republika opanovala. Michal Broš tedy do své sbírky mohl krom 
třech zlatých extraligových medailí přidat i tu nejcennější ze 
světového šampionátu. 
 V následující sezóně (2000/2001) se na extraligový trůn 
opět posadil Vsetín, Sparta tentokráte vyšla s prázdnou. Česká 
reprezentace sice v témže roce dovršila zlatý hattrick, ale u něho 
Broš nebyl. Po celý ročník ho totiž limitovalo zranění, kvůli němuž 
stihl v základní části pouze 27 utkání.  

Vše si však vynahradil v ročníku následujícím. Byl zdravotně  



 
Broš hodně odehrál i po boku Martina Chabady, 
který od letošního ročníku rovněž působí v 1. lize 
(HC Stadion Litoměřice). 

fit, což se pochopitelně odrazilo na jeho potenci. 
Ke skvělé formě přispěla i obnovená spolupráce 
s Ondřejem Kratěnou a Janem Tomajkem. 
Vzhledem ke zraněním těchto dvou hráčů toho 

Finsku pro mě znamenalo hlavně novou motivaci,“ 
dodal pro iDnes.cz.   

V Oulu strávil tři povedené sezóny a stal se 
jednou z hvězd soutěže. Dohromady v SM-lize 
odehrál 184 utkání, v nichž nasbíral 160 bodů. 

V základní části nasbíral zkušený centr 
48 bodů, což je dosud jeho extraligový rekord. 
Ovšem to, co předvedl v play-off, ve kterém  
nakonec Sparta zvítězila, bylo něco 
neskutečného. Ve třinácti utkáních nasbírala 
sparťanská opora úctyhodných osmnáct bodů 
(7+11). Michal Broš se tak stal 
nejproduktivnějším mužem vyřazovacích bojů. 
Krom toho měl i nejlepší statistiku +/- (+14). 
Zaslouženě pak byl vyhlášen nejlepším hráčem 
play-off. Řádil i jeho kolega Ondřej Kratěna (12 
zápasů, 12 branek). „Připadali jsme si, že jsme se 
museli zbláznit,“ komentoval fenomenální výkony 
v klíčové fázi sezóny.  

Špičkové výkony mu nakonec vynesly i 
pozvánku na MS 2002. Tam však bohužel zlatá 
éra českého hokeje skončila a Michal Broš odjel 
společně se svými spoluhráči bez medaile.   
 Ne nadarmo se o něj tehdy ucházela 
Minnesota, která na oporu pražského celku 
vlastnila práva. „Nabídli mi víc variant, ani jedna 
ale pro mě nebyla dostačující. Šlo buď o 
jednocestnou smlouvu, ovšem ta částka v ní 
uvedená byla úplně směšná. Anebo o několik 
dvoucestných kontraktů s vyšším platem. Ale já 
ve svém věku už neberu dvoucestnou smlouvu,“ 
řekl tehdy 26letý útočník. „Samozřejmě mě 
mrzelo že to nevyšlo. Ale na NHL jsem kvůli tomu 
nezanevřel. Rok co rok jsem se tam zkoušel 
prosadit," dodal pro MF Dnes.   
 Ve Spartě působil až do sezóny 

2004/2005. Titul už však neslavil. Ani forma 
Michala Broše nebyla v tomto období zrovna 
optimální. Jeho ice-time výrazně klesl, kvůli čemuž 
nasbíral pouze 22 bodů ve 45 utkáních. Navíc se 
mu vyhýbaly i pozvánky do reprezentace.  
 

TŘI ROKY VE FINSKU = 2 
TITULY 

 Po šesti letech ve Spartě se tak rozhodl 
změnit působiště. Zvolil zahraniční angažmá- upsal 
se Kärpätu Oulu. „Extraligu jsem hrál v Česku 
deset let, už jsem cítil potřebu něco změnit. Navíc, 
když sezona 2004/2005 neproběhla z objektivních 
i neobjektivních příčin zcela podle mých představ,“ 
řekl. „Ve Spartě jsem prožil šest let a za tu dobu 
jsem se stal sparťanem. Jak jsem řekl, angažmá ve 

 



 

Úspěchů však dosáhl zejména co se 
týče týmového hlediska. V premiérovém ročníku bral 
bronz, v sezónách 2006/2007 a 2007/2008 pak pomohl 
svému novému týmu k triumfům. V roce 2007 byl 
dokonce nejproduktivnějším hokejistou vyřazovacích 
bojů, což se mu kdysi povedlo i v české soutěži 

Život ve Finsku si rovněž pochvaloval. „Je 
to rozdíl oproti životě v Praze. Je tam velký klid a 
pohoda, nikdo nikam nespěchá, žádné zácpy. Na severu 
země je dost sněhu, dlouhá zima. Je to psychicky 
náročné, ale spíš pro rodiny a manželky než pro mě. Já si 
neměl na co stěžovat. A lidé ve Finsku? Musíte se jim 
dostat pod slupku. Na první pohled vypadají nepřístupní, 
ale jak se k nim dostanete blíž, tak zjistíte, že jsou 
strašně srdeční a vstřícní. Povahy Čechů a Finů mají 
nakonec k sobě hodně blízko," řekl v rozhovoru 
s Miroslavem Votavou.  

Tradiční sauna ho však nezaujala. „Sauna, ta je 
tam na každým kroku... Lidi ji budou mít v bytě radši než 
kuchyň. Párkrát jsem ji vyzkoušel, ale musím říct, že mi 
moc nevyhovovala.“   
 Angažmá v zemi tisíci jezer mu usnadnil i příchod 
Ondřeje Kratěny, jeho věčného parťáka. „Označení 
hokejová dvojčata zní krásně pro fanoušky a novináře. Já 
si myslím, že můžu mluvit i za Ondru, že nám to 
nevadilo.“ 

Oba to však táhlo domů. Michal Broš tak po třech 
výborných letech Finsko opustil. Vrátil se totiž do  

srdeční Sparty. „V cizině je to pro manželku s 
dětmi těžší než pro hráče. Já moc velkou změnu 
necítil, pořád jsem byl v kolektivu kluků. Když 
přišla nabídka od Sparty, bylo vidět, že by se 
mnou šli kamkoli, ale byli by šťastní, kdybychom 
se vrátili domů. To rozhodlo," sdělil čtenářům 
serveru hokej.cz. „Po hokejové stránce to bylo 
těžké rozhodování, ale rodina převážila misky 
vah ke Spartě. Není mi už devatenáct let a 
nerozhoduji se jen sám za sebe. Potřebuji 
se cítit v pohodě a být šťastný, mít zázemí. 
Musím brát v potaz daleko víc okolností než před 
deseti lety," dodal.  

Na Finsko však jen tak nezapomene. 
„Opouštěl jsem ho s těžkým srdcem. Tři krásné 
roky nejde vymazat z hlavy jen tak,“ vzpomíná. 
„Jednoznačně to byla dobrá volba. I když jsem si 
do té doby myslel, že o hokeji vím dost, tam jsem 
se naučil spoustu nových věcí,“ uvedl pro Barboru 
Žehanovou. „Dokázal jsem si, že jsem psychicky 
odolný. Občas to nebylo jednoduché. Zima byla 
dlouhá, studená, tmavá. Nebo jsme byli šest dní 
na tripu. Ale pořád jsem dokázal podávat dobré 
výkony,“ dodal.  

 
KAPITÁNEM SPARTY 

 Ve Spartě od svého návratu z Finska 
strávil dlouhých pět let. Od sezóny 2011/2012 
pak nosil na dresu kapitánské céčko. Výrazných 
úspěchů však s holešovickým klubem nedosáhl.  

„Označení hokejová dvojčata zní 
krásně pro fanoušky a novináře.“ Po individuální stránce ovšem předváděl  

 

„Tři krásné roky nejde 
vymazat z hlavy jen tak.“ 



 
Před startem právě probíhajícího ročníku 

však dostal padáka. Sparta po letech bez trofeje 
udělala čistku v sestavě, kterou odnesli krom 
Broše i Hanzlík, Treille, Krstev, Lapšanský či 
Pinc. „Beru to jako konec jedné dlouhé životní 
etapy. Nedá se říct, že bych s tím počítal, ale 
uvědomoval jsem si tuhle možnost. Z Finska jsem 
se vracel před pěti lety a za to období jsme 
získali se Spartou jednu medaili. Chápu, že je 
potřeba udělat změny,“ řekl odcházející kapitán. 
„Konec mě mrzí, ale spíš z toho pohledu, že se 
nám jako týmu nepovedlo udělat něco pořádného. 
Že bych cítil vyloženě nostalgii nebo smutek, to 
říct nemůžu. S kariérou ještě nekončím a ten 
hokejový život prostě takový je. Beru to tak, že 
pro mě začíná něco nového,“ pokračoval pro 
idnes.cz. „Určitě v mém odchodu hrálo roli i nové 
svazové pravidlo o nasazování juniorů, pět míst je 
hodně znát. Osobně si ovšem myslím, že těm 
klukům to uškodí. Místo toho, aby jinde odehráli 
třicet minut, v rozhodujících momentech 
extraligových zápasů budou sedět pod dekou,“ 
dodal v interview s Michalem Miškovským. 

výkony, které se od něho očekávaly, byť jeho 
produktivita postupně klesala. Ale to je logické, 
protože Michal Broš už nepatří k žádným 
mladíkům. 

kariéru, krom začátků v Olomouci, bylo každou 
sezonu s prvním dnem přípravy jasné, za čím 
jdu. Byl přede mnou jasný cíl. Vždycky jsem 
měl ambice dostat se na vrchol, vyhrát 

   

PRVNÍ LIGA, TAKY LIGA 
 Michal Broš se tak před letošním 
ročníkem musel poohlédnout po novém angažmá.  
 

„Odchod ze Sparty je konec 
jedné dlouhé životní etapy.“ 

Nakonec zvolil trochu překvapivě (měl totiž i 
nabídky z extraligy) Mladou Boleslav, zbrojící 
na návrat do nejvyšší soutěže. „V rozhodování 
hrály velkou roli rodinné důvody, takže jsem 
odmítl všechny nabídky, které by znamenaly, že 
nemůžu denně dojíždět. Rodina by se mnou 
nešla a já nechtěl být sám. Dá se říct, že když 
přišla nabídka z Mladé Boleslavi, tak už to pak 
dlouho netrvalo. Plusy převažovaly nad mínusy a 
moc času to rozhodování opravdu nezabralo,“ 
poodhalil pro bkboleslav.cz.  

Smířil se i s tím, že se uchýlil jen do 1. 
ligy. „Víte, mně už se párkrát vyplatilo udělat 
krok zpět. Někdy ho člověk musí udělat, aby 
mohl udělat dva dopředu. Cítím, že by to stejné 
mohlo být i tady. Z motivačního hlediska je to 
sice nižší soutěž, ale klub má ambice a jasné 
cíle. Mladá Boleslav není prvoligový klub, jen 1. 
ligu hraje. Kluci už loni byli strašně blízko a 
rozhodly nakonec jen minimální rozdíly. Myslím 
si, že tenhle mančaft prostě má na to, aby se 
do extraligy dostal. Když jsem nad tím tak 
přemýšlel, uvědomil jsem si, že za celou svou 

„Mladá Boleslav není prvoligový 
klub, jen 1. ligu hraje.“ poslední zápas té sezony. Proto jsem šel do  



 
a určitě si nemyslím, že to odehraju s prstem 
v nose,“ dodal.  

Boleslavi. Je to sice o ligu níž, ale ve všem 
ostatním se absolutně nic nemění,“ řekl 
odhodlaně v rozhovoru s Jitkou Čechovou. 
„Nepočítám ale s tím, že je 1. liga něco lehkého 

přesně to, co se od něj očekává 
Je ale jasné, že vrchol sezóny ještě 

přijde. A právě až podle výkonů v závěru 
soutěže se bude hodnotit jeho celkový přínos. 

Jeho příchodem nabrala ofenziva 
Mladé Boleslavi nový rozměr. Bruslařský klub 
už měl sice v minulé sezóně jednoho velkého 
tahouna- Davida Výborného (dalšího bývalého 
kapitána Sparty), ale mít na soupisce dvě velké 
osobnosti je rozhodně lepší než jen jednu. Od 
Broše se tedy hodně očekává, právě on by měl 
být mužem, který může rozhodnout vypjaté 
bitvy play-off a vytoužené baráže, kam se 
bude chtít Bruslařský klub nejprve probojovat 
a následně i uspět. „Ode mě se hodně očekává 
celou kariéru. Myslím, že nervózní být asi ani 
nemůžu. Beru to spíš jako privilegium. Že můžu 
být tím hráčem, který na ledě má odehrát 
nějaké ty důležité momenty. Beru to jako 
smysl toho, co dělám. Spíš bych byl nervózní a 
špatný z toho, kdyby se toho ode mě moc 
nečekalo.“ 
 

BUDE KLÍČOVÝM FAKTOREM 
ÚSPĚCHU? 

 Loni Mladá Boleslav skončila těsně za 
branami postupu do play-off. Stačilo „pouhé“ 
vítězství nad Libercem a její prvoligová 
epizodka by měla jen jednoleté trvání. Jenže 
tehdy Bruslařskému chyběl kromě špetky  

 štěstí i širší kádr.  
Druhý faktor mladoboleslavského 

neúspěchu se po příchodu Broše a dalších 
forvardů (Starý, Klimenta, Musil) vyřešil, takže 
se se Středočechy musí počítat snad ještě 
více než loni. Magazín o 1. lize si dovolí  už nyní 
předpovídat, že právě Michal Broš bude hrát 
jednu z klíčových rolí v nadcházejících bojích. 
„Ta cesta bude dlouhá, ale cíl je jasný. Baráž 
jsem sledoval, ale nikdy jsem ji nehrál, takže 
pochopitelně vyloženě jasnou představu o tom, 
co to obnáší, nemám. Na druhou stranu každý, 
kdo hokej hraje, musí tušit, o čem to je a co to 
člověka stojí. Se spoustou lidí jsem o tom 
mluvil a jsem tak nějak připravený na všechno. 
Určitě se s tím dokážu poprat,“ uzavřel pro 
bkboleslav.cz forvard, který dosud odehrál 30 
zápasů, v nichž se mu povedlo 14krát rozvlnit 
síťku za soupeřovým brankářem a 24krát se 
podílet na vstřelení branky asistencí. 
V kanadském bodování se tak Michal Broš 
nachází v první pětce. Zatím tedy splňuje 

„Vysoká očekávání beru jako privilegium.“ 
 



 

Mezi třebíčskými fanoušky není moc 
populárnějších hráčů. Jakub Čuřík si zvýšenou 
pozornost diváků zaslouží. Ještě coby hráč 
Olomouce totiž zachránil život Lukáši Slámovi, 
loni pak byl jedním z hlavních strůjců senzačního 
tažení Horácké Slavie. Jeho vítězný nájezd 
v semifinále s Mladou Boleslaví se pak stal 
hlavním symbolem loňské úspěšné sezóny. 
-------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Jiří Mokrý (hstrebic.cz) 
zdroj: hstrebic.cz, Jan Dočkal (iDnes.cz), Zdeněk 
Vlach (Deník), lhkjestrabi.cz, Jiří Mokrý 
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STATISTIKY 
Sezóna   Klub                                Z  G  A  B  TM 
1999-00  HC Prostějov - dor. (LD)            9  0  0  0   2 
2000-01  HC Prostějov - dor. (LD)           40 16 16 32  65 
2001-02  HC Dukla Jihlava - dor. (LD)       24  7  3 10  33 
2003-04  HC Žraloci Vyškov (2.liga)         29  5  1  6  54 
         HC Ytong Brno - jun. (E)            6  3  1  4   2 
2004-05  HC Olomouc (1.liga)                 2  0  0  0   0 
2005-06  HC Olomouc (1.liga)                23  4  2  6  18 
         HC Olomouc (1.liga,p-o)             4  0  0  0   0 
         HC Uničov (2.liga)                  1  0  1  1   0 
         HC Olomouc - jun. (E)              35 15 19 34  74 
         HC Olomouc - jun. (E,p-o)           2  0  2  2   2 
2006-07  HC Olomouc (1.liga)                45  9  9 18  30 
         HC TJ Šternberk (2.liga)            6  3  0  3   4 
         HC TJ Šternberk (2.liga,p-o)        1  0  0  0   0 
2007-08  HC Olomouc (1.liga)                40  6  7 13  20 
         HC Olomouc (1.liga,p-o)            11  5  5 10   8 
2008-09  HC Olomouc (1.liga)                39  6  6 12  18 
         HC Olomouc (1.liga,p-o)             7  0  2  2   8 
2009-10  HC Olomouc (1.liga)                46  2  5  7  26 
         HC Olomouc (1.liga,p-o)             6  0  0  0   0 
2010-11  LHK Prostějov (2.liga)             30 12 15 27  34 
         LHK Prostějov (2.liga,p-o)          2  0  0  0   8 
2011-12  LHK Prostějov (2.liga)             39 16 23 39  40 
         LHK Prostějov (2.liga,p-o)         10  8  4 12  28 
2012-13  SK HS Třebíč (1.liga)              48 12 10 22  40 
         SK HS Třebíč (1.liga,p-o)          10  2  0  2  6 

HOKEJOVÉ ZAČÁTKY 
 Drobný útočník, který se na brusle 
poprvé postavil již ve třech letech, 
vyzkoušel v ranném hokejovém věku hned 

po celém kluzišti. Snažím se využívat mých 
předností, což je bruslení. Můj děda do mě 
odmalička meldoval, že hokejista musí 
umět bruslit," dodal pro Jana Dočkala  

několik klubů. Hájil barvy Olomouce, 
Jihlavy, Prostějova, Ytongu Brno a hlavně 
Vyškova, jehož je právoplatným 
odchovancem. „K hokeji mě přivedli rodiče 
a můj dědeček Emil Piloušek, který byl 
profesionální trenér, trénoval v 
Budějovicích s panem Bukačem. Bohužel je 
už po smrti. Samozřejmě jim vděčím za 
hodně. Kdyby za námi nestála rodina, tak 
by nikdo z nás hokej, nebo sport všeobecně 
nemohl dělat. I u mě to bylo tak, že mě 
rodiče vozili na tréninky. Hlavně děda, 
který mě cepoval od malička. Neznal jsem 
žádné prázdniny, pro mě existovala jen 
škola a hokej, nic jiného. Ale nijak toho 
nelituju, protože teď dělám to, co mě baví 
a zároveň se tím i živím, takže rodině patří 
velký dík za to, že mě podporovala a 
podporuje,“ uvedl Jakub Čuřík v off-line 
rozhovoru pro hstrebic.cz. „Studoval jsem 
oděvní průmyslovku v Prostějově, takže 
jsem, dá se říct, krejčí. Na tu školu jsem 
šel z nouze, ale nakonec mi dala docela 
hodně. I to šití mě docela bavilo,“ prozradil 
dále forvard, jenž byl pro třebíčské 
fanoušky hrdinou ještě dříve, než vůbec 
přetáhl dres Horácké Slavie. O této 
události ale ještě bude pochopitelně řeč.  

HRÁČSKÉ INFO  
4. 7. 1985 

173cm, 75kg 
hůl levá   
útočník OLOMOUCKÉ ANGAŽMÁ 

30Z, 9G, 8A, +3 +/-, 56TM 
 První starty mezi muži si 
rychlonohý útočník připsal v mateřském 
Vyškově, který tehdy hrál ve 2. lize. Už 
v sezóně 2004/2005 ale načal svoji 
olomouckou kapitolu, která pak trvala 
dalších šest let. „V Olomouci jsem byl od 
juniorky, se kterou se nám podařilo 
postoupit do extraligy, což byl úspěch. Pak 
jsem nastoupil do áčka, kde první dvě 
sezóny byly slušné, pak to bylo horší a 
horší, až jsem skončil v Prostějově. Víc 
bych to komentovat nechtěl. Olomouci 
nemám ale nic za zlé.“ 
 Proč zažil Jakub Čuřík hokejový 
průlom až v loňském ročníku? V Olomouci 
měl totiž svázané ruce přílišnými 
defenzivními úkoly. „Byl jsem ve čtvrté 
lajně a na led chodil s úkolem neinkasovat. 
Hrál jsem, i když by toho hraní mohlo být 
víc,“ uvedl pro iDnes.cz Jakub Čuřík. 
„Nejsem hráč, který by jezdil a srážel se 



 

důvody, proč se v Olomouci neprosadil mezi 
opory týmu (jeho maximum v Moře se zastavilo 
na devíti trefách a osmnácti kanadských bodech 
z ročníku 2006/2007). „Proč jsem v Olomouci 

selhání srdce pak kvartetu Kohoutů aplaudovalo 
třebíčské publikum. „Je to hezké a takoví 
fanoušci jsou nejlepší. Vědí, že jsou větší 
hodnoty, než porazit soupeře,“ uvedl pro Deník. 

nedostával víc prostoru, to není otázka na mě, ale 
na někoho jiného. Já to ale Olomouci nezazlívám. 
Prostě ten prostor dostali jiní hráči,“ shrnul 
v off-line rozhovoru.  

 
ČUŘÍK HRDINOU POPRVÉ 

 Největší jméno si tak během 
olomouckého angažmá paradoxně neudělal na 
ledě, nýbrž činem mimo mantinely. V prosinci 
2009, těsně před Silvestrem, totiž zachránil 
společně s Jakubem Bartoněm, Tomášem 
Zbořilem a Daliborem Sedlářem život 
třebíčskému obránci Lukáši Slámovi, který 
zkolaboval při rozcvičce a ocitl se v přímém 
ohrožení života. Olomoučtí hokejisté se však 
zachovali naprosto obdivuhodně a tehdy 
26letého Lukáše Slámu oživili a udrželi při 
životě. O úplné vyléčení zadáka Horácké Slavie 
už se pak postarali doktoři, ale nebýt čtveřice 
olomouckých hrdinů, situace by dopadla asi 
hodně zle. „Spadl na zem. Začal se klepat, takže 
jsme si nejdřív mysleli, že má epileptický 
záchvat. Vytáhli jsme mu jazyk, dali ho do 
stabilizované polohy," uvedl Čuřík, jenž masíroval 
bezvládnému Slámovi hrudník, pro iDnes.cz. 
„Najednou přestal dýchat a my začali s masáží 
srdce a umělým dýcháním. Před čtyřmi  
 roky mi umřel děda a máma se ho pokoušela 

oživit. Vím, co se má dělat. Jsem rád, že jsme 
tenkrát Lukášovi dokázali pomoct, bylo nás tam u 
toho tenkrát dost. Já mám tu výhodu, že mám v 
rodině zdravotní sestřičky, takže se s přítelkyní 
o takových věcech občas bavíme, nějaké školení 
jsme měli i ve škole. Zaplať pánbůh, že to dobře 
dopadlo,“ uvedl pro hstrebic.cz Jakub Čuřík. „Na 
to bude člověk myslet pořád. Na to nejde 
zapomenout. Už na cestě zpátky, potom kdy se 
to stalo, jsem začal přemýšlet o jiných 
hodnotách života. Už není jen hokej. My už jsme 
si s klukama tenkrát říkali, že ten náš pohled na 
život samotný se určitě změnil. Člověk přestane 
řešit blbosti a přestane se zabývat maličkostmi. 
Opravdu zjistí, že žije jen jednou a zdraví má 
jen jedno, takže já osobně jsem si začal vážit 
maličkostí a snažím se na svět dívat trošku 
jinýma očima. Když se třeba nepovede zápas, tak 
už si s tím až tolik nelámu hlavu, za dva, tři dny 
se hraje další,“ prozradil v off-line rozhovoru, 
jak ho situace z prosince roku 2009 změnila.  

Za několik týdnů po málem fatálním 



 

Jakub Čuřík už byl tedy hrdinou ještě 
dříve, než vůbec přetáhl přes hlavu dres Horácké 
Slavie, svého současného zaměstnavatele. 
„S klukama se vůbec nepovažujeme za nějaké 

i když mně osobně tvrdší styl hokeje nevadí, ale 
nevyhledávám ho. Klasický hokej je více taktický a 
hodně se preferuje dobrá obrana. Za to v inline 
hokeji se hodně útočí a není tolik svázán taktikou.  

hrdiny, udělal by to každý. Bylo nás tam dost, 
kdyby někdo nevěděl, tak by nás někdo zaskočil. 
To, že to vyšlo na Kubu Bartoně, Tomáše Zbořila, 
na mě a na Dalcka Sedláře, takový už je život. Lidi 
by si měli pomáhat a za tím si budu stát.“ 

Jako uznání pak dostal od Českého 
olympijského výboru cenu fair play. Zcela 
zaslouženě. „Já už jsem jednu cenu a nějaké dárky 
dostal. Od Třebíče. Ale vědu z toho nedělám. 
Vždyť přece tak by se v takové situaci zachoval 
každý normální člověk. A jak už jsem říkal, přál 
bych si, aby takových věcí bylo co nejmíň,“ řekl 
Čuřík skromně v rozhovoru se Zdeňkem Vlachem. 
„Diplom si ovšem nechám zarámovat. Jednou ho 
budu ukazovat dětem a líčit jim, co se stalo. Je na 
co být hrdý,“ říká jeden ze zachránců mladého 
života.  

 
MISTR SVĚTA V INLINE 

HOKEJI 
 O téměř dva roky později (v létě 2011) pak 
zažil Jakub Čuřík druhý nezapomenutelný zážitek. 
Tentokráte však příjemnější. Stal se totiž mistrem 
světa v inline hokeji! A to na domácím šampionátě 
v Pardubicích. „Je to zážitek na celý život. Porazit  

„Nikdy se nemá přestat věřit. Sny se občas 
splní ve chvíli, kdy už to ani nečekáte.“ 

 

Kanaďany, nejlepší inlinisty na světě. Vyhrát doma, 
navíc před plnou halou diváků, před rodinou, mojí 
babičkou, která mě neviděla snad pět let hrát. 
Každému sportovci bych to moc přál, je to krásný 
pocit. Za slavného se moc nepovažuju, byla to pro 
mě obrovská zkušenost a pocta si zahrát na takové 
akci a s takovými spoluhráči (pozn. HSfana: Karel 
Rachůnek, Tomáš Mojžíš, Petr Tenkrát atd.),“ uvedl 
pro Zdeňka Vlacha, redaktora vyskovsky.denik.cz. 
„Jako každý malý kluk, který začne dělat sport, 
jsem snil o reprezentačním dresu. Už od žáků byl 
můj sen jednou si zahrát v českém dresu. S 
přibývajícími lety jsem se už s touto představou 
loučil a nenapadlo mě, že se splní. Ale nakonec to 
přišlo. Nikdy se nemá přestat věřit. Sny se občas 
splní ve chvíli, kdy už to ani nečekáte,“ uvedl Čuřík 
pro Davida Ševčíka, redaktora iDnes.cz. 
 Pro Jakuba Čuříka to byl sice největší 
úspěch jeho kariéry, ale rozhodně se může chlubit 
i dalšími výsledky z inline hokeje. Ve sportu, který 
hraje již od roku 2001, se totiž stal i Mistrem ČR, 
a to jak v juniorské, tak i seniorské kategorii. 
„Mám rád oba sporty. Výhodnější je pro mě asi 
inline hokej, protože se nesmí hrát tolik do těla, 

„TNejsem hrdina. Lidé by si měli 
pomáhat, a za tím si stojím.“ 



 

V inlinu jsou hráči větší hračičkové,“ porovnal 
tyto dva sporty na stejném principu v interview 
pro Deník.  
 

na den,“ uvedl.  
 Nakonec se však do kádru Horácké Slavie 
dokázal díky báječným výkonům v přípravě 
probojovat. Rozhodnutí skončit s civilním  

PROSTĚJOVSKÉ 
VYSVOBOZENÍ 

 Nyní se ale znovu vraťme k hokeji. 
Skončili jsme u sezóny 2009/2010, která byla 
pro Čuříka, který tehdy ještě netušil, že z něj 
někdy bude mistr světa (triumf na MS totiž 
přišel až později), prozatím poslední 
v olomouckém dresu. V nadcházejících dvou 
letech totiž působil v Prostějově. „Lhal bych, 
kdybych řekl, že jsem nechtěl zůstat v 
Olomouci. Když mi řekli, že se mnou nepočítají, 
tak zklamání tam určitě bylo. Tohle určitě 
zažil každý hráč, který musel odněkud odejít. 
Na druhou stranu jsem druhou ligu vzal jako 
nový impuls a nikomu jsem nic nevyčítal. Na 
nabídku jsem tak kývnul, protože jsem znovu 
chtěl hrát hokej a ne vysedávat na střídačce,“ 
odhalil okolnosti jeho odchodu do 2. ligy.  
 Svého odchodu však nakonec vůbec 
nelitoval. Ba naopak. V Prostějově byl klíčovým 
forvardem týmu a získal ztracené sebevědomí. 
„Začal jsem tam mít opět obrovskou chuť do 
hokeje. Tam pro mě přišlo takové první 
nastartování.“ 
 U Jestřábů nakonec vydržel dvě 
sezóny. V ročníku 2011/2012 sbíral více jak 
bod na zápas. To pochopitelně nezůstalo u 
prvoligových klubů bez povšimnutí. 

KLÍČOVÉ ROZHODNUTÍ- HOKEJ 
NEBO CIVILNÍ ZAMĚSTNÁNÍ? 

 O Jakuba Čuříka nakonec před loňskou  
sezónou projevila zájem Horácká Slavia. A jelikož 
mezi Olomoucí a Prostějovem vznikly neshody, 
rozhodla se Mora Čuříka poslat do Třebíče na 
zkoušku. Pro hbitého útočníka to zprvu bylo nemilé 
překvapení. „Musel jsem skončit ve svém civilním 
zaměstnání, což mě samozřejmě netěší. Jako 
Jestřáb jsem byl spokojený a vůbec se mi nechtělo 
odcházet, ale bohužel," uvedl před nástupem do 
Třebíče pro oficiální klubový web prostějovského 
hokeje. „Rozhodování, jestli skončit s civilním 
zaměstnáním, moc dlouhé nebylo, protože já jsem 
ani moc času neměl. Musel jsem se rozhodnout 
hodně rychle. Konzultoval jsem to hlavně s rodinou 
a nejvíc s přítelkyní, která je z Olomouce, kde 
jsme si pořídili byt. Mám obrovskou výhodu, že ona 
mě v hokeji velice podporuje a i když nebyla ráda, 
že se budeme vídat míň, tak mi řekla ať to jdu 
zkusit. To rozhodnutí muselo padnout skoro ze dne 



zaměstnání se mu tak vrátilo i s úroky. „Už jsem ani 
nedoufal, že bych se ještě vrátil do první ligy. Jsem za to 
rád a teď je na mě, abych tu důvěru Třebíči zpátky vrátil co 
nejlepšími výkony na ledě,“ řekl pro hstrebic.cz.  

podílel asistencí. Ale měřítkem Čuříkovy výkonnosti nebylo 
kanadské bodování, nýbrž jeho přínos pro mužstvo. Bruslivý 
forvard po ledě létal, bojoval, doloval kotouče, padal do 
střel, pravidelně se obětovával pro tým. Zkrátka předváděl 
hokej, který se jen tak nevidí. A záhy se tak stal možná 
nejpopulárnějším hráčem fanoušků. „ 

 V jedné kabině se tak sešel s Lukášem Slámou, 
s mužem, kterému společně s olomouckými spoluhráči 
zachránil život. „Je to určitě bližší kamarádství, než s 
ostatními. Lukáš Sláma byl první, koho jsem kontaktoval, 
když jsem se dozvěděl, že půjdu do Třebíče, a ptal jsem se 
ho, jak to tady chodí. Určitě k sobě máme trošku blíž, 
vlastně i tím, že sedíme v kabině vedle sebe. Je to trochu 
jiné,“ prozradil o dnes již bývalém spoluhráči (Lukáš Sláma 
totiž po loňském ročníku nedostal novou hráčskou smlouvu). 
„To, že jsem přišel do Třebíče, seděl vedle Lukáše v šatně a 
hráli spolu v jednom týmu... Já jsem typ člověka, který věří 
na osud, takže to asi tahle fakt mělo být.“ 

Já se snažím nechat na 
ledě vždycky všechno, i kdybych tam měl umřít,“ uvedl 
28letý útočník.  

Nezapomenutelným způsobem se pak Čuřík zapsal do 
myslí fanoušků v semifinálové sérii s Mladou Boleslaví. Ve 
čtvrtém utkání série, kterou vedl Bruslařský klub poměrem 
2:1 na zápasy, byl jedním z exekutorů samostatných nájezdů. 
Jel jako poslední. Pokud by dal, zajistil by překvapivé 
vyrovnání série. A Čuřík dal! „Já jsem tehdy nedal asi sedm 
zápasů gól a na tréninku jsem byl asi šestkrát za sebou 
dřevák. V onom zápase jsem věřil, že toho góla dám. Když 
skončilo prodloužení, tak jsem řekl trenérovi, že chci jet, že 
věřím, že gól dám. Jak říkali kluci, vytáhl jsem náš rodinný 
klenot a padlo to tam,“ uvedl forvard, jenž se před 
provedením penalty pokřižoval a po rozsvícení světla, jež 
oznamovalo vstřelení branky, ukázal, jakým je tanečníkem. 
Video z nájezdu a následné oslavy pod tímto odkazem: 

 

ČUŘÍK HRDINOU PODRUHÉ 
 Příchod Jakuba Čuříka do týmu se nakonec ukázal 
jako parádní krok. I přes lehčí zranění v úvodu ročníku byla 
předsezónní posila z Olomouce, respektive Prostějova, 
oporou svého týmu. Jakub Čuřík si nakonec vytvořil nová 
prvoligová maxima. Dvanáct branek dal sám, na deseti se  http://www.youtube.com/watch?feature=player_detailpage

&v=wpoLBOoWPB8#t=341s 
   
 

„TVždycky se na ledě snažím nechat 
všechno, i kdybych tam měl umřít.“ 

http://www.youtube.com/watch?feature=player_detailpage&v=wpoLBOoWPB8#t=341s
http://www.youtube.com/watch?feature=player_detailpage&v=wpoLBOoWPB8#t=341s


THorácká Slavia, jak jistě víte, nakonec sérii sice do vítězného 
konce nedotáhla, ale na gól Jakuba Čuříka a pochopitelně na 
vůbec celou sezónu se bude na Horácku vzpomínat ještě hodně 
dlouho. Kvůli podobným momentům se hokej hraje... 

 
 

HORÁKEM MINIMÁLNĚ DO ROKU 2015 
Po úspěšném ročníku vyvstala otázka, co bude 

s Jakubem Čuříkem dál. V Třebíči byl pouze na hostování, jeho 
kmenovým klubem byla stále Olomouc. Do Mory se sice Čuřík 
toužil ve skrytu duše vrátit, ale nakonec se kluby dohodly na 
jeho výměně za Romana Kadelu, jehož práva vlastnila právě 
Horácká Slavia. Populární útočník nakonec podepsal víceletou 
smlouvu (2 roky + roční opce), což není v Třebíči obvyklé. „V 
dnešní době získat víceletý kontrakt není zdaleka samozřejmé 
a já jsem rád, že jsme se s klubem dohodli na delší spolupráci. 
Sice je to od mého domova 150 kilometrů, takže jsem si vzal 
určitý čas na rozmyšlenou, ale nenašel jsem jediný důvod, proč 
do Třebíče nepřestoupit, takže mě tady máte. (úsměv) Sezóna 
2012 – 2013 se povedla, byla tady vynikající parta, výborné 
zázemí, takže rozhodování pro mě nebylo vůbec těžké,“ sdělil 
do diktafonu Jiřího Mokrého, šéfredaktora oficiálních 
klubových stránek Třebíče. „Jakub Čuřík je poctivý, pracovitý 
a tvořivý hráč, vhodný do kombinace, navíc umí střílet branky, 
proto jsme ho oslovili s nabídkou nové smlouvy. Jakub je navíc 
velmi oblíbený u fanoušků pro svoji bezprostřednost, takže 
věříme, že jsme tímto krokem potěšili i příznivce tohoto 
šikovného hráče,“ uvedl sportovní manažer Horácké Slavie 
Kamil Pokorný.  

Horácká Slavia se sice letos trápí v koncovce a 
v přesilových hrách, ale už krátce po polovině soutěže má 
Jakub Čuřík nakročeno k překonání loňské bilance, která činila 
dvaadvacet kanadských bodů. Hbitý útočník zatím na své 
konto nastřádal 17 bodů, což z něj dělá třetího 
nejproduktivnějšího Horáka dosavadního průběhu sezóny. Na 
jaképak cifře se asi Čuříkův bodový příspěvek zastaví? 
Dosáhne podle očekávání na třicetibodovou hranici, nebo ho 
potká výpadek formy? 

 

 
 
 
 

DOTAZNÍK JAKUBA ČUŘÍKA 
zdroj: lhkjestrabi.cz 

 Hokej, golf, kino, cestování  
Záliby:  

Oblíbené pití:  
Pivo Hoegaarden, vodka s rybízovým džusem  
Oblíbené jídlo:  
Řízek a brambory, těstoviny  
Hokejový vzor:  
Vždycky jsem obdivoval Jaromíra Jágra, ale výborných hokejistů je mnoho.  
Pověrčivost:  
Když se daří, tak se snažím dělat stejné věci před zápasem.  
Vaše životní motto:  
Osud vede toho, kdo chce, vleče toho, kdo nechce.  
Hokejová slabina:  
Vracet se do obrany.  
Hokejová přednost: 
Bruslení  
Hokejový cíl:  
Hrát hokej co nejdéle to půjde.  
Co chcete dělat, až skončíte s hokejem?  
Určitě se nějak pohybovat kolem hokeje nebo někde kolem sportu.  



 

Jan Novák, zkušený zadák, jenž se proslavil 
zejména díky angažmá v pražské Slavii, se 
sice momentálně nachází na soupisce 
extraligového Chomutova, ale jeho návrat do 
Motoru není vyloučen, proto jsme tedy již 
vytvořený článek z tohoto čísla nestáhly.  
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Petr Kraus (fotokraus.cz) 
zdroj: hc-slavia.cz, Jan Škvor, iDnes.cz, 
hokej.cz, Miroslav Votava, Michal Cirmaciu, 
Aha!, hcmotor.cz 

UJJAANN  NNOOVVÁÁKK  
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HAVLÍČKOBRODSKÉ ZAČÁTKY 
 Staronová posila Českých Budějovic se 
hokejovému řemeslu vyučila v jiném prvoligovém 
týmu, a to konkrétně v Havlíčkově Brodě. „K hokeji 
mě dovedli rodiče. Začínal jsem okolo čtyř let, tedy 
v období, kdy začíná většina dětí,“ uvedl pro hc-
slavia.cz. „Strašně mě to bavilo, trénoval jsem co to 
šlo,“ dodal v interview s Janem Škvorem.  

Zkušený obránce Jan Novák pochází ze 
slavné havlíčkobrodské generace. V mládežnických 
družstvech Rebelu se setkal například s Tomášem 
Vakem, Radkem Martínkem či Josefem Vašíčkem. 
„Čím to je, že je Havlíčkův Brod hokejovou líhní? To 
přesně nevím. Ale je pravda, že když jsme byli malí, 
dostávali jsme hodně prostoru na ledě. Trénovalo se 
pořád na ledě, nebyly žádné velké suché přípravy. 
Určitě se tam tomu věnovali od mládeže. Byli tam 
trenéři, kteří hokej hráli. Například pan Suchý,“ 
sdělil pro iDnes.cz 34letý zadák. „Podmínky tam ale 
byly stejné jako v každém malém městě před dvaceti 
lety. Dnes už je v Havlíčkově Brodě výborné zázemí, 
ale naše generace to měla těžší. Myslím si ovšem, že 
to tak bylo lepší. Člověk se pak musí víc snažit, aby 
se prosadil,“ dodal pro oficiální klubové stránky 
pražské Slavie.  
 



 
hokejistů nevydržel na Vysočině příliš dlouho. 
Ještě coby dorostenec odešel do Olomouce. „V 
sedmnácti jsem se na rok stěhoval do Olomouce, 
kde jsem dělal školu a hlavně nastupoval za 
Olomouc, abych mohl jet na mistrovství světa 
osmnáctek, protože z Brodu by ta šance byla o 
mnoho menší,“ uvedl pro hc-slavia.cz. „Byl to 
hezkej rok. Bydlel jsem na pokoji s Honzou 
Markem, který tam hrál taky. Flákali jsme školu a 
věnovali se hokeji... To bylo super! Skloubit školu s 
hokejem u nás nebyl problém! Vždycky jsme se 
totiž někam zašili... Sice nám ze začátku dělali 
problémy, ale pokaždé se nám nějakým způsobem 
podařilo sehnat omluvenku nebo se na něco 
vymluvit,“ dodal a zavzpomínal na tragicky 
zesnulého kamaráda.  

ROK V OLOMOUCI PO BOKU 
JANA MARKA 

 Jako spousta ostatních havlíčkobrodských 

 I přes zajímavé výkony ho však draft NHL 
minul. „Ani nevím proč. Asi jsem se jim nějak 
nehodil, když o mě nezavadili. Ale na druhou 
stranu, znám plno hráčů, kteří byli draftovaní. 
Jsou v mém věku, ale už nehrajou hokej. Nijak 
jsem to neprožíval a nikdy mě to ani nemrzelo,“ 
uvedl pro iDnes.cz.  
 

DEVĚT LET VE SLAVII PRAHA  
 Stejně jako Jan Marek, tak i jeho 
jmenovec Novák před startem sezóny 1997/1998 
opustil Olomouc. Zlákala ho totiž nabídka pražské 
Slavie.  
   
 HRÁČSKÉ INFO  

9. 2. 1979 
184cm, 89kg 

hůl pravá 
24Z, 1G, 4A,  
-2 +/-, 34TM 

Hned v prvním ročníku mezi sešívanými se 
probojoval do A-týmu. A to i přes to, že bylo 184 
centimetrů vysokému obránci teprve osmnáct 
let. Krom toho v prvních třech sezónách občas 
(zejména v závěru sezóny) vypomohál juniorce, 
s níž slavil neuvěřitelné tři tituly v řadě.  

Na týmové úspěchy mezi seniory si Jan 
Novák sice ještě musel počkat, ale co se týče 
individuálních výkonů, tak si nemohl na co 
stěžovat. Nebylo divu, že ještě v juniorském 
věku debutoval v reprezentaci (to se psala 
sezóna 1998/1999).   

Zadák s dělovou ranou působil v hlavním 
městě až do ročníku 2005/2006. Mezitím (v 
roce 2003) slavil se Slavií svůj první extraligový 
titul, k němuž o pět let později přidal ještě 
jeden, o nemž se však na následujících řádcích 
ještě blíže rozepíšeme.  



 
šestatřiceti kanadským bodům individuální 
rekord mezi seniory a za výkony v nadcházející 
sezóně pak byl vyhlášen nejlepším bekem naší 
nejvyšší soutěže a rovněž i nejslušnějším 
extraligovým hráčem.  

 Jan Novák tehdy zažíval nejlepší období 
kariéry. V sezóně 2003/2004 byl se dvanácti 
brankami vůbec nejlépe střílejícím obránce 
extraligy, v ročníku 2004/2005 si vytvořil díky 

je hned po NHL druhá nejlepší na světě. Pak jsme 
však přijeli do Petrohradu na turnaj Super Six a 
musel jsem se stydět za výsledky Sparty i ostatních 
týmů, protože jsme všem dali šest gólů  

 

ÚČAST NA DOMÁCÍM MS 
V té době byl pochopitelně i stálicí 

reprezentační sestavy. Účastnil se i domácího 
MS v Praze a Ostravě. V jednom týmu se tehdy 
potkal s takovými persónami jako Tomášem 
Vokounem, Jaromírem Jágrem, Martinem 
Strakou, Martinem Havlátem a se spoustou 
dalších fenomenálních hokejistů. Jenže Češi 
narazili... A to hned ve čtvrtfinále, kdy naše 
reprezentace v samostatných nájezdech 
nestačila na tým Spojených států amerických.   

Pro Jana Nováka to byla jeho poslední 
účast na vrcholovém turnaji. Později už totiž na 
Mistrovství světa nikdy neodcestoval. 
Spekulovalo se, že by za jeho neúčastí na zlatém 
vídeňském šampionátu mohl stát rozchod 
s dcerou tehdejšího trenéra České republiky 
Vladimíra Růžičky. Jenže to Jan Novák rezolutně 
popřel.  

Do Rigy, kde národní výběr získal 
senzační stříbro, zase neodletěl z výkonnostních 
důvodů, a to i přes to, že v témže ročníku byl 
vyhlášen nejlepším extraligovým obráncem.  
 

V současnosti již ex-slávistického obránce to tehdy 
hodně rozlítilo, s Aloisem Hadamczikem tehdy přes 
média prohodili pár ostřejších slov. „Trenér nikdy 
neřekl, co se má hrát. Vždy jen mluvil o tom, že se do 
toho má dát srdce," uvedl na adresu reprezentačního 
kouče Novák. „Ten hráč není soudný. Jinak by si 
spočítal, u kolika byl gólů. Jestli je jeho agent 
nespokojený, tak má smůlu. Dělám nominaci podle 
výkonu. On ho neměl," vrátil úder bývalý kouč 
Vítkovic.  

 
SEZÓNA V KAZANI 
Po úspěšné sezóně 2005/2006 se Jan Novák, 

jenž se může pyšnit parádní střelou z nápřahu, vydal 
na první zahraniční angažmá. Do bohaté ruské ligy ho 
zlákala nabídka ambiciózní Kazaně. V ní však nedostal 
opravdovou šanci. Ačkoliv se jednalo o ofenzivně 
laděného beka. V AK Bars měl od trenérů svázané 
ruce, navíc si musel zvykat na zcela odlišný styl 
tamějšího hokeje. „Když jsem do Ruska přišel, říkal 
jsem si, jak je možné, že se o téhle soutěži říká, že 



 

a turnaj suverénně vyhráli. Svůj názor jsem tak 
musel přehodnotit. Ale musím říct, že Rusko je 
úplně jiná země, hraje se tu úplně odlišný hokej. 
Nevím, jestli to tak je jen v Kazani, ale tam se 
vůbec netrénuje. Skoro vůbec nic se nedělo, 
pořád se odpočívalo. Za celou tu dobu, 
nepočítám-li zápasy, jsem se zpotil snad jen 
jednou jedinkrát. A to když jsem zaspal a běžel 
na zimák. Potom ale přijde zápas a nasazení 
hráčů je obrovské. To se vůbec nedá srovnat s 
naší extraligou. Nevím, čím to je, že jak přijde 
zápas, Rusové sepnou a jedou na maximum... Do 
tohoto stádia se hráči v naší lize dostanou až v 
play-off, v základní části nikoliv. Možná to zní 
blbě, ale je to fakt,“ uvedl v rozhovoru s Janem 
Škvorem.  

V Kazani měl na starost především 
obranné úkoly. I proto ve 48 zápasech (včetně 
play-off) rozvlnil síť za zády soupeřova brankáře 
jen dvakrát. „Člověk musel být pořád vzadu, a 
když se vydal dopředu, tak jsem přijel na 
střídačku a hned dostal nálož od trenéra, co 
dělám. Pro mě to bylo docela ubíjející, když jsem 
se nemohl hnout za půlku. Nedalo se s tím ale nic 
dělat. Trenér to chtěl, tak jsem to tak hrál,“ 
řekl pro hokej.cz.  

Co se týče týmových výsledků, tak si 
nemohl Jan Novák na moc stěžovat. Jeho Kazaň 
došla až do finále. Jenže tam nakonec slavil 
Magnitogorsk s Janem Markem a Jaroslavem 
Kudrnou v sestavě.  
 

HROZIVÉ ZRANĚNÍ 
V sérii dvou nejlepších celků však nastala 

hororová chvíle. Paradoxně v pátek třináctého 
(ještě o několik let předtím přitom ve stejný den 
havaroval s autem, zdá se tedy, že pro šikovného 

HOKEJOVÍ BRATŘI  
 

Jan Novák pochází z hokejové rodiny. Jeho 
starší bratr Petr je trenérem prvoligového Berouna. V 1. 
lize si Petr Novák, kterého můžete vidět na fotce, 
vybudoval opravdu kontroverzní pověst. Coby trenér 
Havlíčkova Brodu šokoval na tiskových konferencích a 
svými ztřeštěnými nápady okořeňoval derby s Jihlavou, 
respektive Horáckou Slavií. Nejdále to dotáhl do 
extraligové Mladé Boleslavi. Jenže zachránit se mu jí 
nepodařilo. Jeho první angažmá v nejvyšší soutěži tak 
mělo hořký konec. „Když mi bylo jasné, že se nebudu 
moci živit hraním, přemýšlel jsem, co budu dělat dál. Na 
rozhodčího každý řve, takže vlastně jedinou možností 
bylo dělat trenéra," uvedl trenér, jenž i tak musí 
mnohokrát vyslechnout několik peprných vzkazů od 
hostujících fanoušků. Zejména v Jihlavě, Olomouci či 
Třebíči.  

Hokeji se věnoval i třetí Novák, nejmladší. Avšak 
ten se nakonec mezi profesionály neprobojoval. I tak se 
má ale tato hokejová rodina čím chlubit.   



 
z plexiskla, mohl by přijít i o zrak. Naštěstí však 
brusle choulostivý smyslový orgán minula a Jan 
Novák vyvázl „jen“ s deseticentimetrovou jizvou 
(dodnes znatelnou) a otřesem mozku. „Ale lidem 
se stávají horší věci,“ řekl smířeně. „Pamatuju si, 
že jel Jarda Kudrna sám na bránu, já jsem ho 
dojížděl, snažil jsem se ho zastavit. V tom přišla 
strašná rána, probral jsem se až na ledě a kolem 
mě byla spousta krve. Říkal jsem si, co se mohlo 
stát. Jestli třeba do mě nenajel někdo ze strany. 
Ale nikdo kolem mě nebyl. Vůbec jsem nevěděl, 
jak se to přihodilo, až v kabině mi to řekli lékaři,“ 
popsal hrozivě vyhlížející situaci v rozhovoru 
s Miroslavem Votavou. "Občas se stane, ze vám 
teče krev z nosu, ale teď jí bylo na ledě tolik, že 
jsem se zhrozil. Tolik krve jsem nikdy předtím 
neviděl. Kluci okamžitě volali na led doktory, 
kteří se snažili zastavit krvácení ručníkem. Ale 
ten byl po pár vteřinách úplně prosáklý. Přišli 
jsme do šatny, šíleně mě bolela hlava. Podíval 
jsem se do zrcadla, kde jsem uviděl tu díru. 
Takový pocit bych už nechtěl zažit," pokračoval 
pro hokej.cz. "Přišel jsem i o kus nosu. Ale přišili 
mi to naštěstí zpět. Nevím přesně kolik bylo 
stehů, mohlo by jich být asi patnáct,“ dodal.  

obránce je tento den opravdu prokletým). Jan 
Novák byl totiž nešťastně zasažen bruslí svého 
krajana Kudrny. Jen o vlásek unikl velkému 
neštěstí. Kdyby mu oči nechránil štítek 

si připadal jako v muzeu. Říkal jsem si, že nemůžou 
fungovat. Ale fungovaly,“ dodal. 

Tento nešťastný finálový zápas byl pro 
Nováka jeho posledním v dresu Kazaně. Vypršela  

Hotová muka pak odchovanec 
havlíčkobrodského hokeje zažil v nemocnici. 
"Nejhorší to bylo, když jsem se vrátil ze sálu do 
pokoje. Přicházelo to k sobě, bolela mě hlava. 
Dávali mi injekce proti bolesti, nosili spoustu 
prášků, něco jsem si z toho vždy vybral (úsměv). 
Moc to nepomáhalo, první dna dny jsem nespal. 
Měl jsem zlomený nos, nemohl jsem pořádně  
 

dýchat. Nos jsem měl narvaný tampony, dýchal 
jsem pusou, až za pár dní se to zlepšilo,“ uvedl a 
navrch přidal jednu zajímavou historku. „Kazaň je 
sice nádherné město, mají tam třeba lepší 
obchody, než v Praze, s ničím nebyl problém. Ale ta 
nemocnice! Byla to hodně stará budova. Pokoje, 
které byly velké asi 10 metrů na 10metrů, obývalo 
zhruba třicet lidí. V tu chvíli jsem si říkal, že jestli 
mě na takovýhle pokoj dají, normálně odejdu. 
Naštěstí mi ale pokoj udělali z nějaké kanceláře, do 
které dali postel a televizi. Jejich stravu jsem 
taky moc nemusel, sestřička ale měla povinnost 
zajít mi do města pro jídlo z restaurace nebo 
McDonaldu. To byla také výhoda,“ popsal. „V Kazani 
je sice ještě jedna kvalitní soukromá klinika, ale 
řekli mi, že mám jet raději do Vojenské nemocnice, 
kde jsou prý nejlepší doktoři. Když jsem byl na 
lůžku a pozoroval ty přístroje a rentgeny, tak jsem 



 

mu totiž smlouva a nabídku nového kontraktu 
neobdržel. Na Rusko však bude vzpomínat 
v dobrém, a to i po stránce osobní, i když o něm 
mají Západoevropané i Středoevropané mylné 

prvního, kdy jsem ve Slavii odehrál celou sezonu. 
Při druhé jsem tam přišel až nějak kolem Vánoc. 
Ale ty tituly, to bylo tak jako tak velké vítězství. 
Byly to vyrovnané série a vážím si toho. I těch  

představy. „Kazaň je nádherné město! Mnoho lidí u 
nás má o Rusku zkreslené představy. Z vyprávění si 
myslí, že život v Rusku stojí za prd, ale alespoň o 
Kazani to neplatí. Obchody jsou vybaveny lépe než 
v Praze, žádný supermarket u nás nedosahuje 
kvalit těch v Kazani. Restaurace jsou taky pěkné. 
Byla tam navíc postavena krásná nová hala, město 
hokejem žije. Ale na druhou stranu musím uznat, 
že když jsme hráli v jiných městech, životní úroveň 
tam byla podstatně horší. Sto činžáků, jedny 
potraviny, jedna hala. To je hrozný. V takovém 
městě je pak těžké vydržet celý rok,“ řekl pro 
čtenáře hc-slavia.cz.  
 

CESTOVATELSKÁ SEZÓNA 
ZAKONČENÁ TITULEM 

 Po odchodu z Kazaně se vydal na další 
zahraniční angažmá. Jako nové působiště pro 
sezónu 2007/2008 si zvolil švédskou Elitserien, 
konkrétně tým Skellefteå. Jenže tam nakonec 
vydržel pouze deset zápasů. „Zlomil jsem si tam 
kotník, takže jsem skoro celou letní přípravu nic 
nedělal. Pak jsem naskočil do zápasu a neodehrál 
jsem to dobře. Neměl jsem body, byl jsem v 
minusu. Takže jsme se rozloučili,“ prozradil pro 
Michala Cirmaciu.  

V průběhu rozjetého ročníku tak hledal 
dalšího zaměstnavatele. Nakonec setrval ve 
Skandinávii, tentokráte však odletěl k sousedům do 
Finska. V zemi tisíce jezer hájil barvy slavného 
Kärpätu Oulu. Jenže ani tamější prostředí mu 
nesedlo. V 19 zápasech získal jen dva body a opět 
se pakoval. Doplatil na početní limit cizinců v týmu. 
„Před play-off tam vzali nové cizince a točili jsme 
se. Někdo hrál, někdo ne. Řekl jsem, že by pro mě 
bylo lepší, kdybych hrál pořád,“ sdělil pro čtenáře 
iDnes.cz.  
 Před koncem přestupového období pak Jan 
Novák zvolil sázku na jistotu. Vrátil se totiž do 
Slavie, kde zažil nejlepší časy své kariéry. A 
v ročníku 2007/2008 napsal další kapitolu své 
úspěšné éry v hlavním městě naší republiky. Svými 
výkony ve vyřazovacích bojích totiž ofenzivně 
laděný obránce pomohl Slavii k titulu. „Takže 
nakonec to pro mě byla super sezona. I když jsem 
byl jako cirkusák. Někde jsem něco předvedl, sbalil 
jsem se a zase odjel.“ 

Jan Novák tak přidal do sbírky k jedné 
zlaté a dvěma stříbrným další medaili „Oba tituly 
mají svoji hodnotu. Možná si víc cením toho 



 

finále předtím. V hokeji se stává málokdy, že 
se hráč dostane do finále nebo ho vyhraje. Ty 
úspěchy se moc neliší. Jsou to pro mě velké 
úspěchy a jsem rád,“ řekl pro iDnes.cz.  
 

SLAVIA – BOLESLAV – 
JEKATĚRINBURG – BRNO - 
ČESKÉ BUDĚJOVICE – FASSA 

- ŠTÝRSKÝ HRADEC 
 V cestovatelských sezónách pokračoval 
i v nadcházejících pěti letech, během nichž 
oblékl dres sedmi klubů. 
 Tým obhájce titulu, tedy Slavii, opustil 
v průběhu sezóny 2008/2009, přestože tvrdil, 
že by v pražském celku rád ukončil kariéru. 
Jenže sešívaní si jeho služby nemohli dovolit a 
tak musel o dům dál. Nakonec zamířil do Mladé 
Boleslavi, které chtěl pomoci k záchraně, což 
se Bruslařskému klubu díky jeho solidním 
výkonům podařilo.  
 Po skončení tohoto zmíněného ročníku 
zamířil do KHL, kam ho zlákal Jekatěrinburg. 
Jenže to bylo oproti angažmá v Kazani jako 
nebe a dudy. Avtomobilist se potýkal 
s finančními problémy a dlužil hráčům. Po šesti 
odehraných zápasech tak Jan Novák prestižní 
evropskou soutěž definitivně opustil. O svém 
odchodu se přitom dozvěděl prostřednictvím  

novinářů. „Že mě vyhodili? O tom nevím. Počkejte, 
kouknu na internet,“ sdělil překvapeně  do telefonu 
poté, co mu zavolali žurnalisté ze serveru 
ahaonline.cz. „ TNo fakt. Někdo mi to říct musel. A 
že zrovna novináři... Tak to je síla,“ dodal pro Aha!. 
Oznámení nepříjemné novinky ze strany 
zaměstnavatele se dozvěděl až další den. „Končím, 
měli jste pravdu. Bez vysvětlení. Ani trenér Sýkora 
nic nevěděl, prý mu to prezident suše oznámil jako 
hotovou věc,“ uzavřel zvláštní jekatěringburské 
působení. 
 V průběhu téže sezóny si tak musel hledat 
nové angažmá. Nakonec zvolil Kometu Brno, 
tehdejšího nováčka ELH.  Zadák s tvrdou střelou 
svými výkony nakonec pomohl Jihomoravanům ke 
zlepšené formě. I přes úvodních jedenáct 
prohraných zápasů v řadě se tak slavný klub bez 
výraznějších problémů zachránil. 
  Ale i působení v Kometě mělo jepičí život. 
Vydržel v ní jen do konce ročníku 2009/2010. 
V létě se totiž upsal na dvě sezóny Českým 
Budějovicím. Jihočeši zásobovaní Novákovými 
přihrávkami v obou sezónách skončili už ve 
čtvrtfinále, což bylo pro ambiciózní tým rozhodně 
zklamáním. 
 I to vedlo k tomu, že v létě 2012 byl 
havlíčkobrodský rodák opět bez smlouvy. 
Tentokrát měl o nabídky nouzi. Nakonec tak musel 
zvolit odchod do hokejově exotické Itálie, kde si 
ho vyhlédla Fassa. Ta měla krom Nováka ve svém  



středu i další Čechy, jmenovitě Maria Cartelliho, Davida Turoně, Petra Kaluše 
a Jakuba Šindela. Jan Novák však nakonec tento italský tým v průběhu sezóny 
opustil, přišla totiž lákavější nabídka z kvalitnější soutěže- ze Štýrského 
Hradce, jenž hraje mezinárodní EBEL ligu. V Rakousku minulý ročník dohrál, 

UDALŠÍ ODCHOVANCI 
HAVLÍČKOBRODSKÉHO HOKEJE 

JAROSLAV HOLÍK 

 
se Štýrským Hradcem však stejně jako v Budějovicích skončil už ve 
čtvrtfinále. „Vesměs je to stejná úroveň, jako česká extraliga. Když jsem hrál 
za Slavii, tak jsme odehráli hodně podobných zápasů. Jde o rychlý a důrazný 
hokej,“ uvedl zadák, jenž v únoru oslaví 35. narozeniny.  

HRDÝ BOJOVNÍK ČESKÝCH BUDĚJOVIC 
Letos už si však řekl dost. Konec cestování. Chci se usadit. Uvítal tak 

nabídku Českých Budějovic, které se ocitly v tíživé situaci, ze které je bude 
chtít staronová posila co nejrychleji dostat. „Cíl je jednoznačný, a to vrátit 
do Českých Budějovic extraligu. S tím sem přišli všichni kluci. Pokud je tu 
někdo, kdo sem nechce extraligu vrátit, tak v Budějovicích nemá co dělat. Do 
Budějovic hokej prostě patří. Teď tu není skoro nic, protože i fotbalisté 
sestoupili. Diváci si zaslouží chodit na extraligu. Budvar aréna je nádherná 
hala. Cíl je tedy co nejdříve se vrátit zpátky,“ sdělil v rozhovoru pro 
hokejcb.cz, jenž se těšil zejména na natěšené diváky. „Jak jsem řekl, oni si 
extraligu zaslouží. Ani se nedivím, že jsou na letošní sezónu natěšení. Já se 
také těším na jejich podporu a fandění. Vždy se mi tady před nimi dobře 
hrálo,“ uvedl Jan Novák. 

 
 

JIŘÍ HOLÍK 

 
 

JAN SUCHÝ V listopadu však ex-slávistická opora přišla požádat vedení Českých 
Budějovic o změnu adresy. Janu Novákovi se totiž v Motoru nedařilo a 
dopouštěl se častých chyb. Přestože v 1. lize neoslnil, dostal nabídku 
z Chomutova, kde v současnosti působí. Stále však zůstává hráčem 
jihočeského celku a není rozhodně vyloučeno, že se do Českých Budějovic 
vrátí. Podobně jako v případě Marka Posmyka. 

 
 

JOSEF VAŠÍČEK 

 
 

RADEK MARTÍNEK 

 
 

MARTIN ČECH 



 

UVV  NNOOVVÉÉMM  DDRREESSUU......  



 

JAN JAROMĚŘSKÝ (OLOMOUC) 

Moře se tento obránce, jenž na Hanou 
zamířil po povedeném angažmá v Benátkách 
nad Jizerou, opravdu vyplácí. I když se musel 
ve společnosti Jakuba Bartoně a dalších 
hvězd uskromnit, hojně sbírá i body. 

TOMÁŠ VOŠVRDA (OLOMOUC) 

Posila z Liberce se zařadila mezi nejlepší 
brankáře soutěže. Olomouc získala gólmana, 
který může Kohoutům pomoci k postupu do 
extraligy. Nic jiného než pět hvězdiček 
zkrátka dát nelze.  

MICHAL BROŠ (MLADÁ BOLESLAV) 

Michal Broš předvádí přesně takové výkony, 
jaké se od něho daly očekávat. Bývalý 
kapitán pražské Sparty se drží na špici 
kanadského bodování a je jedním 
z rozdílových hráčů v kádru Mladé Boleslavi. 

MARTIN CHABADA (LITOMĚŘICE) 

Martin Chabada se po roční pauze od hokeje 
dostal do skutečně výborné formy. Když 
Litoměřicím kvůli rodinným problémům 
chyběl, ukázalo se, že právě on je klíčovým 
hráčem týmu.  



 

 

JAKUB ŠLAHAŘ (HAVÍŘOV) 

Od Jakuba Šlahaře se ve Slezsku určitě 
čekalo více. Však je to hráč, který toho má 
celkem dost odehráno v naší nejvyšší soutěži. 
Sice patří mezi nejproduktivnější hráče 
v týmu, branek by však mohl dávat více. 

VÍT BUDÍNSKÝ (LITOMĚŘICE) 

V Hradci Králové, odkud odcházel do Ústí 
nad Labem, se Budínskému v poslední době 
vůbec nedařilo. Ani po příchodu do Slovanu 
nebyl ve zrovna optimální formě. Nyní však 
hostuje v Litoměřicích, kde znovu užil.  

MICHAL DŮRAS (JIHLAVA) 

Navrátilec do jihlavské sestavy zatím 
zůstává za očekáváním, To však neznamená, 
že se jeho příchod dá hodnotit záporně. Jeho 
čas totiž ještě přijde v play-off. Navíc má 
smlouvu ještě na další tři ročníky. 

MILOSLAV ČERMÁK (LITOMĚŘICE) 

Miloslava Čermáka jsme na začátku pasovali 
na budoucí oporu Stadionu. Ex-ústecký 
hokejista však naše očekávání ještě překonal, 
jelikož se zařadil i mezi nejlepší hráče celé 
soutěže.  



 

 

MAREK LAŠ (TŘEBÍČ) 

Marek Laš zažívá jednu z nejhorších sezón 
v kariéře. Zatímco loni byl tahounem Ústí nad 
Labem, letos se hledá. Nedaří se mu, ačkoli 
na ledě tráví coby člen první formace 
spoustu času. Snad se forma vrátí. 

ROMAN PROŠEK (KADAŇ) 

Od Romana Proška se toho očekávalo opravdu 
hodně. Jedná se totiž o zkušeného beka, jehož 
přínos v přesilových hrách je k nezaplacení. 
Jenže bývalý zadák Karlových Varů se na 
dlouhou dobu zranil a Kadani citelně chyběl. 

LUKÁŠ SÁBLÍK (JIHLAVA) 

Lukáš Sáblík, odchovanec Dukly Jihlava, 
zastává ve svém mateřském celku roli 
brankářské dvojky. Jeho přínos na ledě tedy 
není kdovíjak valný, v kabině si ale určitě své 
odvede.  

JAN ALINČ (ÚSTÍ N/L) 

Předloni byl klíčovým hráčem Slovanu, loni 
zaučoval Tomáše Hertla v pražské Slavii. 
Letos se však Jan Alinč stejně jako celý 
Slovan tak trochu trápí. Ale při finančních 
problémech Ústeckých Lvů se asi nedá moc 
čemu divit.  



 

LUBOMÍR VOSÁTKO (HAVÍŘOV) 

Zkušený havířovský obránce je podle 
očekávání jedním ze základních pilířů 
defenzivy nováčka soutěže. Navíc i díky 
svému přínosu v kabině je pro AZ velmi 
důležitým hráčem.   
 

VIKTOR UJČÍK (JIHLAVA) 

Ujčík se zranil a Dukle chyběl v takřka všech 
dosud odehraných duelech. Zatím ho tedy 
nemůžeme hodnotit lépe než dvěmi 
hvězdičkami, přestože je jasné, že nakonec 
právě on bude oporou týmu v play-off.    

ONDŘEJ SMETANA (ÚSTÍ N/L) 

Ondřej Smetana zažil v Litoměřicích velmi 
povedený ročník s datováním 2011/2012. Loni 
se mu ale nedařilo a doma v Ústí nad Labem 
se nevešel do sestavy. V létě se proto vrátil 
do Stadionu. Nyní je však zpět ve Slovanu, 
kde se mu vůbec nedaří.  

LUKÁŠ ŽALČÍK (ŠUMPERK) 

Šumperský odchovanec doma doslova ožil. Už 
v polovině sezóny stihl překonat svá 
prvoligová maxima. V útoku s Moskalem a 
Staňkem se mu skutečně daří na výbornou. 
Navíc je vzhledem ke svému vztahu 
k Šumperku i miláčkem fanoušků.   



 

TOMÁŠ PROTIVNÝ (BOLESLAV) 

Loňská opora zadních řad Havlíčkova Brodu 
se v Mladé Boleslavi uchytila až překvapivě 
dobře. Ex-sparťanský zadák hraje 
přesilovky, což se odráží i na jeho 
produktivitě.  

VÁCLAV ČÍŽEK (MOST) 

Od Václava Čížka se v Mostu čekalo určitě 
více, než dosud předvádí. Sice tolikrát 
nechybuje, ale svému týmu by měl být 
prospěšnější zejména v ofenzivě. Zatím se 
mu nedaří sbírat kanadské body.  

MARTIN FALTER (TŘEBÍČ 

Zkušený brankář přišel do Třebíče v nelehké 
pozici. Příznivci Horácké Slavie jsou totiž 
namlsaní výkony jeho předchůdců Francouze, 
Hrubce a Čiliaka. Ale i Martin Falter je pro 
svůj nový tým skutečnou oporou.  

TOMÁŠ KLIMENTA (BOLESLAV) 

Skvělá posila z Třince v 1. lize jen a jen 
dokazuje, že se jedná o útočníka, který by 
patřil k nadprůměru i v nejvyšší soutěži. 
Zatím sbírá více jak jeden bod na zápas, 
navíc spoustu práce odvede i v defenzivě. 



 

JAN WASSERBAUER (TŘEBÍČ) 

V přípravě se šikovnému útočníkovi dařilo na 
jedničku a vypadalo to, že právě on bude tím 
křídlem, které pomůže oživit upadající 
výkonnost Lukáše Nahodila. Jenže 
Wasserbauerovi neprospívá cestování mezi 
Brnem a Třebíčí . Zatím tedy je za 
očekáváním. 

MARIO CARTELLI (OLOMOUC) 

Sezóna v Itálii se na jeho výkonnosti 
viditelně projevila. Zatímco loni, kdy na 
začátku sezóny hájil barvy Olomouce, patřil 
k prvoligové elitě, letos se zatím hledá. Je 
jasné, že by měl sbírat více bodů než doteď.  

JAN KNOTEK (OLOMOUC) 

Jan Knotek byl v Havlíčkově Brodě tak 
trochu v ústraní. V Olomouci ale ukázal, že se 
jedná o solidního prvoligového útočníka, 
který dokáže pravidelně sbírat body. I jeho 
příchod se Moře povedl.  

DENIS KINDL (OLOMOUC) 

Denis Kindl je zřejmě nejpříjemnějším 
překvapením dosavadního průběhu sezóny. 
Zatímco loni se nedokázal prosadit do 
sestavy mateřského Šumperka, letos se z něj 
stal jeden z tahounů silné Olomouce! 



 

JAN STARÝ (MLADÁ BOLESLAV) 

Janu Starému se v extraligových Pardubicích 
vůbec nedařilo, proto přišel přestup. Jenže 
ani v Mladé Boleslavi zatím ex-reprezentační 
forvard svou střeleckou formu neoživil. Jeho 
čas by ale ještě měl přijít.  

FILIP SEMAN (JIHLAVA) 

Příchod Filipa Semana se Dukle opravdu 
povedl! Byl to majstrštyk, který může Jihlavě 
vynést účast v baráži. Ex-chomutovský 
hokejista patří k elitním prvoligovým 
střelcům, což už ví i fanoušci Jihlavy. 

CTIRAD OVČAČÍK (ML. BOLESLAV) 

V Olomouci, kde působil na začátku sezóny, 
byl asi vůbec nejlepším obráncem týmu. 
V Mladé Boleslavi sice panuje větší 
konkurence, ale i tak ex-třinecký zadák 
převzal jednu z vůdčích rolí.  

PETR HALUZA (JIHLAVA) 

Petr Haluza, bývalá opora Hradce Králové či 
Olomouce, toho zatím v Jihlavě, kam přišel po 
krátkém angažmá v Polsku, moc nestihl, takže 
jeho přínos se ještě nedá objektivně 
zhodnotit. Proto „jen“ čtyři hvězdičky. 



 

TOMÁŠ KOLAFA (REBEL) 

Rebelu se daří, takže jeho přítomnost týmu 
určitě neuškodila. Jenže od bývalého zadáka 
Jihlavy se rozhodně očekávalo více. Hlavně 
v přesilovkách, kde se Havlíčkův Brod zatím 
trápí. Právě kvůli nim do Rebelu přicházel. 
Tuto úlohu tedy zatím  příliš nenaplňuje.  

MARTIN VÁGNER (REBEL) 

Bývalý hradecký kapitán hraje opravdu 
hluboko za očekáváním. Dosud ještě ani 
jednou nebodoval! Bývalá naděje Dallasu 
Stars pomale ale jistě směřuje do kariérní 
záhuby. Měl by se výrazně zlepšit, jestli 
nechce za několik let skončit ve 2. lize. 

TOMÁŠ DOLEŽAL (LITOMĚŘICE) 

Tomáš Doležal v Litoměřicích zářil. V pěti 
zápasech dal stejný počet branek. Poté si ho 
vytáhla pražská Slavia, takže Stadion zatím 
služeb Doležala využívat nemůže. Litoměřičtí 
však doufají, že ho ještě v jejich dresu uvidí. 

MAREK HRBAS (LITOMĚŘICE) 

Loni tento obránce působil v zámořské 
juniorce a byl oporou české dvacítky na 
MSJ. V Litoměřicích sbírá první zkušenosti 
se seniorským hokejem. Jedná se o veliký 
talent, což je na jeho hře patrné už nyní. 



 

KAROL KORÍM (REBEL) 

Kapitán slovenské dvacítky na loňském 
mistrovství světa zatím v Havlíčkově Brodě 
předvádí opravdu povedené výkony. Dokazuje 
tak, že se jedná o opravdu velký talent. 
Boduje, nechybuje. Co víc si přát... 

JURAJ ŠIMBOCH (BEROUN) 

Slovenský brankář, který do Berouna přišel 
z Třince, odvádí ve středočeském celku 
opravdu skvělou práci. Byl to on, kdo měl 
největší podíl na senzační jízdě Berouna 
v úvodu soutěže. 

ZDENĚK KUBICA (ML. BOLESLAV) 

Zdeněk Kubica je čerstvou posilou Mladé 
Boleslavi z nedalekého Berouna. Je jasné, že 
bojovný útočník není na ledě od střílení 
branek, jeho práce je zejména v defenzivě. 
Tu si sice odvádí, ale i tak jeho příchod 
Bruslařský klub jak se říká nevytrhne. 

JAROSLAV KOMA (HAVÍŘOV) 

Havířovu se povedl skutečně husarský 
kousek. Do svých řad před sezónou zlákal 
hvězdného Komu, který by hrál klíčovou roli 
v jakémkoliv prvoligovém celku. Slovenský 
zadák útočí na cenu pro nejlepšího beka, 
případně cizince, druhé nejvyšší soutěže.  



 

LUKÁŠ HORÁK (MOST) 

Nejlepším hráčem Mostu v letošním ročníku 
je bezesporu nadějný brankář Lukáš Horák, 
jenž do Baníku zamířil před letošní sezónou 
z Litvínova. Horák zastínil svými výkony jak 
Patrika Nechvátala, tak i velezkušeného 
Martina Volkeho.  

MICHAL MIKESKA (TŘEBÍČ) 

Jeho návrat domů se stal pro fanoušky 
Třebíče zprávou první poloviny sezóny. I 
když téměř rok nehrál, do solidní formy se 
dostal relativně brzy. Jeho přehled ve hře a 
vůdčí schopnosti jsou k nezaplacení. Svému 
týmu je tedy určitě užitečný.  

PAVEL MUSIL (MLADÁ BOLESLAV) 

Posila z Havlíčkovu Brodu se vyplácí už nyní, 
přestože jeho přínos pro Bruslařský klub 
stoupne především v nadcházejících 
sezónách. Pavel Musil totiž patří k největším 
talentům, které se ukrývají v 1. lize. 

ONDŘEJ STARÝ (ŠUMPERK) 

Ondřej Starý měl v Šumperku převzít jednu 
z vůdčích rolí. Jenže oproti předpokladům se 
tak zatím nestalo. I tak se ale příchod 
zadáka, jenž loni působil v Havlíčkově Brodě, 
nedá hodnotit jen negativně. Draci totiž 
zažívají výbornou sezónu, k čemuž jistě 
přispívá i on. 



 

 

Ústecký kapitán je právem považovaný za jednu 
z hrajících legend druhé nejvyšší soutěže. 
Během svých angažmá v Hradci Králové a v Ústí 
nad Labem sbíral body jako na běžícím páse. 
V posledních dvou ročnících dokonce zvítězil i 
v kanadském bodování 1. ligy. Představme si 
nyní oporu severočeského celku. 
-------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Stanislav Souček (hchk.cz), Miroslav 
Rosendorf (hcusti.cz) 
zdroj: Radek Špryňar, hradecky.denik.cz, iDnes.cz 
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STATISTIKY 
Sezóna   Klub                                    Z  G  A  B  TM 
1995-96  HC Sparta Praha - jun. (E)             41 16 27 43   - 
1996-97  HC Sparta Praha (E)                     4  0  0  0   0 
         HC Sparta Praha - jun. (E)             35 17 21 38   - 
1997-98  SK Spolana Neratovice (2.liga)          -  -  -  -   - 
1998-99  HC Sparta Praha (E)                     6  0  0  0   4 
         HC Sparta Praha (E,p-o)                 6  0  0  0   - 
         HC Berounští Medvědi (1.liga)          48 16 13 29   - 
1999-00  HC Sparta Praha (E)                     8  0  0  0   4 
         HC Berounští Medvědi (1.liga)          38 10 24 34  10 
         HC Berounští Medvědi (1.liga,p-o)       3  1  0  1   2 
2000-01  HC Vagnerplast Kladno (E)               7  0  0  0   0 
         HC Berounští Medvědi (1.liga)          33  8  5 13  12 
         HC Berounští Medvědi (1.liga,p-o)       4  1  2  3   2 
2001-02  HC Berounští Medvědi (1.liga)          19  0  2  2  10 
         KLH Chomutov (1.liga)                  18  7  3 10   8 
         KLH Chomutov (1.liga,p-o)               6  4  2  6   0 
2002-03  KLH Chomutov (1.liga)                  22  7  3 10  24 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga)         23 14  7 21  10 
2003-04  HC VČE Hradec Králové (1.liga)         37 16 26 42  45 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga,p-o)      3  1  2  3   6 
2004-05  HC Moeller Pardubice (E)                2  0  0  0   0 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga)         45 12 32 44  39 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga, p-o)     4  0  2  2   0 
2005-06  HC VČE Hradec Králové (1.liga)         51 21 22 43   6 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga,p-o)      9  4  4  8   2 
2006-07  HC Moeller Pardubice (E)                1  0  0  0   0 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga)         52 20 35 55  26 
         HC VČE Hradec Králové (1.liga,p-o)     10  5 12 17  12 
2007-08  HC VCES Hradec Králové (1.liga)        37 18 15 33  28 
         HC VCES Hradec Králové (1.liga,p-o)    11  8  5 13   6 
2008-09  HC VCES Hradec Králové (1.liga)        42 22 32 54  30 
         HC VCES Hradec Králové (1.liga,p-o)    16  6 10 16   6 
2009-10  HC VCES Hradec Králové (1.liga)        43 21 24 45  20 
         HC VCES Hradec Králové (1.liga,p-o)    10  4 12 16   6 
2010-11  HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga)          5  1  1  2   2 
         HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga,p-o)     14  5  6 11   8 
         HC Slovan Ústečtí Lvi (E,baráž)         7  4  1  5   4 
         HC VCES Hradec Králové (1.liga)        38 21 21 42   8 
2011-12  HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga)         50 26 32 58  16 
         HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga,p-o)     16 10  9 19  16 
2012-13  HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga)         43 28 33 61  18 
         HC Slovan Ústečtí Lvi (1.liga,p-o)      8  3  4  7   4 

ZAČÁTKY NA SPARTĚ 
 Jaroslav Roubík se hokejovému 
řemeslu vyučil v hlavním městě. Jako 
začínající hokejista si vybral Spartu, 
s níž pak spojil celou mládežnickou 
kariéru. 
 36letý centr nakoukl i do 
seniorského týmu slavného klubu 
z Holešovic. Jenže odpovídající šanci 
nedostal. Za mateřský klub odehrál 
pouze 24 utkání, v nichž se mu ani 
jednou nepodařilo bodovat, což bylo 
vzhledem k jeho hernímu (ne)vytížení 
logické. 
 

NERATOVICE – KLADNO- 
BEROUN – CHOMUTOV 

 Když Jaroslav Roubík opustil 
seniorskou kategorii, zamířil nejprve na 
rok do druholigových Neratovic. To se 
psala sezóna 1997/1998.  
 Od let 1998-2001 pak současný 
kanonýr Ústeckých Lvů působil 
v Berouně. Medvědi tehdy hráli v horní 
polovině tabulky, takže to pro Roubíka 
rozhodně nebylo špatné angažmá.  
 Navíc se mu v tomto 
středočeském klubu dařilo i 
individuálně, alespoň tedy v prvních 
dvou sezónách. V ročníku 1999/2000 
byl dokonce desátým 
nejproduktivnějším hráčem soutěže. A 
to tehdy ještě Jaroslav Roubík patřil k 
prvoligovým zelenáčům.  
 Vzhledem k jeho povedeným 
výkonům ve druhé nejvyšší soutěži si 
produktivního útočníka vyhlédlo 
extraligové Kladno. Jenže ani tamější 

HRÁČSKÉ INFO 

 
16. 9. 1977 
181cm, 91kg 

hůl levá 
útočník 

30Z, 13G, 7A, -3 +/-, 20TM 



působiště mu nesedlo. Odehrál tam pouze sedm zápasů, ve 
kterých se mu nepodařilo ani jednou bodovat. V následujících 
letech se v nejvyšší soutěži ještě párkrát objevil, ale gólu ani 
asistence se už nedočkal. V extralize tedy během své kariéry 

oblékl zhruba v polovině probíhajícího ročníku 2002/2003.  
Hradec Králové tehdy nepatřil k elitním prvoligovým 

celkům, ba naopak, byl na chvostu tabulky. Východočeši  
dokonce tehdy museli uhájit 1. ligu až v nepříjemné baráži. 
Právě v ní nastal zlom v Roubíkově kariéře. Sparťanský 
odchovanec převzal vůdčí roli a v šesti zápasech prolínací 
soutěže dal šest branek. Výraznou měrou tak přispěl 
k záchraně svého nového zaměstnavatele. 

 
nenastřádal ani jeden bod. Vše si však vynahradil v 1. lize. Ale 
nepředbíhejme... 
 V sezónách 2000/2001 a 2001/2002 to totiž 
nevypadalo, že by se Jaroslav Roubík mohl v budoucnu stát 
prvoligovou hvězdou, V těchto zmíněných ročnících totiž 
zažíval hokejový útlum. V sedmdesáti zápasech během 
zmíněných dvou sezón bodoval jen pětadvacetkrát, na což 
předtím ani potom nebyla hokejová veřejnost zvyklá. 

Od této sezóny pak začal Hradec Králové okupovat 
horní polovinu tabulky a Jaroslav Roubík se vyšvihl mezi 
nejlepší prvoligové hráče.  

Symbióza mezi produktivním útočníkem a Hradcem 
Králové trvala až do sezóny 2010/2011. Tehdejší kapitán 
východočeského celku totiž před play-off 2011 odešel za 
lepším na sever Čech, kde si ho do na extraligu zbrojícího 
celku vyhlédlo Ústí nad Labem. 

 Sestupnou výkonnost nevyléčil ani přestup do 
Chomutova, kam zamířil v průběhu sezóny 2001/2002.  
 Zlepšení nepřinesl ani začátek nadcházejícího ročníku, 
takže jeho pozice v Chomutově nebyla kdovíjak jistá. I proto 
přišla další změna působiště. Jaroslav Roubík během necelých devíti sezón 

v Hradci Králové zanechal parádní dojem a stal se ikonou 
soutěže. Za Východočechy stihl odehrát dohromady 432 
utkání, v nichž nasbíral fantastických 455 bodů. Až na 
sezónu 2007/2008, kdy kvůli zranění odehrál pouze 37  

 

DLOUHÁ LÉTA V HRADCI KRÁLOVÉ 
 Restart uvadající kariéry však přece jen přišel. A to 
díky jeho odchodu do Hradce Králové, jehož dres poprvé  



utkání, pokaždé skončil mezi sedmi nejproduktivnějšími hráči 
ligy. Až na zmíněný ročník ovlivněný mimohokejovými faktory 
také pokaždé překonal čtyřicetibodovou hranici. Je 
neuvěřitelné, jak stabilní byla jeho výkonnost.  

extraliga, zatímco v Ústí nad Labem začne rozsáhlé 
rozprodávání kádru. 
 

KONEČNĚ ÚSPĚCH 
 

Jenže sport se nehraje kvůli kanadskému bodování, 
nýbrž kvůli týmovým vítězstvím. Roubík sice Východočechům 
pomohl vyhrát základní část ročníku 2006/2007, jenže to bylo 
tak jediné, co za dlouhých devět let s Hradcem Králové 
dokázal.  

 Hned první ročník mezi Ústeckými Lvy splnil 
přesně to, co od nového angažmá Jaroslav Roubík očekával. 
Nejenže dostal v ambiciózním týmu klíčovou roli (jen pro 
zajímavost, svou první branku v novém působišti dal 
nosem), ale coby tahoun dovedl tým až k prvoligovému 
triumfu. „Je příjemný něčeho dosáhnout a ještě se pod to 
podepsat. Hodně to pro mě znamená, že jsem to mohl 
zvednout nad hlavu,“ řekl o svém největším úspěchu 
kariéry (na titulu Sparty z roku 2000 totiž moc velký podíl 
neměl). „Když jsem byl malý, měl jsem ale ještě větší cíle. 
Dneska už ovšem vím, že ty si splnit nemůžu, avšak jsem 
rád i za tohle. Je to sice jenom první liga, ale já jsem rád, 
že se to povedlo,“ dodal pro idnes.cz.  

Na stará kolena tak odešel dobývat trofeje. „Opouštět 
hradecký zimák byl divný pocit, ale už jsem dospělý chlap. Vzal 
jsem to jako další štaci ve svém hokejovém životě,“ uvedl 
v interview s Radkem Špryňarem. „Nezastírám ale, že to bylo 
těžké rozhodování. Na druhou stranu jsem byl v Hradci hodně 
dlouho a v mém věku bych už rád něco vyhrál. Každý ale snad 
pochopí, že mám šanci si zahrát třeba finále první ligy, což se 
nám z Hradcem stále nedařilo. Dřel jsem tam jako blázen, ze 
zápasů jsem odcházel totálně zničený, a ničeho jsem 
nedosáhl,“ netajil se. „Nemalou roli však sehrály i peníze,“ 
dodal pro hradecky.denik.cz.  

 Zatímco s Chomutovem si Slovan poradil hladce ve 
čtyřech zápasech, v baráži na Mladou Boleslav lví smečka 
nestačila a sen o extralize se pro tentokrát rozplynul. 
Roubík ale i tak podepsal na severu Čech novou smlouvu.  Tehdy rozhodně nečekal, že se situace za tři roky 

diametrálně změní a že se na východě Čech bude hrát  
 

 
 
 

„V Hradci jsem dřel jako blázen, ze zápasů jsem 
odcházel totálně zničený, a ničeho jsem nedosáhl.“ 



PO PROHRANÉM FINÁLE ÚSTUP ZE SLÁVY 
 Ústečtí Lvi se po barážovém nezdaru nevzdali a v sezóně 2011/2012 
mysleli na jediné, tedy na postup do extraligy. 
 V základní části byl Slovan suverénní, samotný Roubík přispěl k první 

 
pozici 58 kanadskými body, což mu stačilo na jeho premiérové vítězství 
v kanadském bodování.  
 Jenže ve finále play-off lví cesta za extraligou skončila. 
V prodloužení sedmého zápasu totiž poslal hráče Ústí nad Labem na 
dovolenou tehdejší chomutovský zadák Jakub Grof.  
 Partnerům ústeckého hokeje tehdy došla trpělivost, extraliga byla 
totiž po letech snažení stále v nedohlednu. Na veřejnost navíc prosákla 
špatná finanční situace klubu. Nastaly tedy rozsáhlé změny v kádru i ve 
vedení klubu. Jaroslav Roubík však zůstal, přestože ambice Slovanu už 
nebyly čistě jen extraligové. „O útěku z Ústí nad Labem jsem nepřemýšlel,“ 
sdělil 181 centimetrů útočník. „Já chci hlavně hrát hokej, baví mě to a je mi 
jedno, jestli hraju v extralize nebo první lize,“ dodal pro Deník.  
 Snížení rozpočtu se nakonec projevilo na výsledcích Slovanu. Ten 
sice v základní části zle dotíral na favorizovanou Mladou Boleslav (i díky 
Jaroslavu Roubíku, jenž podruhé v řadě opanoval kanadské bodování druhé 
nejvyšší soutěže), ale v play-off Lvi vyhořeli. Olomouc nedala Severočechům 
šanci a do baráže postoupila hladkým způsobem. Na neúspěchu týmu nese 
značný podíl i fakt, že největší hvězda týmu, tedy Jaroslav Roubík, 
dohrávala sezónu se zraněním. I proto na svém ledě nedalo Ústí nad Labem 
Hanákům ani jednu branku.  
 Letos tak má Slovan co napravovat. Jenže soupiska je oproti 
předcházejícím ročníkům hodně oslabená. „Dobré mužstvo se ale dá postavit 
nejen ze super hvězd za balík peněz,“ věří hrající prvoligová legenda. Jenže 
zatím se zdá, že Ústečtí Lvi nemohou pomýšlet ani na účast v play-off. 
Opravdu smutný příběh... 

UNEJPRODUKTIVNĚJŠÍ HRÁČI 
NOVODOBÉ PRVOLIGOVÉ 

HISTORIE 
k 25. 11. 2013 

zdroj: eliteprospects.com  
(statistiky jsou neoficiální) 

 
1. DANIEL HODEK (633 bodů) 

 
2. JAROSLAV ROUBÍK (609) 

 
3. OLDŘICH BAKUS (558) 

 

 
4. PETR JÍRA (511) 

 
5. KAMIL KOLÁČEK (508) 

 
---------------------------------- 
6. STANISLAV MIKŠOVIC (462) 
7. MICHAL ČERNÝ (455) 
8. RADEK ŠÍP (419) 
9. MARTIN KOUDELKA (418) 
10. IVAN HRTUS (410) 

"Dobré mužstvo se ale dá postavit 
nejen ze super hvězd za balík peněz.“ 



 

UHC SPARTA PRAHA 
1996-2000 

24 ZÁPASŮ, 0 BODŮ 
 

VÍTĚZOVÉ ZLATÉ 
HOKEJKY 

1996- Jaromír Jágr 
1997- Dominik Hašek 
1998- Dominik Hašek 

HVĚZDNÍ SPOLUHRÁČI 
Jan Hlaváč, Jaroslav Hlinka, 
Jiří Vykoukal, Ladislav Benýšek, 
Roman Horák, Robert Lang, 
Richard Žemlička, David 
Výborný, Patrik Štefan, 
Miroslav Hlinka, František 
Ptáček, František Kučera, Petr 
Bříza, Vladimír Vůjtek, Jiří 
Zelenka, Michal Sýkora 

NEJLEPŠÍ HOKEJISTÉ TÉ DOBY  
 

JAK SI VEDL?

Mario Lemieux, Wayne Gretzky, 
Jaromír Jágr, Mats Sundin, Pavel Bure, 
Žigmund Pálffy, Ray Bourque, Dominik 
Hašek, Patrick Roy, Brian Leetch 

 1999- Jaromír Jágr 
Ve Spartě, kde Jaroslav 
Roubík prošel všemi 
mládežnickými kategoriemi, 
nedostal šikovný centr takřka 
žádnou příležitost. Sparta 
tehdy patřila společně se 
Vsetínem k nejlepším týmům 
v Evropě, Roubík tak putoval 
po hostováních (Beroun, 
Neratovice). Sparta slavila 
v roce 2000 titul, na kterém 
však Roubík nemá žádný podíl. 

2000- Jaromír Jágr 

BEROUNŠTÍ MEDVĚDI 
1998-2001 

145 ZÁPASŮ, 82 BODŮ 
 

JAK SI VEDL? 
V Berouně dostal Jaroslav 
Roubík první výraznější šanci 
mezi profesionály. V úvodních 
dvou sezónách patřil mezi 
nejlepší hráče tehdy výborně 
hrajícího Berouna, jenže poté 
nastal pád a Jaroslav Roubík 

HVĚZDNÍ SPOLUHRÁČI 
Radek Kampf, Pavel Maleček, 
Jiří Cmunt, Ladislav Slížek, 
Roman Málek, Petr Čáslava, 
Petr Mudroch, Radek Křesťan, 
Jiří Kuchler, Tomáš Duba,  

v 19 zápasech sezóny 
2001/2002 nedal ani branku 
a byl odeslán na hostování do 
Chomutova. 

Tomáš Rolinek, Milan Kopecký, 
Miloslav Hořava, Petr Mudroch, 
Tomáš Vak, Zdeněk Ondřej, 
Jaroslav Kalla, Tomáš Horna 

UKDO SLAVIL TITUL? 
1998- HC Petra Vsetín 
1999- Slovnaft Vsetín 
2000- HC Sparta Praha 
2001- Slovnaft Vsetín 



UKLH CHOMUTOV
 

 
2001-2003 

46 ZÁPASŮ, 26 BODŮ 
 

NEJLEPŠÍ SPORTOVCI TÉ DOBY  
 

HVĚZDNÍ SPOLUHRÁČI 
Martin Altrichter, Ladislav 
Boušek, Radek Dlouhý, Petr 
Jíra, Michal Jeslínek, Kamil 
Koláček, Jan Košťál, Stanislav 
Mikšovic, Radek Šip, Lukáš 
Hronek, Kamil Jarina 

Michael Schumacher, Lance Armstrong, 
Pavel Nedvěd, 

JAK SI VEDL? 
Tehdy ještě nikdo netušil, že 
 Jaroslava Roubíka bude 
ednou prvoligová legenda. 

V Chomutově hráli prim jiní 
hokejisté, i proto Jaroslav 
Roubík vydržel na severu 
Čech jen pár měsíců. Do 
historie tohoto klubu se tedy 
v

z
j 

Ole Einar Bjørndalen, 
Bode Miller, Ronaldo, Michael Owen, Ian 
Thorpe, Peter Forsberg, Joe Sakic ýrazně nezapsal.  

HRADEC KRÁLOVÉ 
2003-2011 

432 ZÁPASŮ, 455 BODŮ 
 

JAK SI VEDL? 
HVĚZDNÍ SPOLUHRÁČI V Hradci Králové se Jaroslav 

Roubík vyšvihl mezi nejlepší 
ligové hráče. Skvělými výkony 
pomohl Východočechům 
například k vítězství 
v základní části první ligy, na 
individuální úspěchy v podobě 
cen pro nejproduktivnější 
hráče si však musel počkat  
až do Ústí nad Labem. 

 VÍTĚZOVÉ KANADSKÉHO 
Stanislav Mečiar, Tomáš 
Martinec, Patrik Fořt, Jiří 
Cetkovský, Lubomír Korhoň, 
Petr Domin, Martin Koudelka, 
Jiří Hendrich, Zdeněk 

BODOVÁNÍ NHL 
2002/2003 – Peter Forsberg 
2003/2004 – Martin St. Louis 
2005/2006 – Joe Thornton 

 2006/2007 – Sidney Crosby 
Toužimský, Martin Táborský, 
Roman Vondráček, Jan Starý, 
Alexandr Hylák, Jiří Kadlec, 
Milan Karlíček, Vít Budínský 

2007/2008 - Alexandr Ovečkin 
2008/2009 – Jevgenij Malkin 
2009/2010 – Henrik Sedin 
2010/2011  - Daniel Sedin 
 



UÚSTÍ NAD LABEM
 

 
2011-? 

173 ZÁPASŮ, 183 BODŮ 
 

OČIMA MARKA LAŠE 

 
„I když je zelený, nemocný 

či po zranění, vždy je 
schopný dávat góly a 
rozhodovat zápasy.“ 

HVĚZDNÍ SPOLUHRÁČI 
Pavel Francouz, Zdeněk Orct, 
Lukáš Poživil, Jan Klobouček, 
Miloslav Gureň, Robin Hanzl, 
Jan Alinč, Pavel Janků, David 
Pazourek, Rok Pajić, Sacha 
Treille, Václav Varaďa, Tomáš 
Hertl, Jakub Krejčík, Martin 
Šagát, Zbyněk Sklenička, 
Richard Diviš, Petr Kanko  JAK SI VEDL/VEDE? 

Do Ústí nad Labem šel za 
extraligou, tu se mu ale dobýt 
nepovedlo a po neúspěchu 
začaly škrty v rozpočtu i 
sestavě. Jaroslav Roubík však 
zůstal a hned dvakrát za 
sebou vyhrál kanadské 
bodování. Stejně jako 

NEJLEPŠÍ HOKEJISTÉ TÉ DOBY  
 

Sidney Crosby, Alexandr Ovečkin, 
Jevgenij Malkin, Henrik Lundqvist, 
Steven Stamkos, Ilja Kovalčuk, Pavel 
Dacjuk, Erik Karlsson, Zdeno Chára 

v Hradci Králové je lídrem 
mužstva a patří k nejlepším 
hráčům druhé nejvyšší 
soutěže. 

  

OČIMA TOMÁŠE MAREŠE, TRENÉRA ÚSTÍ  

 
„Jaroslav Roubík je dlouhodobě produktivní, je 
to tahoun mužstva a klobouk dolů, když se mu 

podařilo dvakrát po sobě vyhrát kanadské 
bodování celé soutěže. Potřeboval by trochu 
zlepšit obrannou činnost, ale potom by nebyl 

nejlepší mezi útočníky.“ 



 

 

TOP 15:  
NEJLEPŠÍ TÝMY ZA 

 POSLEDNÍCH 10 LET



 

 

 

   
U13. CHOMUTOV 04/05 

 
Po základní části tohoto ročníku 
skončil Chomutov až sedmý, přesto 
se vměstnal do tohoto žebříčku. Jak 
je to možné? V prvoligovém 
semifinále totiž tehdejší KLH zle 
zatápělo Českým Budějovicím, které 
byly posíleny o několik hráčů ze 
zámoří. Severočeši natáhli sérii až do 
pátého rozhodujícího zápasu, kde i 
přes obrovskou marodku (Chomutov 
hrál pouze na 4 obránce) muselo 
rozhodnout až prodloužení. Tam se  
ale trefil Dvořák a byl konec senzace.  

   

14. CHOMUTOV 06/07 15. OLOMOUC 12/13
 
Sezóna 2006/2007 byla hodně 
zajímavá z důvodu toho, že vítěz 1. 
ligy automaticky postupoval do 
extraligy. Na volné místečko tak 
útočilo hned několik týmů. Těsně 
před branami postupu zůstal 
Chomutov, který ve finále 
nejtěsnějším možným způsobem 
nestačil na konkurenční Slovan. Za 
Piráty tehdy nastupovali Polodna, 
Kostourek, Mikšovic (foto), Boušek, 
Jíra, Šíp, Horčička či Jeslínek.   

 
 
Olomouc loni překvapila. Ne že by 
postup do baráže nebyl v jejich 
silách, ale cesta do ní byla lehčí, než 
se očekávalo. Zejména semifinálová 
série s Ústí nad Labem byla 
lahůdková. Na největším úspěchu 
olomouckého hokeje za posledních 
deset let se podíleli zejména Libor 
Kašík, Jiří Ondrušek, Jakub Bartoň, 
Matěj Pekr (foto), Jiří Řípa, Radim 
Kucharczyk, Richard Diviš či 
velezkušený Jiří Dopita.  
 

 

12. HRADEC K. 06/07 
 
Pro Východočechy to byla jedna 
z nejlepších sezón v historii. Hradec 
Králové totiž zvítězil v základní části 
1. ligy! V semifinále sice přišel krach, 
ale i tak se na tento ročník vzpomíná 
jen v dobrém. Úspěch Hradce řídili 
především Jaroslav Roubík (foto), 
Jiří Kadlec, Martin Koudelka, Roman 
Vondráček, Patrik Fořt či Petr 
Šinágl. Tento kádr si rozhodně 
zaslouží být v TOP 15 nejlepších 
týmů za posledních deset let.  

11. ÚSTÍ N/L 05/06 
 
Slovan tehdy jasně opanoval základní 
část, skvěle si vedl i v play-off. 
V něm hladce vyřadil Olomouc, 
Hradec Králové a ve finále i Mladou 
Boleslav. V baráži však i přes skvělé 
výkony z extraligy zapůjčeného 
Romana Málka Ústečtí Lvi neuspěli. 
Šťastnější byli hokejisté Vsetína. I 
tak se ale na kádr ze sezóny 
2005/2006 vzpomíná na severu Čech 
jen v tom nejlepším. Není divu, v Ústí 
nad Labem totiž hrála řada hvězd. 

10. CHOMUTOV 09/10 
 
Chomutov to v této sezóně dotáhl až 
do baráže, přestože cesta do bojů o 
extraligu byla hodně trnitá. Po 
základní části skončili Severočeši 
s velkou ztrátou druzí, ve finále play-
off pak rozhodovalo až sedmé utkání. 
Nakonec KLH s Dudou, Hruškou, 
Kraftem, Procházkou, Skořepou, 
Cháberou či Janem Kovářem svého 
soka z Ústí nad Labem porazili. 
V baráži však, jak bylo zvykem, 
zvítězila Mladá Boleslav.  



 

 

 

 
 

  

 

 

7. BEROUN 03/04 
 
Na sezónu 2003/2004 ve 
středočeském Berouně žádný 
hokejový fanoušek nikdy nezapomene. 
Bodejť by jo, však v tomto ročníku 
vyhráli Medvědi základní část! 
K tomuto senzačnímu úspěchu Beroun 
dotáhli zejména brankář Kopřiva, 
obránci Ševc, Jareš či Ovčačík, 
v útoku zase řádili Šinágl, Eiselt, 
Slížek, Horčička či Frolík. Cesta 
v play-off skončila ve finále s Duklou.  
 

8. ÚSTÍ N/L 06/07 
 
Třetím týmem ze sezóny 2006/2007, 
jenž se vměstnal mezi patnáctku 
vyvolených, je pochopitelně ten 
vítězný, který díky krachu 
extraligového Vsetína postoupil 
přímo do nejvyšší soutěže. Cesta 
Slovanu byla hodně náročná. Ve 
čtvrtfinále museli Lvi vyřadit 
nevyzpytatelnou Jihlavu, v semifinále 
ambiciózní Mladou Boleslav a ve 
finále po vypjaté sérii Chomutov. Na 
úspěchu Slovanu mají podíl zejména 
Petr Přikryl, Tomáš Martinec či Milan 
Antoš s Pavlem Janků. 

9. JIHLAVA 03/04 
 
V základní části sice v tomto ročníku 
skončila Jihlava až třetí, v play-off 
však přemožitele nenašla. 
V semifinále vyřadila Chomutov, ve 
finále si to pak rozdala s Berounem. 
Ten Dukla těsně porazila a postoupila 
do baráže, kde si hladce poradila i 
s Českými Budějovicemi. Jihlavský 
tým tehdy stál na Petru Kaňkovském, 
Oldřichu Bakusovi, Jaroslavu 
Suchanovi, Petru Altrichterovi či na 
Petru Kuchyňovi. 

 

 

 4. ML. BOLESLAV 13/14 
 
Mladá Boleslav sice v této sezóně na 
úspěch zatím nedosáhla, ale i tak jí 
právem patří takto vysoká příčka. 
Potenciál a kvalita tohoto kádru je 
totiž nesporná. Ofenzivní síla 
Bruslařského klubu zkrátka bere 
dech. Michal Broš, David Výborný, 
Tomáš Nouza, Jan Starý, David 
Vrbata, Lukáš Pabiška, Milan Mikulík 
či Tomáš Klimenta. To všechno jsou 
hráči extraligových kvalit. 

5. ML. BOLESLAV 07/08 
 
Bruslařský klub každoročně zbrojil 
na útok na postup do nejvyšší 
soutěže. A v tomto ročníku se Mladé 
Boleslavi její cíl podařilo splnit. A to 
zejména díky osobě Richarda Krále, 
jenž byl jasně nejlepším hráčem 
soutěže a nebýt jeho, k postupu by 
nejspíše nedošlo. K historickému 
úspěchu tehdy pomohli ale i jiní známí 
hráči- Šindelář, Boháč, Schnabel či 
Eiselt. 

6. BRNO 08/09 
 
Kometa mocně bažila po postupu do 
extraligy. I přes nabitý kádr 
(Kostourek, Černý, Brabenec, Hylák, 
Vondráček, Polodna, Kántor, Haluza, 
Houdek, Zubíček, Pucher, Klimt) se jí 
to sportovní cestou nepodařilo. Brno 
ztroskotalo ve finále, kde nestačilo 
na Ústí nad Labem. Extraliga se však 
na jihu Moravy v následujícím ročníku 
přece jen hrála. Brno totiž odkoupilo 
licenci od nedalekého Znojma.  
  



 

  

3. CHOMUTOV 11/12 
 
Piráti léta zbrojili na to, aby pronikli do nejvyšší soutěže. 
Sezóna 2011/2012 nakonec jejich toužebná přání 
vyplnila. Cesta Chomutova do extraligy však byla hodně 
trnitá. V základní části skončili Piráti druzí, v play-off 
pak měli velké problémy s Olomoucí, která měla na svém 
kontě dokonce mečbol. Došlo k riskantní změně na 
trenérském postu, jež však dodala mužstvu okolo Milana 
Krafta či Davida Hrušky (foto) potřebný impuls. Piráti 
postoupili do finále, kde je v prodloužení sedmého 
zápasu poslal do baráže tvrdou ranou Jakub Grof. 
V přímém souboji o extraligu pak Piráti přelstili 
Bruslařský klub a mohli tak slavit velký úspěch. 

 

1. ČESKÉ BUDĚJOVICE 04/05 
 

Stačí jen vyjmenovat tehdejší hráče Českých 
Budějovic a musí vám být jasné, že takto kvalitní kádr se v 1. 
lize už asi nikdy nesejde. Za Jihočechy tehdy nastupovali: 
Jan Chábera, Roman Turek, Stanislav Neckář, Radek 
Martínek, Václav Prospal, Radek Dvořák, Andrew Ference, 
Radek Bělohlav, Petr Sailer, Jiří Šimánek, Radoslav Kropáč, 
Štěpán Hřebejk, Angel Krstev, Luboš Rob, Václav Pletka, 
Martin Štrba, Kamil Brabenec, Petr Vampola, Petr Gřegořek 
či tehdy ještě junior Martin Hanzal. To je tým, který by se 
týž rok mohl ucházet i o solidní úspěch v nejvyšší soutěži. 

Své kvality tehdy Motor prokazoval naprosto 
nekompromisně. V základní části Jihočeši nic nepodcenili a 
vítězstvími ve 44 zápasech z 52 utkání vytvořili jeden 
z prvoligových rekordů. Jenže v play-off málem České 
Budějovice vybouchly. V semifinále měly totiž neskutečné 
potíže s Chomutovem. Ten sice trápila rozsáhlá marodka (do 
posledního zápasu naskočila pouze čtveřice severočeských 
obránců), ale KHL nedalo svou kůži zadarmo. Posuďte sami 
podle výsledků- 2:1sn., 2:3, 2:3pr., 3:2pr., 3:2pr.. No, 
těsnější už to být ani nemohlo. Motor nevyhrál ani jeden 

2. ÚSTÍ N/L 10/11 
 
Ústí nad Labem mělo v této sezóně nejsilnější kádr za 
poslední léta, o čemž svědčí i finálová série, v níž Slovan 
rozdrtil podobně ambiciózní Chomutov výsledkem čtyři 
nula na zápasy! V baráži však slavila opět Mladá Boleslav, 
byť lepším týmem tehdy byli Severočeši, kteří se 
spoléhali na výkony nadějného brankáře Pavla Francouze 
nebo na bodové příspěvky od Jaroslava Roubíka, Robina 
Hanzla, Jana Alinče, Martina Šagáta, Pavla Janků, 
Davida Pazourka, Roka Pajiče, Milana Mikulíka, Lukáše 
Handlovského či z extraligy zapůjčeného Jana Kováře.  

zápas po základní hrací době, do finále ho tedy dostala i 
pořádná porce štěstí. Poté už však neměly České Budějovice 
výraznější problém a vrátily se do nejvyšší soutěže.  



 

Nová posila berounských Medvědů má za sebou velmi 
úspěšnou kariéru. Nyní však vyvstává otázka, zda má Marek 
Černošek na extraligu i v sedmatřiceti letech. Na Kladně sice 
zkušený zadák působí i v současnosti, ale to jen kvůli 
rozsáhlé marodce Rytířů. Do Berouna by se měl ještě vrátit. 
------------------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Aleš Strouha, Jan Beneš, hcsparta.cz, hokejkv.cz 
zdroj: hokej-litvinov.cz, iDnes.cz, Jaroslav Martínek, Alena 
Štefflová, hc-kladno.cz, kladenskelisty.cz, Jan Murárik, Tomáš 
Lörincz, denik.cz, iSport.cz, František Suchan, Michal Miškovský 

UMMAARREEKK  ČČEERRNNOOŠŠEEKK  



 

PROSTĚJOVSKÉ ZAČÁTKY 
 Marek Černošek, narozený roku 1976, se 
hokejovému řemeslu vyučil v Prostějově, tradiční 
baště ledního hokeje, kde začínali například mistr 
bodyčeků Oldřich Machač, účastník Canada Cupu 
Ladislav Svozil, Mistr světa z roku 1949 Zdeněk Marek 
nebo nám mladším fanouškům známější Lukáš Krajíček, 
Petr Kumstát, Jiří Cetkovský, Václav Meidl či Martin 
Richter. Zkrátka prostějovský hokej má v České 
republice stále zvuk, i když Jestřábi v současnosti 
působí až ve třetí nejvyšší soutěži (vedení tohoto klubu 
však nyní mohutně zbrojí a zdá se, že by tým 
z malebné části Moravy mohl výrazně promluvit do 
letošních bojů o postu do 1. ligy).  
 180 centimetrů vysoký zadák debutoval za 
muže svého mateřského celku již v sezóně 1992/1993, 
kdy mu bylo pouze šestnáct let. Zatímco v tomto 
zmiňovaném ročníku hrál Prostějov ještě 2. ligu, 
v nadcházející sezóně už se Hanáci objevovali o soutěž 
výše. Marek Černošek tak neměl výraznější důvod 
odcházet za lepším. Pro jeho růst byla 1. liga 
optimálním řešením. 
 Už v osmnácti letech, to se psal ročník  

STATISTIKY 

 



 

 HRÁČSKÉ INFO 
22. 7. 1976 
180cm, 90kg 

hůl levá 
obránce 

1Z, 0G, 0A, 
-1 +/-, 0TM 

s datováním 1994/1995, tak v Prostějově mohl 
převzít jednu z vůdčích rolí. Rok na to se pak stal i 
jedním z nejlepších obránců soutěže. V 
třiačtyřiceti odehraných duelech totiž tehdy 

strávil i celou sezónu 2000/2001, ta však 
tentokráte pro Severočechy, kterým tehdy 
kapitánovala legenda českého hokeje Robert 
Reichel, neskončila kdovíjakým úspěchem.  

19letý obránce nasbíral na svůj věk úctyhodných 
jedenáct kanadských bodů. Všem bylo jasné, že ho 
Prostějov neudrží. Extraliga zavolala... 
 

OLOMOUC → KARLOVY VARY → 
PLZEŇ → LITVÍNOV 

 Marek Černošek se nemusel stěhovat 
daleko, aby si mohl zahrát v nejvyšší soutěži. O 
jeho služby totiž projevila zájem Olomouc, jež 
tehdy extraligu stále hrála. V první sezóně mezi 
elitou se pochopitelně Černošek otrkával, ale i tak 
prokázal, že se s ním do budoucna rozhodně dá 
počítat.  
 Bohužel pro něj se za budoucností musel 
stěhovat stovky kilometrů na západ. Olomouc totiž 
prodala licenci Karlovým Varům, kam zamířil i 
zručný obránce. V tehdejší Becherovce, kde se 
potkal s z Prostějova dobře známým Martinem 
Richterem, vydržel dvě sezóny, během nichž si 
těžce vydobýval svoji pozici v nejvyšší soutěži.  

Marek Černošek se však v obou dvou ročnících 
udržel v sestavě a pomohl ke stabilizaci 
nováčka na extraligové mapě.  
 Po dvou letech strávených v lázeňském 
městě se stěhoval o dům dál. Zůstal však stále 
na západě Čech. Do svého kádru ho totiž 
získala Plzeň, odvěký rival karlovarského klubu. 
Jenže ve městě, ve kterém sídlí úřadující 
extraligový šampión, vydržel pouze osmnáct 
utkání, načež byl vyměněn za Josefa Straku do 
Litvínova. 
 Na severu Čech zažil Marek Černošek 
jedny z nejlepších časů své kariéry. Právě 
v Litvínově si vydobyl solidní extraligové 
renomé. Hokejista, jehož otec reprezentoval 
Československo na různých juniorských akcích, 
se stal jednou z ústředních postav (ve 26 
zápasech, které za nového zaměstnavatele 
stihl odehrát, totiž nasbíral slušných 10 bodů) 
spanilé litvínovské jízdy, která se zastavila až 
v semifinále, kde Chemici nestačili na pozdější 
vítěze play-off Spartu Praha. V Litvínově 

 



Z HAVÍŘOVA DO 
REPREZENTACE 

 I angažmá v Litvínově však mělo pro 

 
Černoška krátkého trvání, přestože si nemohl 
takřka na nic stěžovat.  
 Rodák z Prostějova se znovu stěhoval 
přes celou republiku. Do svých řad ho totiž pro 
extraligovou sezónu 2001/2002 zlákal Havířov. 
Ve slezském celku se z něj stala bez přehánění 
opora. Marek Černošek vyzrál a stal se z něj o 
třídu lepší zadák.  V jednapadesáti odehraných 
duelech jedenáctkrát bodoval a svým důrazem, 
rychlostí, přehledem či dobrou rozehrávkou na 
sebe upoutal i pozornost reprezentačních 
trenérů! 
 Ti dali Černoškovi příležitost hned v osmi 
duelech národního týmu. Prostějovský rodák 
absolvoval i závěrečný turnaj Euro Hockey Tour. 
Z Havířova do reprezentace přitom vedla ještě 
obtížnější cesta než z jiných extraligových celků. 
„Start v reprezentaci je vrchol pro každého 
hráče,“ uvedl před bezmála dvanácti lety. 
„Vzpomínám na to rád, bylo to přece jen národní 
mužstvo. Turnaj nám ale moc nevyšel, nezahráli 
jsme dobře. To je taková šmouha,“ zavzpomínal 
v rozhovoru pro iDnes.cz.  
 Dařilo se i samotnému Havířovu, který 
pod vedením Františka Výborného dosáhl 
největšího úspěchu v jeho krátké extraligové 
historii – Panteři tehdy skončili na jedenáctém 
místě tabulky.  
 

TŘI SEZÓNY VE VÍTKOVICÍCH 

„Start v reprezentaci je 
vrchol pro každého hráče.“ 

 Díky povedenému ročníku 2001/2002 se 
o Černoška začaly zajímat i bohatší extraligové 
celky. Reprezentačního zadáka tehdy ulovily 
nedaleké Vítkovice, kde tehdy koučoval Ladislav  
  

DOTAZNÍK MARKA ČERNOŠKA 
zdroj: hokej-litvinov.cz 

 
Zájmy, záliby? 
"Přes léto hraju golf a rád si taky zajdu na 
kulturu." 
Oblíbený film? 
"Je jich spousta, mám rád francouzské a české 
komedie. Těžko vyberu jeden." 
Herec, herečka? 
"Ivan Trojan z českých herců, ze zahraničních 
nikoho vyloženě oblíbeného nemám. Stejně tak 
ani herečku." 
Jídlo, pití? 
"Já jsem všežravec. Na pití si rád dám dobré 
červené víno a nemusí být zrovna moravské." 
TRodina?T 
"Manželka se jmenuje Alena, syn Max Marek. 
Ten se narodil na docela významný den, 17. 
listopadu." 



 

jsem si tam. Asi mě chtěli trochu probrat z 
letargie,“ uvedl zadák, jemuž tehdy bylo 
devětadvacet let. „Je to hokejový život. 
Transfery a přesuny k němu patří. Někdy je 

vyměnil za rušnou Prahu.  
Přestup do Sparty tehdy Černoška hodně 

překvapil. On sám rozhodně neměl důvod z Vítkovic 
odcházet. „Ve Vítkovicích jsem byl čtyři roky. Zvykl  

to dřív, někdy později. Každá výměna může 
být jak lepšímu, tak k horšímu,“ dodal 
v interview pro Jaroslava Martínka.  
 Pro Černoška tak byla Sparta jeho 
sedmým klubem po odchodu z mateřského 
Prostějova. „Beru to křížem – krážem 
(smích). Ale Praha je tak na půli cesty. 
Pocházím z Prostějova, to je dvě stě padesát 
kilometrů a přece jenom Plzeň, Litvínov nebo 
Vary byly ještě o sto, sto dvacet kilometrů 
dál. Odehrál jsem toho už hodně, v dost 
klubech. Ve Vítkovicích jsem se usadil, takže 
další odchod byl docela šok,“ ohlédl se za 
svou minulostí zkušený bek. „Co se mi vybaví 
když se řeknou Vítkovice? To je dost 
složité… Asi celková pohoda. V Ostravě, 
narozdíl od Sparty a většího města, byl větší 
klid. Bydlel jsem přímo vedle haly. Takže 
jsem na tréninky chodil skoro v pyžamu. V 
domě, kde jsem bydlel, jsem se už znal se 
spoustou lidí a navštěvovali jsme se. V týmu 
bylo hodně odchovanců a ti mu dávali takovou 
domáčtější atmosféru. V Praze se to takhle 
brát nedalo. Je to velké město a po tréninku 
jsme se většinou rozprchli. V Ostravě to bylo 
prostě jinak. Ale na Spartu zas vzpomínám 
jinak a nedám na ni v tomto dopustit,“ 
porovnal v rozhovoru s Alenou Šteffelovou 
obě štace z individuálního hlediska.  

Na Černoška nezapomněli ani 
vítkovičtí fanoušci, kteří ho při návratu na 
ostravský led uvítali skandováním jeho jména. 
„Byl jsem za to rád. Máte pak pocit, že jste v 
tom klubu zanechali nějaký dojem a že na vás 
nezapomenou hned v okamžik, kdy odejdete.  

„Ve Vítkovicích jsem se usadil, 
takže další odchod byl docela šok.“ 

 Svozil, další výrazná osobnost prostějovského hokeje. Za 
Slezany nakonec důrazný bek odehrál tři extraligové 
sezóny. Tedy přesně takovou dobu, jakou v Ostravě 
strávil i Svozil. Náhoda? 

 

 Vítkovice během éry Černoškova působení na 
kdovíjaký úspěch nedosáhly. Brány čtvrtfinále pokořily 
jen jednou, v semifinále ročníku 2004/2005 však přišla 
konečná. V onom play-off patřil k nejlepším hráčům 
svého týmu. Ve dvanácti duelech nasbíral na beka 
skvělých sedm kanadských bodů. Marek Černošek se tak 
nadobro zařadil mezi špičkové extraligové zadáky. 
 

ODCHOD DO SPARTY 
 Ve Vítkovicích zahájil i sezónu s datováním 
2005/2006. Hned v samotném úvodu tohoto ročníku však 
hokejový cestoval opět měnil dres. Začouzenou Ostravu 

 



Moc mě to potěšilo.“ 
 

ZLATÉ ČASY 
 I když ho odchod z Vítkovic trochu mrzel, nakonec se 

objevoval i v reprezentačním dresu, který si tak navlékl po 
dlouhých šesti letech čekání. „Nedá se říci, že jsem čekal  
někde u teletextu, jestli si trenéři vzpomenou, nebo ne. 
Ale každý hráč je za pozvánku rád,“  komentoval to tehdy 
spolehlivý zadák, jenž nakonec v tomto ročníku za národní 
tým naskočil hned do deseti utkání (0+3).   

ukázalo, že přestup do Sparty přinesl pro Černoška nejlepší 
období jeho kariéry. 

Pro prostějovského odchovance to však tehdy byla 
reprezentační derniéra. Počet jeho startů v dresu 
s národním znakem na hrudi se tak zastavil na osmnácti. To 
už je však solidní sbírka, na kterou už může být pyšný 
jakýkoliv hráč.  

 Hned v premiérové sezóně v hlavním městě České 
republiky totiž se Spartou slavil mistrovský titul. Sám 
Černošek měl na tomto úspěchu nemalý podíl. V play-off byl 
totiž s pěti kanadskými body druhým nejproduktivnějším 
obráncem svého týmu.  Zářil zejména ve čtvrtfinále 
s nebezpečným Zlínem. Tomu dal v napínavé sérii hned dvě 
branky. A obě byly nesmírně cenné – byly totiž vítězné.  

 
SPOLUHRÁČEM REICHELA V 

LITVÍNOVĚ, JÁGRA NA KLADNĚ 
 Aby toho nebylo málo, rok nato slavil znovu. Slavný 
pražský celek totiž v sezóně 2006/2007 obhájil svůj triumf 
z předcházejícího ročníku. Černošek byl tentokráte 
v klubovém bodování beků třetí. Mnohem více však k vítězství 
v extralize přispěl svými defenzivními schopnostmi. Dva roky 
ve Spartě = dva tituly. Co víc si přát... 

 V rušném velkoměstě vydržel až do roku 2010, kdy 
byl v průběhu rozjetého ročníku odeslán do Litvínova, kde 
to Černošek už dobře znal, jelikož na severu Čech působil 
v letech 1999 až 2001. Důvod změny jeho hokejové adresy 
byl prostý. Na Spartě, která tehdy nezažívala zrovna 
dobré období, mu totiž končila smlouva a nabídku na novou 
neobdržel, v čemž sehrála roli i jeho čím dál četnější  

 Od roku 2007 se však holešovický celek dostal do 
mírného útlumu. Nicméně Černošek byl nadále jednou 
z extraligových hvězd a v sezóně 2007/2008 se pravidelně  
 



 

 

zranění. Černošek tak nechtěl hazardovat se 
svou budoucností a začal vyjednávat o 
přestupu. Žádná senzace se tedy za jeho 
odchodem neskrývala.  

však nakonec krátce po Novém roce přece jen 
rozeběhla a Kladno tak opustila řada hvězd. 
Myšlenky na titul se tak rozplynuly šlehnutím 
biče, a loňská sezóna tak pro Rytíře skončila 
už ve čtvrtfinále.  

 V Litvínově se mu sice po osobní 
stránce dařilo (v sezóně 2010/2011 dokonce 
s šestnácti kanadskými body zaznamenal druhý 
nejlepší počin kariéry), ale z týmového hlediska 
strádal. Chemici totiž bojovali v dolní polovině 
tabulky, tedy v patrech, kde si nepřeje být 
žádný klub. Na severu Čech tak vydržel pouze 
do roku 2012, kdy se ex-reprezentační zadák 
znovu stěhoval. Černošek si nakonec vybral klub 
s podobnou reputací, kterou má Litvínov. Tedy 
Kladno. „V Litvínově to pro mě bylo zvláštní, 
protože jsme bojovali o pozice, ve kterých 
nikdo nechce být. Byly to psychicky náročné 
sezóny,“ uvedl pro hc-kladno.cz zadák, jenž 
z rodinných důvodů zavrhl zahraniční angažmá.  
 Na ročník 2012/2013 pak Marek 
Černošek nadosmrti nezapomene. Během výluky 
se totiž do Kladna vrátila řada slavných 
odchovanců v čele s Jaromírem Jágrem či 
Tomášem Plekancem, dále pak s Markem 
Židlickým, Tomášem Kaberlem a Jiřím Tlustým. 
A univerzální zadák, který dokáže stejně 
dobře útočit jako bránit, měl tu čest hrát 
s výše jmenovanými plejery v jedné formaci! 
Na dresu navíc nosil poměrně prestižní „áčko“. 
„Ze hry s těmito hráči jsem měl skutečně 
skvělý pocit. Možná někoho překvapím, ale  

srovnatelnou euforii jsem zažil kdysi na 
Spartě, kdy jsme získali titul. Tenkrát  
jsme se výhrou nad Slavií v posledním zápase 
základní části protlačili do play-off, kde jsme 
ji nakonec porazili i ve finále. Tohle bylo ale 
jiné. Pro mě to byl svátek. Hrát v pětce 
s Jágrem byla obrovská pocta i zážitek,“ řekl 
čtenářům serveru kladenskelisty.cz. „Svým 
chováním dokazovali, že jsou opravdu skuteční 
profesionálové. Jen se tak potvrzuje moje 
zkušenost s těmi největšími hvězdami – oni 
mají zodpovědnost a úctu k ostatním hráčům 
v krvi, pro ně je například plnění defenzivních 
úkolů naprosto přirozené,“ pokračoval 
v rozhovoru s Janem Murárikem. „A zřejmě 
proto jsou tam, kde jsou,“ dodal.  

I když patří Černošek k protřelým 
veteránům, spolupráce s elitními hráči 
světového hokeje mu hodně dala. „Bylo toho 
ještě hodně, co jsem se ve svém hokejovém 
věku mohl přiučit. Bylo parádní sledovat, jak 
přebírají puk.“ 
 Nejprestižnější ligová soutěž světa se 

„Hrát v pětce s Jágrem byla 
obrovská pocta i zážitek.“ 



 

ŠÉFEM HOKEJOVÝCH ODBORŮ 
 Po skončení sezóny 2012/2013 měl Marek 
Černošek napilno. Stal se totiž šéfem nově vzniklé 
hráčské asociace (CAIHP). Jejím cílem je být 
rovnocenným partnerem v jednání s Českým svazem 
ledního hokeje a Asociací profesionálních klubů. 
Předešlé dva pokusy o fungující hráčské odbory v 
tuzemsku ztroskotaly, ale za současný projekt se 
postavili všichni hráči nejvyšší soutěže. „Je to pro 
nás hodně důležitý den, začíná nová éra a spuštění 
asociace je velkou nutností. Funguje všude v Evropě i 
na světě, u nás chyběla. Proto jsem se rozhodl s 
pomocí kolegů a kamarádů dát ji dohromady a 
rozjíždíme to," řekl velezkušený obránce pro 
denik.cz. „Začal jsem obráceně, než začala ta 
předchozí asociace. Nejdříve jsem poctivě připravil 
koncept tak, jak by měl fungovat. Potom jsem objel 
všechny týmy, ve všech kabinách jsem stál před kluky 
a řekl jsem jim, co si představuji pod pojmem 
‘asociace‘,“ pokračoval v rozhovoru s Tomášem 
Lörinczem. „Sám vnímám strašák předešlých  

neúspěšných pokusů o založení asociace, ale 
snažil jsem se všem vysvětlit, že tehdy šlo o 
nedůslednost. Bylo to postavené na hráčích, 
kteří většinou působili v zámoří a ti dali všemu 
tvář a myšlenku, ale pak odletěli za svými 
povinnostmi a zůstali tu lidi, kteří o hokeji moc 
nevěděli, obchodník a právník, pro něž bylo 
těžké s hokejisty komunikovat,“ přeje si nejít 
ve stopách svých předchůdců.  

Marek Černošek z vlastní zkušenosti ví, 
že život hokejisty je vrtkavý, a když se 
naskytne jakás takás jistota v podobě 
hráčských odborů, tak se jedná o opravdu 
pozitivní nápad. „O mě už nejde, jde hlavně o 
mladší kluky, kteří přijdou a budou potřebovat 
určitou pomoc a zastoupení. Myslím, že tato 
asociace jim to poskytne a svým způsobem se o 
ně postará,“ sdělil. „Ale samozřejmě i já jsem 
dříve potřeboval pomoc, protože se naskytly 
problémy. Taky se mi stalo, že mi klub dlužil 
peníze, což tedy nakonec vyřešili moji agenti. 
Měl jsem ale třeba problémy s lidmi, kteří 
nabízí sportovcům služby finančního rázu, 
makléři, kteří ušijí produkt na míru. Už dvakrát 
jsem se takhle spálil. A právě i tohle je jedna 
z věcí, kterou asociace bude hráčům 
poskytovat. Jakékoliv pojištění, ale i to, že se 
na nich nebude nikdo přiživovat. Podle mě měl 
každý z hráčů za kariéru aspoň jeden moment, 
který by s pomocí asociace vyřešil jinak,“ 
netajil se v interview pro deník Sport. 
„Samozřejmě alfou a omegou je dlužení 
hráčům. Tohle je však obecně tenký led, ale 
samozřejmě bude naším cílem i to, aby se 
platební morálka nějakým způsobem upravila. 
Tohle je ale i pro kluby dost těžká věc, 
protože jsou závislé na sponzorech. Někdy se 
může stát, že dluh vzniká, protože sponzor  

„Podle mě měl každý z hráčů za 
kariéru aspoň jeden moment, který 
by s pomocí asociace vyřešil jinak.“ 



 

nezaplatil. Nemůžu ze své pozice říct, že všechny kluby 
dluží hráčům záměrně, určitě ne. Může jít o shodu 
nešťastných okolností. Nechceme tedy hned tento 
fakt pranýřovat, spíš nějak pomoci k tomu, aby se s tím 

Černošek bude znovu pravidelněji objevovat 
v extralize. Vybojuje si pozici v nejvyšší soutěži? Nebo 
po uzdravení marodů opět vyztuží řady berounské 
defenzivy? 

podařilo pohnout. V hráčské smlouvě je totiž dané, že 
hokejista má mít do určité doby zaplacené peníze, 
navíc podle regulí extraligy musí klub prokazovat svoji 
bezdlužnost. Hlavní je především morální hledisko. 
Přece jen, my jako hráči máme povinnosti vůči klubu. 
Musíme přijít každý den na trénink, podávat 
odpovídající výkony a za to má klub povinnost nás 
platit. Pokud neplatí, je něco špatně,“ dodal pro 
Františka Suchana.  

 
BEROUNSKÝM MEDVĚDEM 

 Sezónu 2013/2014 zahájil Marek Černošek 
podle očekávání na Kladně. Jenže po třinácti 
odehraných zápasech byl svým kmenovým klubem 
nečekaně odeslán na hostování do prvoligového 
Berouna. A to ze tří podstatných důvodů: 
1) Kladno bylo v herní krizi a rozhodlo se udělat změny, 
které odnesla čtveřice hráčů (krom Černoška i Jiří 
Kuchler, Jan Eberle a Ondřej Havlíček).  
2) Do mateřského klubu se vrátila ikona místního 
hokeje Tomáš Kaberle, jenž představoval pro Černoška 
výraznou konkurenci. 
3) Samotné výkony zkušeného zadáka nebyly zrovna 
chvályhodné, takže černý Petr padl zrovna na něj, 
přestože byl ještě loni asistentem kapitána. Neblahou 
roli v jeho neuspokojivé formě hrály především zranění 
a nemoci. 

Do medvědího brlohu zamířil Marek Černošek 
s dalším veteránem Jiřím Kuchlerem. A to na dobu 
neurčitou. Důležité však je, že od Kladna dostali 
příslib, že jejich prvoligového působení nemusí být 
finální. „Kdybych nevěřil, že se do extraligy vrátím, tak 
bych tohle nepodstupoval,“ řekl jasně a výstižně 
dlouhovlasý zadák.  

Pro obránce s bezmála 900 starty v nejvyšší 
soutěže byl přesun do 1. ligy velkou změnou. Musí si 
zvykat na odlišné pojetí hokeje. „Při mé premiéře jsem 
měl pocit, že hraju hokej poprvé v životě,“ přiznal pro 
iDnes.cz. „Zatím je to o hledání, jak vůbec hrát. oproti 
extralize je to jiné. Není moc příjemné to takhle 
zkusit, protože jsou mezi soutěžemi rozdíly, které mi 
opravdu dělají problémy,“ prozradil pro Michala 
Miškovského. „Každý hokejista je v dnešní době 
fyzicky připravený, ale musím poukázat na hokejové 
návyky. Jak najíždět, jak spolupracovat v pětkách, to 
je odlišné. Člověk musí přičichnout k myšlení hráčů, jak 
jsou zvyklí hrát,“ dodal pro iDnes.cz. „Na druhou 
stranu musím říct, že některé pasáže z prvoligových 
zápasů by se daly srovnat s extraligovými utkání.“  

V současnosti se Kladno musí potýkat 
s obsáhlou marodkou, takže je možné, že se Marek 

„Kdybych nevěřil, že se do extraligy 
vrátím, tak bych tohle nepodstupoval.“ 

 



 

Ústí nad Labem zažívá krutý pád z výšin 
tabulky až na její dno. Vrátí se v nejbližších 
letech Slovan mezi elitní prvoligové celky, 
nebo bude pád Lvů pokračovat? 
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Miroslav Rosendorf (hcusti.cz), Marek 
Šnajdr (hcusti.cz) 

UÚÚSSTTEEČČTTÍÍ  LLVVII  



 

SOUPISKA 
# post jméno narozen věk výška váha hůl 

40 brankář Jan Dlouhý 30.6.1992 21 let 191 cm 74 kg L 
7 brankář Zdeněk Orct 28.4.1970 43 let 185 cm 85 kg L 
48 brankář Michael Petrásek 19.12.1991 21 let 182 cm 83 kg L 
22 obránce Vladimír Brož 9.9.1990 23 let 190 cm 93 kg L 
17 obránce Kamil Černý 20.11.1985 28 let 182 cm 81 kg L 
15 obránce Jakub Grin 10.8.1991 22 let 183 cm 83 kg P 
82 obránce Ondřej Holomek 9.8.1990 23 let 185 cm 83 kg L 
23 obránce Martin Kokeš 13.6.1995 18 let 190 cm 89 kg L 
11 obránce Martin Motejlek 21.12.1992 20 let 189 cm 76 kg L 
9 obránce Filip Pavlík 20.7.1992 21 let 181 cm 83 kg P 
29 obránce Tomáš Procházka 15.3.1993 20 let 184 cm 85 kg L 
88 obránce Zbyněk Sklenička 15.12.1981 31 let 196 cm 106 kg L 
5 obránce Ondřej Smetana 26.8.1992 21 let 193 cm 95 kg L 
27 obránce Radomír Vaněk 7.2.1995 18 let 183 cm 80 kg L 
59 obránce Milan Vobořil 6.7.1977 36 let 185 cm 90 kg L 
38 útočník Jan Alinč 27.5.1972 41 let 188 cm 84 kg L 
71 útočník Martin Baránek 13.6.1991 22 let 187 cm 78 kg L 
8 útočník Daniel Boháč 13.2.1980 33 let 184 cm 89 kg L 
25 útočník Vlastimil Dostálek 23.8.1994 19 let 190 cm 87 kg L 
98 útočník Martin Hanzl 25.12.1993 19 let 181 cm 71 kg L 
12 útočník Ondřej Havlíček 18.6.1991 22 let 180 cm 77 kg L 
35 útočník Jan Kloz 7.3.1987 26 let 174 cm 69 kg L 
  útočník Štěpán Kuchynka 26.6.1992 21 let 176 cm 76 kg L 
61 útočník  Václav Meidl 27.5.1986 27 let 193 cm 102 kg L 
20 útočník Jakub Pořický 16.4.1991 22 let 175 cm 86 kg L 
33 útočník Petr Přeučil 21.1.1983 30 let 187 cm 85 kg L 
24 útočník Tomáš Rod 26.4.1988 25 let 182 cm 90 kg L 
41 útočník Jaroslav Roubík 16.9.1977 36 let 181 cm 91 kg L 
21 útočník David Tůma 4.5.1991 22 let 187 cm 91 kg L 
19 útočník Tomáš Vávra 22.1.1991 22 let 179 cm 72 kg P 

  průměr: 25 let 185 cm 84 kg   

2005/2006: 1. místo 
2006/2007: 2. místo 

2007/2008: ELH 
2008/2009: 1. místo 

Kádr ambiciózního Slovanu tak utrpěl 
řadu odchodů, avšak i tak byli Ústečtí Lvi 
stále spolufavoritem druhé nejvyšší soutěže. 
V semifinále s Olomoucí však úspěšná éra  

LUKÁŠ DANEČEK

2009/2010: 1. místo 
2010/2011: 1. místo 
2011/2012: 1. místo 
2012/2013. 3. místo 

 
Toto jsou umístění Slovanu po 

základní části v předcházejících sezónách. 
Už nyní, přestože do konce soutěže zbývají 
ještě více než dvě desítky zápasů, je jasné, 
že ročník 2013/2014 bude pro Slovan  vůbec 
nejhorším od sezóny 2000/2001, kdy Ústí 
nad Labem jakožto nováček soutěže skončilo 
dvanácté. Letos je zatím Slovan dokonce 
ještě o příčku níže a nezdá se, že by se Lvi 
mohli dostat na vítěznou šňůru a zaútočit tak 
na brány play-off, kde krom zmíněného 
ročníku ještě nechyběli ani jednou 
(pochopitelně vyjma nepovedené extraligové 
sezóny).  
  

ZKUŠENOSTI 
Z PŘEDCHOZÍHO KRACHU 

 Pro Ústí nad Labem není současná 
tíživá situace neznámá. Kvůli finančním 
potížím totiž Lvi v roce 1997 odprodali 
prvoligovou licenci nedalekému Chomutovu. 
Pro hrdé Lvy to byla obrovská potupa. 
 Rok nato hráli Severočeši druhou 
ligu, kde se v sezóně 1997/1998 umístili na 
dvanácté pozici. Hůře už snad ani být 
nemohlo. Poté se však Slovan odrazil ode dna 
a v jubilejním roce 2000 slavil návrat do 
druhé nejvyšší soutěže. V ní se rychle 
zabydlel a zařadil se mezi ligovou špičku. 
 Jenže po šestnácti letech se dostalo 
Ústí nad Labem do podobných potíží. Vyústí 
znovu v konec prvoligového hokeje, nebo Lvi 
tentokráte záhubu 2. ligy odvrátí?  

 
ROZPAD KÁDRU 

 To, že se Slovan potýká s velkými 
dluhy, poprvé prosáklo na veřejnost před 
startem ročníku s datováním 2012/2013. Po 
neúspěšném prvoligovém finále s Chomutovem 
dalo od místního hokejového klubu ruce pryč 
spoustu sponzorů. „Klub skončil extraligu s 
obrovskými dluhy v řádech desítek milionů. 
Žilo se tady trošku na vysoké noze," 
prozradil Jan Klobouček, funkcionář Ústí nad 
Labem.  

 MILAN VOBOŘIL 

http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=1&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=2&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=3&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=5&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=6&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/soupiska.asp?s=7&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://hcusti.cz/marodka.asp


 

tohoto klubu, kde se hokejovému řemeslu 
vyučili například Milan Hejduk, Jan Čaloun či 
Michal Neuvirth, nadobro skončila.  
 Rozprodej nadprůměrných ligových 

patřil Slovan k nejnavštěvovanějším mužstvům, 
letos se zařadil do ligového podprůměru. 
„Nikdo nás nežene pořádně do útoku, aby to 
tam bubnovalo, skandovalo. To se pak hraje líp,  

hokejistů pokračoval i letos v létě. Oproti 
sezóně 2011/2012 se tak v Ústí nad Labem 
soupiska obměnila o více než 75 procent. 
Z dřívějších lídrů Slovanu zůstali v kádru jen 
Jaroslav Roubík, Zbyněk Sklenička, Daniel 
Boháč či navrátilec z pražské Slavie Jan Alinč. 

Ambice Ústeckých Lvů tak před 
sezónou byly prosté – dostat se do play-off. Po 
polovině základní části se však ukázalo, že by 
prioritou měla být především samotná 
záchrana. „Z případné baráže teď ještě strach 
nemám, je půlka soutěže. A doufám, že co jsme 
prohráli, zase vyhrajeme. Protože si nemyslím, 
že soupeři jsou silnější než my. Jsme na stejné 
úrovni, ne horší než Havlíčkův Brod, než 
Budějovice. Akorát nám pořád něco chybí. 
Musíme to zlomit, urvat nějaké body, začít se 
o to prát,“ uvedl pro iDnes.cz Jaroslav Roubík, 
klíčový forvard týmu. „Asi si budeme muset 
zvyknout, že příští roky budou skromnější. Ale 
zase by neměly být o tolik, abychom byli na 
chvostu. Do budoucna zase chceme hrát vršek,“ 
řekl v rozhovoru s Petrem Bílkem Vladimír 
Evan, generální manažer týmu.  

Jak potupné je současné umístění pro 
klub, jenž měl ještě před dvěma lety pověst 
celku, který se sice dá porazit, ale ne 
pravidelně porážet. „Pro nás, co jsme v klubu 
déle, je to hodně velký nezvyk. Jsem v Ústí 
pátý šestý rok, vždycky jsme hráli na špici. My 
se smířili s tím, že to nebude takové jako 
loňské roky. Musíme se s tím poprat. Není to 
žádný med. A nebude,“ nenalhává si Zbyněk 
Sklenička, kapitán týmu, který se dostal coby 
vůdce kabiny do nepříjemné pozice. Jakožto 
zástupce hráčů totiž musel řešit zpoždění 
výplat. „Nikdy nám ale nedlužili tolik, aby se to 
extrémně vkrádalo do hlav. I když je jasné, že 
trochu to tam člověk má. A hraje se o něco 
hůř, než když je úplná pohoda. Ale my to nějak 
zvládli a věřím, že už to bude v pořádku. Tohle 
není jen případ Ústí, potýká se s tím plno klubů. 
Někdo má skluz delší, někdo kratší,“ volil 
diplomatická slova Jaroslav Roubík, další 
z vůdců kabiny.  

VÍT BUDÍNSKÝ  
(ten momentálně hostuje 
v Litoměřicích) 

NEJVĚTŠÍ OFENZIVNÍ HVĚZDY 
JAN ALINČ 

I přes navyšující se věk je Jan Alinč stále jedním 
z nejlepších centrů druhé nejvyšší soutěže. Jeho 
přehled ve hře mu mohou závidět snad všichni 
prvoligoví hokejisté. Bývalou oporu Litvínova či 
Karlových Varů snad nikdy neuvidíte se sklopenou 
hlavou.  

JAROSLAV ROUBÍK 
Jaroslav Roubík je stále klíčovým hráčem svého 
týmu. Hokej pořád miluje, a i když Ústečtí Lvi 
zažívají neblahé časy, smečku rozhodně opouštět 
nechce. Jeho výkonnost oproti předcházejícím 
ročníkům sice klesla, ale to je při pohledu na 
okolnosti více než logické. 

V současné době už je ale otázka 
výplat, zdá se, zdárně vyřešena. Hráči dostali 
dlužné peníze a opět se tak mohou soustředit 
jen a jen na hokej, i když situace i nadále není 
zrovna dvakrát růžová. 

 
 DANIEL BOHÁČ 

 Ústí nad Labem rozhodně nemá špatnou ofenzivu. 
O tom svědčí i přehled ofenzivních hvězd. Bídné výsledky se odrazily i na 

návštěvnosti. Zatímco v předcházejících letech Všichni tři jsou to totiž hvězdy v pravém smyslu 
slova. I Daniel Boháč má za sebou zajímavou 
kariéru, v níž byl například tahounem Mladé 
Boleslavi během její extraligové éry.  

 



 

NEJVĚTŠÍ DEFENZIVNÍ HVĚZDY 
ZBYNĚK SKLENIČKA 

Důraz, přehled, střela. To jsou tři důležité 
vlastnosti, kterými zkušený Sklenička zastiňuje 
všechny své spoluhráče z defenzivních řad. 
Zbyněk Sklenička, kapitán týmu, je v ústecké 
obraně skutečně mohykánem, a to nejen svoji 
výškou. Právě on je jedinou skutečnou hvězdou 
v zadních řadách. Leží na něm tedy opravdu velká 
odpovědnost.  

MICHAEL PETRÁSEK 
Nadějný mladíček nakoukl do 1. ligy už loni, kdy 
se mu rovněž dařilo. Post brankáře rozhodně není 
výraznější slabinou týmu. Na to, za jakou obranou 
Michael Petrásek či Jan Dlouhý chytají, jsou 
jejich statistiky opravdu obdivuhodné. 

JAKUB GRIN  
Odchovanec místního hokeje v letošní sezóně 
vyrostl v jednu z opor ústecké defenzivy. Je 
velmi produktivní, a i když na ledě občas udělá 
chybu, zdá se, že má před sebou velmi zajímavou 
budoucnost.  

MĚSTO 
 
 

Ústí nad Labem je krajské město 
severočeského kraje. V obci na Labi žije více 
jak 90 tisíc obyvatel. Město má vlastní 
zoologickou zahradu, založenou roku 1908. 
Ve městě působí fotbalový tým zvaný ARMA, 
který hraje stejně jako Slovan ve 2. nejvyšší 
soutěžo. Osobnostmi, které k Ústí nad 
Labem váže určité poutu, jsou například Jiří 
Bartoška, Václav Neckář, Jaroslav Foglar, 
Jan Hrušinský, Ondřej Vetchý či hokejisté 
Jan Čaloun, Michal Neuvirth či Milan Hejduk. 

když je třeba nějaký zlomový bod zápasu. Škoda. Ale 
asi se nemůžeme divit, že je diváků tak málo, když 
hokej nějak dobrý nepředvádíme. Zavinili jsme si to 
my hráči sami. Mohli bychom být v půlce tabulky a 
nikdo by nic neřešil,“ uvedl Roubík,  momentálně 
nejproduktivnější hráč týmu.  
 

ZMĚNA NA TRENÉRSKÉM POSTU 
Po prachbídných výsledcích byl nejprve 

odvolán manažer týmu Jan Klobouček (k velké nevoli 
fanoušků, jelikož zrovna tento bývalý hokejista za 
dluhy klubu nemohl) a později byl zbaven funkce 
hlavního trenéra fanoušky kritizovaný Jaromír 
Šindel.  

Nezáviděníhodné role se nakonec ujal Milan 
Skrbek, jehož už si vybral nový generální manažer 
Vladimír Evan. „Doufám, že se z toho dostaneme, že 
se zvedneme, přitáhneme lidi zpátky a zase budou 
tleskat a fandit," přál si po svém nástupu na ostře 
sledovaný post staronový kouč Skrbek. „Zdá se ale, 
že to bude dobrodružství až do konce sezony. Ovšem 
celý život je dobrodružství," dodal pro Petra Bílka 
očekávaný spasitel. „Starší kluky znám, všechny jsem 
trénoval a vím, že jsou dobří. Jen musíme napravit tu 
bídnou psychiku," přeje si.  
 

SVÍTÁ SE NA LEPŠÍ ČASY? 
 Změna trenéra přinesla kýžený efekt. Tedy 
aspoň o tom vypovídají poslední odehrané zápasy 
Slovanu. V 25. kole na ledě Třebíče přerušilo Ústí 
nad Labem šestizápasovou sérii proher a následně 
bodovalo i v dalších dvou duelech (prohra se 
Šumperkem v prodloužení, vítězství nad Kadaní). Pak 
sice přišla hodně studená sprcha v derby 
s Litoměřicemi (Stadion vůbec poprvé v prvoligové  

MICHAEL PETRÁSEK 
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Tento hokejový stánek prošel v posledních 
letech několika rekonstrukcemi (i kvůli 
extraligové účasti Slovanu), během nichž 
došlo například k instalaci multifunkční 
kostky nad ledem. Zlatopramen Arena pojme 
až 6500 HTdiváků TH, z toho 4634 sedících. Do 
areny už zavítal i HTčeský reprezentační výběrTH, 
který zde v roce 2007 poměřil síly s 
HTNěmeckemTH. 

FANOUŠCI 
 

Fanoušci Slovanu se musí smiřovat 
s nepříjemným faktem. Ještě relativně 
nedávno hrálo Ústí nad Labem nejvyšší 
soutěž, dnes se však souží na spodku 1. ligy. 
Neslavné výkony Lvů se pochopitelně odráží i 
na velmi nízké návštěvnosti či v hlasitosti 
podpory od věrných kotelníků.  historii pokořil svého soka, a to hned potupně 8:2!). Jenže z této drtivé 

porážky se Severočeši rychle oklepali a v 29. kole brali opět tři body (v 
duelu s Berounem). V Jihlavě však po tragickém a odevzdaném výkonu dostal 
Slovan další příděl – 9:3. Výsledky skutečně jako na houpačce. 
 Jak bude výkonnostní trend Ústeckých Lvů pokračovat? Při pohledu 
na los se zdá, že by Slovan mohl v nejbližších kolech získat hned několik 
bodů. Ve středu totiž doma hostí Benátky nad Jizerou, poté zajíždí do 
Mostu a následně vyzve na vlastním ledě Havířov. Při případném 
devítibodovém zisku by se Ústí nad Labem mohlo posunout o několik příček 
výše a pohled na tabulku by byl hned veselejší. Pokud tedy tkví neúspěch 
Slovanu v hlavě a ne ve schopnostech mladých hráčů, tak by se Ústí nad 
Labem mohlo nakopnout a ještě rázně promluvit do bojů o play-off. K této 
variantě jistě může přispět i příchod Marka Loskota. Ten se sice nevešel do 
kádru Mladé Boleslavi, ale to neznamená, že by se jednalo o průměrného 
hokejistu. To rozhodně ne. Právě hokejista, jenž bude ve Slovanu působit 
minimálně do konce ledna, může být impulsem ve zlepšení herního projevu 
trápícího se celku. Jenže miska vah se může přiklonit i na druhou stranu a 
Slovan by mohl být klidně rád za to, že se vyhne baráži.  

Situace Severočechů je tedy nepředvídatelná. Magazín o 1. lize si 
však dovolí tvrdit, že Ústečtí Lvi na tom po skončení nebudou zas tak 
špatně, aby museli bojovat s druholigisty o udržení. Na druhou stranu je za 
současných okolností hodně pošetilé tvrdit, že se bude na jaře v Ústí nad 
Labem hrát play-off. Nechme se ale překvapit.  

PETR KANKO 

 

V Ústí nad Labem začínali se svou kariérou 
hned dva olympijští vítězové. A to o něco 
slavnější Milan Hejduk, jenž prorazil i v NHL, 
kde se stal lídrem Colorada, a Jan Čaloun, 
jeden z nejspolehlivějších kanonýrů v historii 
evropského hokeje. Krom toho se Slovan 
může chlubit i Michalem Neuvirthem, 
nadějným gólmanem Washinghtonu Capitals a 
kandidátem na post trojky pro ZOH 2014.  

KAMIL ČERNÝ 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Rekonstrukce_%28stavebnictv%C3%AD%29
http://cs.wikipedia.org/wiki/Led


 

Jiří Kuchler je osobnost, která toho má odehráno 
spoustu jak v nejvyšší soutěži, tak i v 1. lize, kde 
na přelomu tisíciletí hájil barvy Berouna, respektive 
Kadaně. Letos se do medvědího brlohu, kam byl 
zkušený forvard odložen Kladnem, vrátil, aby se 
opět odrazil do sestavy extraligových Rytířů. 
-------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Josef Poláček, kladensky.denik.cz, hc-kladno.cz 
zdroj: rytir.tv, kladenskelisty.cz, Jan Murárik 

UJJIIŘŘÍÍ  KKUUCCHHLLEERR  



 

KLADENSKÉ ZAČÁTKY 
 Jiří Kuchler, útočník, jenž už oslavil 
šestatřicáté narozeniny, se hokejovému řemeslu 
vyučil v tradiční hokejové baště- na Kladně. „Určitě 
na toto období vzpomínám rád. Sešla se parádní 
parta třeba s Petrem Tenkrátem, Markem Židlickým, 
Jiřím Burgerem či Pavlem Skrbkem. Bylo to fajn, ale 
to už je let. Uteklo to,“ uvedl pro kladenskou 
hokejovou televizi RYTÍŘ.TV.  
 Debut mezi muži si nevysoký forvard odbyl 
již v sezóně 1994/1995, kdy se v kladenské kabině 
sešel opravdu neskutečný tým. Středočeši, v jejichž 
řadách tehdy nastupovali takoví hráči jako Tomáš 
Vokoun, Pavel Patera, Martin Procházka, Otakar 
Vejvoda, Jaromír Jágr, Patrik Eliáš, František 
Kaberle s jeho mladším bratrem Tomášem, Petr Ton, 
Libor Procházka, Marek Židlický, Pavel Trnka, Martin 
Štěpánek, Jiří Burger či Petr Tenkrát, v základní 
části nejvyšší soutěže skončili na druhém místě. Sen 
Kladeňáků o titulu se však rozplynul v play-off, kde 
hvězdný tým nepřešel přes semifinále, v němž 
nestačil na Zlín.  

„Kladenské začátky byly fajn. 
Ale to už je let... Uteklo to.“ 

Tehdy 17letý Jiří Kuchler toho ale v tomto 
ročníku moc nenahrál. Tedy lépe řečeno skoro nic 
(pouze jedno utkání). Výraznější šanci v A- týmu tak 
dostal až v sezóně s datováním 1996/1997. 

STATISTIKY 

 



Tehdy už však kádr Kladna nebyl tak nabitý, což se projevilo i 
na zhoršení výsledků. I tak ale Středočeši nakoukli do play-
off, ve kterém si Jiří Kuchler, jenž v základní části 
zmiňovaného ročníku naskočil ke 26 zápasům (3+3), připsal i 

famózní berounská jízda v ročníku 2003/2004), ale 
problémy se záchranou ve středočeském celku rozhodně 
mít nemuseli.  

Svůj podíl na tom měl pochopitelně i Jiří Kuchler, 
jenž konečně dostal jednu z vůdčích rolí v týmu. Stal se 
čtvrtým nejproduktivnějším hráčem Berouna (14+11) a 
ukázal tak, že se v něm rozhodně ukrývá solidní potenciál.  

 
jednu asistenci 
 V ročníku 1997/1998 byla Kuchlerova pozice v týmu 
obdobná. Na ledě moc příležitostí nedostával, do utkání totiž 
nastupoval zejména coby člen čtvrté, takzvané udržovací 
formace. Vzal tak zavděk první zkušeností ve druhé nejvyšší 
soutěži. Ve čtyřech duelech se totiž objevil v dresu Horácké 
Slavie, tehdejšího nováčka 1. ligy.  

V medvědím brlohu setrval i pro nadcházející 
sezónu. V ní svůj výkon z ročníku 1999/2000 napodobit 
nedokázal. Ze čtrnácti branek slevil na tři! Nutno však 
dodat, že počet asistencí se tentokráte zastavil až na 
hodnotě dvanáct.   Sezóna 1998/1999 nepřinesla pro Kuchlera žádný velký 

zlom. Ukázalo se, že pro 179 centimetrů vysokého univerzála 
asi není extraliga soutěží, kde by mohl své schopnosti náležitě 
rozvíjet.  

 

ČTYŘI ROKY V KADANI 
 Jiří Kuchler se tak po konci zmiňované sezóny zase 
stěhoval o dům dál. Jako své nové působiště si vybral 
prvoligovou Kadaň. Sportovní klub byl tehdy na velice 
podobné úrovni jako Beroun, takže pro kladenského 
odchovance se jednalo o přiměřenou změnu adresy. 

 

BEROUNSKÉ ANGAŽMÁ 
 Před startem ročníku s datováním 1999/2000 tedy 
putoval do prvoligového Berouna, kde vydržel celou sezónu. 
Medvědi tehdy patřili mezi prvoligový průměr. Nebyla to sice 
taková sláva jako o pár let později (myšlena samozřejmě  

 I Severočeši si od něj slibovali špičkové výkony. 
Jiří Kuchler se nakonec Kadani opravdu vyplatil.  



 

 HRÁČSKÉ INFO 
8. 4. 1977 

179cm, 89kg 
hůl levá 
útočník 

3Z, 0G, 3A, 
+2 +/-, 2TM 

 Hned v premiérovém ročníku na severu 
Čech se totiž stal hlavní útočnou zbraní Kadaně 
(7+13). Jen dva jeho spoluhráči byli tehdy 
produktivnější než on. 

Útočník, jenž přijme jakoukoli roli, ať už 
ofenzivní či obrannou, totiž zamířil do 
nedalekého Ústí nad Labem. 

V ambiciózním celku se ujal jedné 
z vůdčích rolí. I když nebyl kdovíjak    

  Ani v ročníku 2002/2003 se sice 
nezařadil mezi prvoligové hvězdy, ale v Kadani 
moc dobře věděli, jak důležitého hráče 
v Kuchlerovi mají. Precizně bránící forvard totiž 
krom poctivé práce v defenzivě hojně přispíval i 
do týmové produktivity. Díky deseti vstřeleným 
brankám se stal druhým nejlepším střelcem 
svého klubu. 
 Průlom mezi smetánku druhé nejvyšší 
soutěže přišel hned v nadcházející sezóně 
s datováním 2003/2004 (v této sezóně za Kadaň 
nastupovali například brankář Luboš Horčička či 
současná opora pražské Sparty Lukáš Pech). Jiří 
Kuchler tehdy nasbíral úctyhodných 
dvaačtyřicet kanadských bodů (14+28) a  

v bodování celé soutěže skončil na více než 
slušném osmém místě.  

Zajímavé je, že třetí v této statistice, 
Václav Eiselt, měl rovněž 42 bodů (o umístění 
na 3. až 8. místě tedy rozhodoval počet 
vstřelených branek). Kdyby tehdy Kuchler 
nasbíral o jeden bodík více, mohlo by to tak 
být ještě daleko veselejší. Jiří Kuchler však 
rozhodně nepatří mezi ty typy hráčů, kteří by 
na statistiky brali kdovíjaký ohled.   
 I tak mu však průlomový ročník zajistil 
velmi zajímavé angažmá. Ze slovenské extraligy 
se totiž ozval Trenčín, jeden z nejslavnějších 
klubů v zemi našich sousedů. Jenže jeho první 
(a jak se později ukázalo i poslední) zahraniční 
angažmá mělo pouze krátkého trvání. Kuchler 
se totiž nedokázal prosadit do sestavy Dukly a 
když byl poslán do Piešťan, celku z tamní druhé 
nejvyšší soutěže, raději se vrátil zpět do 
Kadaně.  
 Jenže ani na severu Čech se Kuchlerovi 
nedařilo. Ve 43 odehraných duelech dal pouze 
pět branek a nic nenasvědčovalo tomu, že za 
rok přijde v jeho kariéře obrovský zlom. 
 

NÁVRAT NA KLADNO 
 Onen zlom přišel v sezóně 2005/2006. 



produktivní (9+8), pro Slovan, který to v tomto ročníku 
dotáhnul až do baráže, byl ale jeho přínos neoddiskutovatelný.  

Výkony Kuchlera dokonce nenechaly bez povšimnutí ani 
kladenští funkcionáři, kteří tak přichystali návrat ztraceného 

osobní rekordy jak v počtu bodů (22), tak i branek (13).  
 V říjnu letošního roku pak za Rytíře odehrál 
jubilejní pětistý zápas. „Já ale na ty jubilea moc nejsem,“ 
uvedl stručně sympatický útočník. „Rok od roku je těžší 

 
syna. Zkušený forvard chytil šanci za pačesy a v 15 utkáních, 
které stihl za Středočechy ve zmiňované sezóně odehrát, se 
mu dařilo nad očekávání dobře (2+4). Kouče extraligového 
týmu dokonce zaujal natolik, že v týmu setrval i pro 
nadcházející ročník (a jak se později ukázalo, zdaleka ne na 
jediný)! „Na Kladno jsem chodil na střídavý starty. Povedlo se 
mi pár zápasů , trenéři do mě vložili důvěru a nabídli mě novou 
smlouvu, čehož si pochopitelně vážím, i když už od toho 
okamžiku uběhlo taky spoustu let,“ zavzpomínal.  

být na extraligu kvalitně připravený. Musím se například 
věnovat víc rozcvičování. Dnes už nestačí provádět pouze 
strečink. K němu je nutné přidat spoustu dalších cvičení. 
Jakmile tohle zanedbáte, tělo vám to ve špatném vrátí. 
Někdo tohle třeba dělat nepotřebuje a je v pohodě, já si 
bez pořádného rozcvičení nedokážu trénink nebo zápas 
představit. Přestal bych asi fungovat,“ sdělil pro Jana 
Murárika hokejista, u něhož bylo pravidlem, že odehrál 
vždy takřka všechny zápasy sezóny. Zranění se mu naštěstí 
pro něj až na výjimky potvrzující pravidlo vyhýbaly. „Že by 
to bylo tím, že bych se pečlivě hlídal? No, nevím. Když vás 
zraní protihráč, tak je vám veškerá prevence k ničemu. To 
se může stát kdykoli. Mě naštěstí takové střety ve větší 
míře zatím nepotkaly. Kromě jedné operace ramene, a to 
bylo ještě zranění z fotbalu. Takže moje hokejová 
dlouhověkost, dá-li se o ní v mém případě mluvit, je 
částečně dílem štěstí a náhody, částečně v přístupu  

Na Kladně působí dodnes. Za tu dobu se vypracoval 
v jednu z důležitých součástek Rytířů. Ne, nikdy nebyl moc 
produktivní, nebavil fanoušky kličkami ve stylu Pavla Patery, 
ale jeho důležitost se nedala vyjádřit statistikami. Jiří 
Kuchler se díky své píli a vášni k hokeji vypracoval v jednoho 
z nejlépe bránících útočníků naší nejvyšší soutěže. Krom toho 
se v sezónách 2009/2010 a 2010/2011 přehoupl přes hranici 
dvaceti kanadských bodů. V těchto ročnících si tak vytvořil  

„Moje hokejová dlouhověkost je částečně dílem štěstí 
a náhody, částečně pak přístupem k přípravě.“ 



 

k přípravě na extraligové zápasy,“ dodal v interview pro čtenáře webu 
kladenskelisty.cz. 

Až se bude Jiří Kuchler jednou ohlížet za svou kariérou, určitě bude 
mít na co, a na koho, vzpomínat. „Mohl jsem si zahrát po boku s Pavlem 

UNEJVÍCE ODEHRANÝCH ZÁPASŮ 
ZA KLADNO V ZÁKL. ČÁSTI 

k 25. 11. 2013, zdroj: eliteprospects.com  
Paterou, což je opravdu velká čest. Je to opravdu něco úžasného,“ vypíchl 
jednoho ze spoluhráčů, s nimiž se měl možnost za ty roky setkat.  

(statistiky nejsou oficiální) 
 

 1. PAVEL PATERA (662 zápasů) 
CO S NÍM BUDE DÁL? 

 I letošní sezónu začal zodpovědný forvard na Kladně. Jenže po 
neuspokojivých výkonech Rytířů došlo v jeho sestavě k velkým změnám. Ty 
odnesl mimo jiných i Jiří Kuchler, jemuž bylo vyřízeno hostování do Berouna, 
kam se tak vrátil po dlouhých dvanácti letech (vyjma jednozápasové 
epizodky ze sezóny 2008/2009).   

2. JAN KRULIŠ (609)  Pracovitý útočník je profesionálem každým coulem. I po přesunu do 
1. ligy na ledě stále odváděl maximum a díky jeho osobnosti tak získal 
Beroun skutečně velkou posilu. Otázkou však je, zda ho letos v barvách 
Medvědů ještě uvidíme. Momentálně se totiž objevuje v extralize, kam ho 
zpátky povolali marodkou zbídačení Rytíři. Vrátí se Kuchler do Berouna, až 
se zranění hráči dají do kupy?   
  

3. RADEK GARDOŇ (573) HOKEJOVÝ DŮCHOD SE BLÍŽÍ... 
 A co bude s Jiřím Kuchlerem po ukončení kariéry? A kdy vůbec 
plánuje pověsit brusle na hřebík? „Jak dlouho ještě plánuju hrát? To je rok 
od roku. To závisí také na mé výkonnosti. Když budu hrát špatně, tak to 
nemá smysl. Na Kladně jsou mladí kluci a zlepšují se. Takže uvidíme po 
sezóně, co se mnou bude,“ uvedl. „Trenéřina u hokeje by mě asi nelákala. 
Možná u dětí, ale že bych se tím chtěl živit profesionálně, tak to ne,“ sdělil. 
„Takže po konci kariéry pravděpodobně budu působit mimo hokej. Baví mě 
posilování, kde už trenérskou licenci mám, takže se možná budu orientovat 
tímhle směrem. Ale to teprve uvidím,“ pokračoval.   

 
4. MARTIN PROCHÁZKA (547) 

 Jiří Kuchler udělal dobře, když si před lety vystudoval vysokou školu. 
Má tak otevřená vrátka hned několika směry. O svou budoucnost se tedy 
nemusí obávat. „Přihlášku na vysokou jsem podal, když jsem hrál za Kadaň. 
Začal jsem studovat na finanční a správní v Kladně, odkud jsem později 
přestoupil do Prahy na Českou zemědělskou univerzitu. Mám pocit, že se v 
životě se líp prosadím s titulem inženýra, než s hokejovou minulostí,“ řekl 
pro kladenskelisty.cz. „Rád bych ještě několik sezon odehrál,“ symbolicky 
uzavřel svůj profil ve čtvrtém čísle magazínu o 1. lize.  

 
5. JAROSLAV KALLA (514) 

 
---------------------------------- 
6. PETR KASÍK (511) 
7. JOSEF ZAJÍC (459) 
8. TOMÁŠ HORNA (451)  
9. JIŘÍ KUCHLER (450) 
10. MILAN NOVÝ (443) 
---------------------------------- 
11. LIBOR PROCHÁZKA (433) 
12. PETR FIALA (394) 
13. ZDENĚK EICHENMANN (384) 
14. MICHAL MÁDL (375) 
15. VÍTĚZSLAV BÍLEK (345) 
16. JIŘÍ DUDÁČEK (331) 
17. JAN DLOUHÝ (322) 
18. DAVID ČERMÁK (320) 
19. TOMÁŠ MIKOLÁŠEK (315) 
20. MILAN EBERLE (312) 

„V životě se líp prosadím s titulem 
inženýra, než s hokejovou minulostí.“ 



 
ŽEBŘÍČEK  KLUBŮ  2013ŽEBŘÍČEK KLUBŮ 2013  

KKTTEERRÝÝ  JJEE  TTEENN  NNEEJJLLEEPPŠŠÍÍ??  

 

 



 

UKÁDR 
Čím silnější kádr, tím větší záruka úspěchu. Ale ne vždy 
tento faktor zaručí i konečný úspěch. Že, reprezentanti 
zámořské Kanady? 

1. Mladá Boleslav 9,50 bodů 
Bruslařský klub nemá co se týče kádru v 1. lize výraznější konkurenci. Mladá Boleslav se může pyšnit vyrovnanou 
brankářskou dvojicí, solidní obranou a setsakramentsky nebezpečným útokem. Soupiska je navíc ideálně složená. 
Figuruje na ní několik velezkušených hráčů, výrazné zastoupení má však i střední generace a nechybí ani hokejisté 
mladšího věku. Bude takto kvalitní sestava Středočechům stačit na návrat do nejvyšší soutěže? 

2. Olomouc 8,50 
Tomáš Vošvrda je jedním z nejlepších brankářů soutěže. Navíc chytá za velmi slušně sestavenou defenzivou, kde 
nastupují například Tomáš Houdek, Mario Cartelli, Jakub Bartoň, Jan Jaroměřský a v neposlední řadě i Jiří Ondrušek. 
I útok je vyvážený. Gól mohou vstřelit všechny čtyři formace, což je pro soupeře Olomouce velmi špatná zpráva, 
protože ve vzájemných zápasech s Kohouty nikdy na ledě nebude panovat absolutní bezpečí.  

3. Jihlava 8,25 
Ofenziva Dukly se dá klidně měřit i s tou olomouckou. V některých ohledech je dokonce útok Jihlavy ještě 
nebezpečnější. Tomáš Čachotský, tvůrce hry. Filip Seman, kanonýr. Michal Důras, srdcař a bojovník. Viktor Ujčík, 
zkušenost sama. Petr Haluza, automat na body. Adam Zeman, vyzrálý talent. Radek Hubáček, dříč k pohledání. Michal 
Velecký, spolehlivý střelec. To je neskutečně nabitá ofenziva, která může Duklu dovést až do baráže. 

4. Třebíč 7,25 
Martin Falter v bráně je obrovskou jistotou. Defenziva složená ze zkušeného Maleny a talentovaného Dietze či Dujsíka 
je rovněž spolehlivá. A v útoku nalezneme známé tváře- Davida Dolníčka, Marka Laše, Lukáše Nahodila, Jakuba Čuříka, 
Tomáše Vondráčka, Jana Wasserbauera, Tomáše Fořta, Michala Mikesku, Tomáše Kauta či Jana Křivohlávka. Bohužel 
pro Třebíč i zde, stejně jako v Českých Budějovicích, zatím nikdo z jmenovaných nezažívá zrovna povedenou sezónu. 

5. České Budějovice 7,00 
Motor se zadrhává a potřeboval by promazat. To ovšem neznamená, že soupiska Českých Budějovic je špatně 
sestavená. Ba naopak, podle našeho magazínu patří kádr Jihočechů mezi pět nejlepších v 1. lize. Jedinou vadou, bohužel 
pro Motor tou nejdůležitější, je fakt, že málokdo z českobudějovických hráčů hraje na úrovni svých schopností. Aleš 
Kotalík je zatím velkým zklamáním, Václav Skuhravý už také není tím hráčem jakým býval před několika lety. A tak by 
se dalo pokračovat ještě u několika jiných hokejistů. 

 
6. Havlíčkův Brod 7,00 
7. Litoměřice 7,00 
8. Havířov 6,50 
9. Ústí nad Labem 6,50 
10. Kadaň 6,25 
11. Šumperk 6,25 
12. Benátky n/J 5,75 
13. Beroun 5,75 
14. Most 5,50 

 



 

UTRADICE 
 
Má-li klub v síni trofejí vyskládané nějaké to ocenění, je to 
samozřejmě plus. Na Duklu v tomto případě zdaleka nikdo 
nemá. Ale i ostatní týmy se nenechají zahanbit. 
 

1. Jihlava 9,25 bodů 
O zařazení Jihlavy na první příčku není pochyby, přestože do 1. ligy přibyl další slavný klub- HC Motor. Bývalý armádní 
klub má však přece jen o jedenáct mistrovských titulů více, tedy celkově dvanáct. Dukla pětkrát dobyla i slavný 
Spenglerův pohár, prestižní klubovou soutěž, kde se každoročně setkávají nejlepší (nejen) evropská mužstva. V současné 
době se však Dukla potácí v 1. lize a marně hledá cestu zpět. Tradici jí už ale nikdo nikdy nesebere.   

2. České Budějovice 8,75 
Současný klub HC Motor České Budějovice sice vznikl teprve před několika měsíci, ale všem hokejovým fanouškům je 
jasné, že tento celek navázal na tradici celého českobudějovického hokeje, a to od jeho počátků (rok 1928) až do 
neslavného extraligového konce na jaře 2013. A že to byla bohatá historie! Jihočeši se dokonce mohou chlubit 
mistrovským titulem z ročníku 1950/1951. 

3. Olomouc 7,50 
Kdo má první titul ze samostatné české extraligy? No přece Olomouc! Pak sice Kohouti na nějaký čas zmizeli z hokejové 
mapy, ale v současné době opět mobilizují síly a pokusí se obnovit bohatou tradici zdejšího hokeje, který odchoval 
například Davida Krejčího či Jiřího Hudlera, současné hvězdy NHL.  

4. Třebíč 7,25 
Vladimír Bouzek. To je osobnost, s níž jsou spjaty největší úspěchy třebíčského hokeje. Právě on je symbolem 
nejúspěšnější éry tamějšího hokeje. Byl to on, kdo byl tahounem týmu, s nímž v ročníku 1939/1940 skončil na druhém 
místě celorepublikového mistrovství. Dvojnásobný Mistr světa a desetinásobný vítěz nejvyšší soutěže coby trenér 
Komety Brno byl i u toho, když se Třebíč stala nejlepším týmem Moravy (rok 1940). 

5. Mladá Boleslav 6,75 
Nejvyšší soutěž se v Mladé Boleslavi hrála před válkou a na začátku třetího tisíciletí. V obou případech nebyl Bruslařský 
klub, jeden z nejstarších celků v republice (rok založení 1908), příliš úspěšný – držel se na chvostu tabulky. I tak se má 
ale Mladá Boleslav čím chlubit. 

 
6. Havlíčkův Brod 6,75 
7. Ústí nad Labem 6,50 
8. Litoměřice 6,50 
9. Havířov 6,50 
10. Beroun 5,50 
11. Most 5,25 
12. Šumperk 5,25 
13. Kadaň 4,75 
14. Benátky nad Jizerou 4,00 
 



 

UPRÁCE S MLÁDEŽÍ 
Zajímavé porovnání, do kterého se dají zahrnout úspěchy dávno 
minulé či jak se pracuje s mladíky v současnosti. Důležitější je 
pochopitelně současnost, i když druhý faktor (počet slavných 
odchovanců) hrál, zejména v dolní polovině žebříčku, relativně 
důležitý vliv.  
 1. Jihlava 8,25 bodů 

Dukla Jihlava se může pyšnit statutem akademie. Do svých mládežnických kádrů tak pravidelně stahuje téměř všechny 
hokejové talenty z Vysočiny. Na kvalitě mládežnických týmů je to znát. Hodně hráčů mladého věku navíc dostává šanci 
i mezi muži. Ačkoliv se Dukla drží na špici tabulky, věkový průměr jejího kádru je jen okolo 24 let. Dvě třetiny týmu 
pak tvoří hráči, jejichž věk je ještě pod tímto průměrem. Jihlava to s mladými zkrátka umí. Podle našeho magazínu 
dokonce vůbec nejlépe v 1. lize. 

2. České Budějovice 8,00 
České Budějovice stejně jako Jihlava stahují do svých týmů talenty z celého kraje. Není divu, že mají mladí hráči velký 
zájem působit v tomto městě. S mládeží se zde totiž pracuje skutečně dobře. O tom svědčí počet zdejších odchovanců 
i několik nadějných hokejistů v současném kádru Motoru. Ukázkovými případy jsou Lukáš Kříž a Luboš Rob, hráči 
s obrovským potenciálem.  

3. Olomouc 7,00 
I v Olomouci to s mládeží umí velmi dobře. Toto tvrzení potvrzuje zejména vysoký počet nadějných hokejistů, kteří 
v nedávné době přesídlili do A-mužstva. Kdyby se to na Hané dělalo špatně, rozhodně by za muže nenastupovali hráči 
jako Rác, Jergl či Rašner. I minulost hovoří o mnohém. Na Hané se totiž hokejovému řemeslu odchovali hráči světového 
kalibru- David Krejčí či Jiří Hudler.   

4. Havířov 6,50  
AZet umí s mládeží pracovat skutečně dobře. Projevuje se to i na letošní soupisce. V kádru Slezanů figuruje jeden 
z největších prvoligových talentů- Daniel Graca. Tento nadaný zadák se stal základním stavebním kamenem defenzivy 
prvoligového nováčka.  

5. Třebíč 6,25 
Horácká Slavia se v posledních dvou letech vydala cestou výchovy talentů pro brněnskou Kometu. To však ale 
neznamená, že by byli odchovanci třebíčského hokeje utlačováni. Pokud má některý z juniorů talent, příležitost 
dostane. Kvalita třebíčské mládeže však klesá. Stále však patří k nejlepším ve druhé nejvyšší soutěži. 
 
6. Mladá Boleslav 6,25 
7. Havlíčkův Brod 6,00 
8. Ústí nad Labem 5,75 
9. Šumperk 5,50 
10. Litoměřice 5,25 
11. Beroun 5,25 
12. Most 5,25 
13. Kadaň 5,00 
14. Benátky nad Jizerou 5,00 
 

 
 



 

UFINANCE 
 
Jen výjimečně se do čelních pater tabulky dostane nemajetný 
klub. Peníze = ambice. Ale finance nejsou zdaleka vše, protože 
někdy i hůře placení hráči strčí do kapsy hokejisty s milionovými 
smlouvami. Ekonomická situace jednotlivých týmů se velmi těžko 
odhaduje, protože jen málokdo svůj rozpočet zveřejní.  

  

1. Mladá Boleslav 9,25 bodů 
Bruslařský klub i dva roky po sestupu drží svůj rozpočet na takové úrovni, aby se mohl měřit s týmy ze spodních pater 
extraligové tabulky. I díky poměrně nadité pokladně tak může Mladá Boleslav vhodně doplňovat svůj kádr. Díky letním 
příchodům Broše a Klimenty hodně posílila, stejně jako v listopadu, kdy do svých řad zlákala extraligou protřelé duo 
Ovčačík-Starý. Středočeši tak mohou velmi slušně manévrovat na přestupovém trhu.  

2. České Budějovice 8,25 
České Budějovice by měly mít podle odhadů druhý nejvyšší rozpočet v 1. lize. I složení kádru tomu napovídá. Snad jen 
Mladá Boleslav by dokázala finančně utáhnout kontrakt Václava Skuhravého, velké předsezónní posily. Několik milionů 
od sponzorů by na českobudějovickém účtu ještě mělo přibýt, významnou podporu slíbila například skupina ČEZ. 
Zkvalitnění kádru Motoru je tak jen otázkou času. 

3. Olomouc 7,25 
Olomouc se každou sezónu dušuje, že má jen průměrný prvoligový rozpočet. Ale to je zřejmě mylná informace, protože 
který klub s průměrným rozpočtem by si mohl dovolit platit smlouvy Tomáši Vošvrdovi, Mario Cartellimu či Radimu 
Kucharczykovi? Ano, Jihlava má možná více peněz na transfery, ale Olomouc je v tomto žebříčku výše, protože její 
ekonomická situace je přece jen díky odpovědnému hospodaření o kapánek růžovější. 

4. Jihlava 7,00 
Nedávno na veřejnost prosákly zprávy, že Dukle kvůli neuhrazeným dluhům hrozila insolvence. Z blížících se potíží je 
však vysvobodila pomoc od města i jednatele klubu pana Ščerbana. A několik dnů po těchto šokujících zprávách Jihlava 
oznámila, že svůj kádr posílila o hvězdného Petra Haluzu. Takže špatně na tom jihlavský celek určitě není, když si může 
i nadále dovolit podepisovat elitní hráče.  

5. Třebíč 6,50  
V minulých dvou sezónách, kdy tento žebříček vznikal, jste mohli vídat Horáckou Slavii u dna tohoto hodnocení. Jenže 
Třebíči se díky navázání spolupráce s Kometou Brno uvolnily ruce a rozpočet dovolil angažovat hráče, kteří už si 
nějakou tu pověst v minulosti vybudovali. Doba, kdy se nevědělo, zda bude kvůli finančním potížím místní hokej 
pokračovat, je tak nenávratně pryč. Horácká Slavia se po deseti letech opět zařadila mezi nadprůměrné prvoligové 
celky. 

  
6. Havlíčkův Brod 6,50 
7. Havířov 6,25 
8. Litoměřice 6,25 
9. Šumperk 6,00 
10. Kadaň 6,00 
11. Benátky nad Jizerou 5,75 
12. Ústí nad Labem 4,25 
13. Beroun 4,00 
14. Most 4,00 

 
 



 

UMANAGAMENT 
Se špatnými manažery a trenéry dosáhnete dobrých výsledků jen stěží...  
 

1. Mladá Boleslav 9,50 bodů 
František Výborný-Marian Jelínek. Je vůbec v České republice lepší trenérské duo? Podle našeho magazínu těžko. 
Mladá Boleslav má zkrátka kouče extraligových kvalit. I výše postavení manažeři mají vysoké ambice. O minoritním 
vlastníkovi – Radimu Vrbatovi – ani nemluvě. Právě hráč Phoenixu Coyotes je mužem, který představuje záruku, že to 
s Bruslařským klubem nepůjde s kopce.   

2. Olomouc 8,25 
Olomoucký trenér Petr Fiala je nejdéle působícím prvoligovým koučem u jednoho týmu. Z Mory udělal postupnou 
prací jednoho z kandidátů na postup do extraligy. Navíc ze svých asistentů vychovává špičkové trenéry. Pod jeho 
rukama prošli například Petr Vlk nebo Jan Tomajko. V současnosti od něho čerpá trenérské zkušenosti legendární 
Jiří Dopita, vlastník klubu. Managament Kohoutů je tedy na velmi solidní úrovni. Klub je veden s rozmyslem. Žádné 
přehnané posilovaní, ale vytipovávání jednotlivých hráčů, kteří by se koncepčně hodili do ambiciózního kádru. 

3. Jihlava 7,50 
Bedřich Ščerban, jednatel klubu, Dukle odevzdává celé své srdce. Tento pracovitý člověk je zárukou toho, že Jihlava 
i nadále bude toužit po návratu mezi elitu. Trenér Petr Vlk nepatří k absolutní prvoligové elitě, ale zdá se, že by se 
do ní mohl v budoucnu zařadit.  

4. Třebíč 7,25 
Horácká Slavia se může spolehnout na velmi pracovité trenérské duo Pokorný-Novák. Slabinou jejich koučinku jsou 
však přesilové hry. Ty Třebíči nikdy nešly, ale letos jsou početní výhody opravdu tragické. Ovšem to neznamená, že 
se jedná o slabé trenéry. Ba naopak, Kamil Pokorný loni od našeho magazínu dostal ocenění pro nejlepšího prvoligového 
trenéra. Zasloužil se o to zejména tím, že naučil své svěřence preciznímu defenzivnímu stylu.  

5. Havířov 7,00 
Trenér Jan Daneček patří k respektovaným prvoligovým koučům. U fanoušků si však udělal problém, když prohlásil, 
že se za některé své příznivce (za ty, kteří se v utkání s Olomoucí dopouštěli výtržností) stydí. Havířov je však veden 
dobrým vedením. To nechce klub zadlužovat. AZet tedy hospodaří jen s tím, co má skutečně na kontě a ne pouze 
slíbeno. To totiž bývá v hokejovém prostředí dost ošidné.  
 
6. České Budějovice 7,00 
7. Šumperk 6,75 
8. Litoměřice 6,75 
9. Havlíčkův Brod 6,50 
10. Beroun 6,00 
11. Kadaň 6,00 
12. Ústí nad Labem 6,00 
13. Benátky nad Jizerou 5,50 
14. Most 4,50 

 
 



 

UPOPULARITA 
 
Žijí obyvatelé měst hokejem, nebo o existenci klubu ani nevědí? 
Tento faktor je v hodnocení rovněž nesmírně důležitý. 
 

1. České Budějovice 9,75 bodů 
Motor je jasně nejnavštěvovanějším celkem v 1. lize. Není divu, hokej je v Českých Budějovicích sportem číslo 
jedna. Pro Jihočechy hokej není pouze sport, je to i smysl jejich života. Motor má díky dlouholetému působení 
v extralize fanoušky po celé republice. Jedná se o jednoznačně nejpopulárnější prvoligový tým, o čemž svědčí 
například počet lajků na FB (přes 16 000!).  

2. Havířov 8,75 
Havířovští fanoušci jsou známí po celé republice. A to ať už z negativního hlediska, tak i z toho pozitivnějšího. 
V K&K Pneu aréně panuje bouřlivá atmosféra, soupeři to tedy nemají na ledě nováčka vzhledem k dechberoucí 
kulise vůbec lehké. Vedení klubu pořádá ve městě i různé doprovodné akce, takže téměř všichni obyvatelé tohoto 
hornického města ví, co značka AZet znamená.  

3. Šumperk 8,00  
Návštěvnost na zápasech Draků oproti předcházejícím sezónám klesla. Šumperk je ale i tak hokejovým městem, 
kde při zápasech panuje nepopsatelná atmosféra. Draci jsou prostě pojmem. 

4. Třebíč 8,00 
Zdá se, že v Třebíči se díky solidním výkonům opět probouzí hokejová horečka, která zde byla naposledy na 
přelomu tisíciletí, kdy se Horácká Slavia pravidelně umisťovala na špici tabulky. Lepší sportovní tým v Třebíči není, 
toto město z Vysočiny je tedy rozhodně hokejové, o čemž se mohli přesvědčit například i hokejisté Mladé 
Boleslavi, kteří v pekelné atmosféře loňského semifinále málem podlehli obrovskému tlaku a vypadli již po druhém 
kole play-off. 

5. Jihlava 8,00 
HC Dukla Jihlava, to je klub, který má stále zvuk, přestože již působí v 1. lize a poslední titul z nejvyšší soutěže 
slavila už více než před dvaceti lety. Dukle však v Jihlavě vyrostla konkurence v podobě fotbalové FC Vysočiny. 
Jihlava je sice i nadále hokejovým městem, ale pokud se bude nejúspěšnější klub československé historie i nadále 
potácet v 1. lize, nemusí tomu tak být věčně. 

 
6. Litoměřice 7,75 
7. Mladá Boleslav 7,75 
8. Havlíčkův Brod 7,50 
9. Ústí nad Labem 6,75 
10. Olomouc 5,50 
11. Benátky nad Jizerou 5,50 
12. Kadaň 5,25 
13. Beroun 5,00 
14. Most 4,75 
 
 



 

UZÁZEMÍ 
Další nedílná součást hodnocení klubů. Tréninkové podmínky 
pro mladé hokejisty i členy A-mužstva jsou neméně 
důležité než jiné faktory. 
 
 

1. České Budějovice 8,25 bodů 
Budvar Aréna je i poté, co z ní Mountfield do Hradce Králové přesunul spoustu věcí včetně moderní kostky, nejlepší 
prvoligovou arénou. Hráči si opravdu nemusí takřka na nic stěžovat. To pochopitelně přispívá i k atmosféře v kabině. 

2. Mladá Boleslav 8,00  
ŠKOENERGO aréna není rozhodně kdovíjak honosnou stavbou, avšak v 1. lize je její zázemí stále na velmi dobré 
úrovni. Není divu, když Bruslařský klub ještě nedávno působil v extralize. Tam by s nějakou stodolou rozhodně hrát 
nemohl, a to ani na výjimku.  

3. Litoměřice 7,75 
Litoměřice se mohou pochlubit nejnovějším prvoligovým stadionem. A je to opravdu hodně znát. Severočeši mají 
opravdu špičkové zázemí.  

4. Jihlava 7,25 
Horácký zimní stadion potřebuje rekonstrukci, to je všem jasné. Ale aréna už není v tak dezolátním stavu jako před 
několika lety. Podmínky pro trénink se navíc výrazně zlepšily výstavbou nové tréninkové haly.  

5. Havlíčkův Brod 7,00 
Kotlina patří k nejlépe vybaveným stadionům v 1. lize. Hráči mají dostatečný komfort a solidní tréninkové podmínky.  

 
6. Ústí nad Labem 7,00 
7. Olomouc 6,75 
8. Třebíč 6,75 
9. Havířov 6,25 
10. Benátky nad Jizerou 6,00 
11. Šumperk 6,00 
12. Beroun 5,75 
13. Kadaň 5,75 
14. Most 5,50 
 



 

UFORMA 
 
Do žebříčku se pochopitelně musí zařadit i letošní (tedy nejen 
momentální) výkony jednotlivých mužstev. Je to jeden ze zásadních 
faktorů, ale pozor, je pomíjivý! 

  

1. Mladá Boleslav 9,00 bodů 
Bruslařský klub podruhé v řadě míří za vítězstvím v základní části. Zatímco loni bylo konečné pořadí hodně 
vyrovnané, letos se zdá, že Středočeši svým soupeřům utečou o více než deset bodů. Mladá Boleslav tak 
extraligovým celkům rázně ukázala, že pro ně bude v případné baráži silným sokem. 

2. Havlíčkův Brod 8,25 
HC Rebel šokuje prvoligovou veřejnost. I přes škrty v rozpočtu i v sestavě se drží mezi čtyřmi nejlepšími 
prvoligovými celky. Zdá se tak, že by tým z Vysočiny mohl play-off zahájit na domácím ledě, což by byla značná 
výhoda. 

3. Jihlava 8,00 
Dukla i přes obrovskou marodku, na kterou pomohla pozapomenout řada zajímavých příchodů, bojuje o druhé místo 
v tabulce, což by mohlo hrát v případném semifinále klíčovou roli. Síla Dukly se několikanásobně zvýší po návratu 
několika důležitých hráčů (zejména legendárního Viktora Ujčíka), kteří se momentálně dívají na své spoluhráče 
pouze z tribuny. 

4. Olomouc 7,75 
Loni skončila Olomouc druhá se ztrátou čtyř bodů na vítěznou Mladou Boleslav. Letos může být konečná pozice 
Hanáků o něco horší. Na stříbrnou příčku se totiž tlačí další dva konkurenti, kterým bude velmi obtížné vzdorovat. 
Forma Olomouce ještě nedosáhla loňské úrovně, ale potenciál v současném kádru Kohoutů bezesporu je. 

5. Šumperk 7,25 
Start sezóny se Drakům vůbec nepovedl a fanoušci začali panikařit. Jenže Šumperk se v posledních kolech 
neuvěřitelně vzepjal a bojuje o senzační účast v play-off. Neuvěřitelný obrat! 

 
6. Litoměřice 7,25 
7. Třebíč 7,25 
8. Havířov 7,25 
9. Kadaň 6,75 
10. Beroun 5,50  
11. Benátky n/J 5,50 
12. Most 4,50 
13. České Budějovice 4,50 
14. Ústí n/L 4,50 
 



 

UTREND 
 
Jaké má klub vyhlídky do budoucna? Chce se protlačit do 
extraligy, nebo mu stačí pouhá záchrana v soutěži? 
 

1. Mladá Boleslav 9,50 bodů 
U Bruslařského klubu je jasné, že cílem tohoto týmu je návrat do extraligy. Dá se dokonce použít, že je Mladá Boleslav 
extraligovým týmem, který působí v 1. lize. To je celkem výstižná věta.  

2. České Budějovice 8,75 
I Motor se netají tím, že by chtěl vrátit do Českých Budějovic extraligu. Narozdíl od Bruslařského klubu však Jihočeši 
v letošním ročníku na tuto metu, zdá se, nemají. Jejich touha se tedy může uskutečnit až v horizontu několika let. 
Nebude to ale rozhodně jednoduchá cesta...   

3. Olomouc 7,75 
Olomouc by se postupu do nejvyšší soutěže rozhodně nebránila. Jenže úspěšně zvládnutá baráž o extraligu se 
v současnosti jeví hodně nereálně. Hanáci by potřebovali najít velkého generálního sponzora, který by do klubu 
napumpoval nějaké ty miliony, aby se kádr Olomouce rozrostl o další skvělé hokejisty. 

4. Jihlava 7,50 
Zatímco u Mladé Boleslavi a Českých Budějovic je návrat do extraligy v horizontu nejbližších let reálný, v případě 
Dukly se za současné situace jedná spíše jen o velký sen. Jihlava se totiž nemůže pyšnit žádným významným sponzorem, 
jenž by rozpočet zásoboval několika miliony. Pokud se ovšem nějaký mecenáš najde, všechno bude jinak a Dukla se bude 
muset začít brát jako další aspirant na postup do nejvyšší soutěže.  

5. Havířov 6,50 
AZet má jednu velkou výhodu. Nemá dluhy. Hospodaří jen s tím, na co si vydělá. Takhle by to mělo vypadat. Havířov tak 
nebude mít v nadcházejících letech svázané ruce a tým bude určitě na vzestupu. V tomto městě se totiž díky solidní 
fanouškovské základně skrývá velmi slušný potenciál. 

 
6. Havlíčkův Brod 6,25 
7. Třebíč 6,25 
8. Litoměřice 6,00 
9. Šumperk 5,50 
10. Ústí nad Labem 5,00 
11. Most 4,75 
12. Beroun 4,75 
13. Benátky nad Jizerou 4,75 
14. Kadaň 4,75 
 
 



5 KONEČNÉ POŘADÍ 
Vsadím se, že každý z vás bude jednotlivými žebříčky znepokojen. Můžeme o 
tom diskutovat, můžeme s tím i nesouhlasit, ale to je asi tak vše, co se s tím 
dá dělat. Tato moudrá slova českého génia Járy da Cimrmana se dají použít 
vždy a všude, a to i zde. Zkrátka, co jedna osobnost, to jeden názor. Výsledky 
jsou však opravdu těsné. Vyrovnanost týmů se tak promítla i zde. 
 
P. S.: Své názory a rozhořčené dopisy můžete psát na mail: Marek.Hedbavny@seznam.cz, kde Vám bude 
objasněno, proč jsem rozhodl tak, jak jsem rozhodl. Ještě jednou připomínám, je to jen můj OSOBNÍ NÁZOR! 

 

1. Mladá Boleslav  75,50 bodů 
 

2. Jihlava      71,00 
 

3. České Budějovice   70,25 
 
 
4. Olomouc   66,25 
5. Třebíč    62,75  
6. Havlíčkův Brod  61,75 
7. Havířov    61,50 
8. Litoměřice   60,50 
 
9. Šumperk    56,50 
10. Ústí n/L    52,25 
11. Kadaň    50,25 
12. Benátky n/J   47,75 
 
13. Beroun    47,50 
14. Most     44,00 
 

UPředchozí vítězové: 
2011: Chomutov (82,25 bodů) 
2012: Mladá Boleslav (77,75 bodů) 
 

mailto:Marek.Hedbavny@seznam.cz


 

Jedním z největších důvodů loňského 
úspěšného tažení Horácké Slavie byla 
přítomnost velezkušeného zadáka Rostislava 
Maleny, jenž se před startem minulého 
ročníku vrátil na mateřský let po dlouhých 
letech v konkurenční Dukle Jihlava. Popišme 
si nyní podrobně jeho kariéru. 
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Jiří Mokrý (hstrebic.cz) 
zdroj: Libor Kult (hokej.cz), Jiří Mokrý 
(hstrebic.cz),  hc-kometa.cz 

URROOSSTTIISSLLAAVV  MMAALLEENNAA  



 

 Rostislav Malena, zkušený bek 
s bohatými extraligovými zkušenostmi, 
začal s hokejem ve městě, kde se 
obranářskému řemeslu rovněž vyučili 

vzpomínky. Zažil jsem tam svoje nejlepší 
léta. Zahrál jsem si vedle takových hráčů 
jako Čajánek, Hamrlík, se kterými jsem 
hrál v lajně. Dále třeba Rado Somík. Už  

Ondřej Němec, mistr světa z roku 2010, a 
Miroslav Sláma, spoluhráč Vladimíra 
Bouzka a účastník zlatého MS 1947. 
Rostislava Malenu lze považovat za třetího 
nejúspěšnějšího obránce z třebíčské 
hokejové líhně. Jak k tomuto renomé 
došel? Popišme si nyní jeho dlouhou kariéru. 
 

HISTORICKÝ POSTUP 
Rostislav Malena, mezi jehož vzory 

v mládí patřil Ďábel Scott Stevens, 
odstartoval svojí seniorskou kariéru 
v ročníku 1995/1996. Zajímavé je, že na 
památku roku 1996, kdy poprvé oblékl 
barvy A-mužstva HST, dodnes nosí na 
dresu číslo 96. 

„Jsem rád, že jsem v 
Třebíči mohl vyrůstat.“ 

Dlouhovlasý zadák je jen pro 
zajímavost společně s navrátilcem 
Michalem Mikeskou jediným současným 
hráčem Třebíče, který pamatuje sezónu 
1996/1997. Tato sezóna je v historii 
tohoto tradičního klubu jednou 
z nejvýznamnějších. Po letech snažení se 
totiž Horácká Slavia prokousala přes baráž 
a slavila návrat do druhé nejvyšší soutěže. 
Rostislavu Malenovi bylo tehdy sice pouze 
dvacet let, ale s pěti kanadskými boky byl 
ve svém týmu vůbec nejlepší. Jen pro 
zajímavost v útoku Horácké Slavie tehdy 
řádili Michal Mikeska, Jiří Oliva, Oldřich 
Bakus a Radek Novák, v současnosti 
asistent trenéra Horácké Slavie. „Jsem 
rád, že jsem v Třebíči mohl vyrůstat, 
protože v té době tam byly parádní 
podmínky. Byly to krásné časy a rád na ně 
vzpomínám,“ sdělil v sedm let starém 
interview s Lucií Hromádkovou a Davidem 
Linhartem. „Panovala tu skvělá atmosféra, 
město hokejem žilo. Bylo to krásné a mně 
se tím vlastně odstartovala kariéra, 
protože jsem brzy odešel do Zlína.“ 

STATISTIKY 
Sezóna   Klub                                Z  G  A  B  TM 
1995-96  SK Horácká Slavia Třebíč (2.liga) 
         SK Horácká Slavia Třebíč (baráž) 
1996-97  SK Horácká Slavia Třebíč (2.liga) 
         SK Horácká Slavia Třebíč (baráž)    8  1  4  5 
1997-98  SK Horácká Slavia Třebíč (1.liga)  52  3  7 10  46 
1998-99  HC ZPS Barum Zlín (E)               4  0  0  0   2 
         HC ZPS Barum Zlín (E,p-o)           8  1  0  1   6 
         SK Horácká Slavia Třebíč (1.liga)  50  1 11 12  42 
1999-00  HC Barum Continental Zlín (E)      32  0  9  9  24 
         HC Barum Continental Zlín (E,p-o)   3  0  0  0   4 
         SK Horácká Slavia Třebíč (1.liga)  14  2  3  5   8 
2000-01  HC Continental Zlín (E)            49  1  3  4  66 
         HC Continental Zlín (E,p-o)         6  0  1  1  12 
2001-02  HC Continental Zlín (E)            29  0  1  1  34 
         HC Continental Zlín (E,p-o)         4  0  0  0   0 
2002-03  HC Vítkovice (E)                    2  0  0  0   2 
         HC Vítkovice (E,p-o)                2  0  0  0   0 
         HC Dukla Jihlava (1.liga)          38  6 14 20  59 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)      12  2  3  5  22 
2003-04  HC Rabat Kladno (E)                35  0  5  5  20 
         HC Dukla Jihlava (1.liga)           3  1  1  2   4 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)      12  0  5  5   8 
         HC Dukla Jihlava (baráž o E)        4  0  1  1   2 
2004-05  HC Dukla Jihlava (E)               51  3  2  5  46 
         HC Dukla Jihlava (baráž o E)        4  0  0  0   4 
2005-06  HC Dukla Jihlava (1.liga)          34  4  7 11  52 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)       3  1  0  1   4 
2006-07  HC Kometa Brno (1.liga)            36  1  1  2  54   První ligu si pak za Třebíč i zahrál. 

Postupně ale nakukoval i do extraligového 
Zlína. V ročníku 1999/2000 už byl 
v extralize zabydlený, a v Třebíči se tak 
objevoval jen zřídkakdy.  

2007-08  HC Kometa Brno (1.liga)            37  0  4  4  40 
         SK HS Třebíč (1.liga)               3  1  0  1   4 
         SK HS Třebíč (1.liga,p-o)           5  0  1  1  22 
2008-09  HC Dukla Jihlava (1.liga)          45  4 15 19  70 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)       8  0  2  2  16 
2009-10  HC Plzeň 1929 (E)                   2  0  0  0   0  
         HC Plzeň 1929 (E,p-o)               6  0  0  0   8 

ZLATÉ ČASY VE ZLÍNĚ          HC Dukla Jihlava (1.liga)          38  3 19 22  66 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)       8  0  4  4   8 Ve Zlíně působil dlouhé čtyři roky, 

byť ze začátku ještě dojížděl vypomáhat 
mateřské Třebíči. „Na Zlín mám nádherné 

2010-11  HC Dukla Jihlava (1.liga)          35  0 17 17  61 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)       4  0  0  0   6 
2011-12  HC Plzeň 1929 (E)                   1  0  0  0   2 
         HC Dukla Jihlava (1.liga)          45  3  9 12  66 
         HC Dukla Jihlava (1.liga,p-o)      12  2  4  6  16 
2012-13  SK Horácká Slavia Třebíč (1.liga)  41  2 14 16  94 
         SK HS Třebíč (1.liga,p-o)          10  0  0  0  24 

 



můžu jenom vzpomínat,“ uvedl pro hc-
kometa.cz spolehlivý zadák.  

O Malenovi se málo ví, že to kdysi  
zkoušel i v Rusku. Na zkoušku si ho totiž 

 
vytáhla Lada Togliatti. „Abych pravdu řekl, tak 
na to nevzpomínám moc dobře. Určitě to byla 
parádní zkušenost, poznal jsem, jak se trénuje 
jinde. Byl jsem tam vlastně jen na zkoušce na 
40 dní, tu dobu jsem si tam užil a musím říct, 
že to bylo "hustý".“ 

Po sezóně 2001/2002, kterou zakončili 
Berani třetím místem, se Malena z města obuvi 
stěhoval. Zlín ho totiž nabídl Jihlavě výměnou 
za útočníka Petra Mokrejše. Začala tak jeho 
dlouhá jihlavská kapitola. 
 

POSTUP S DUKLOU JIHLAVA 
 Rostislav Malena se tedy znovu vrátil 
do 1. ligy. Místo bílo-červené kombinace však 
oblékal červeno-žlutou. S Jihlavou pak spojil 
převážnou část své kariéry (pravidelně si 
odskakoval i do extraligy- Vítkovice, Plzeň, 
Kladno, o dvouletém působení v Kometě ještě 
bude řeč) a dosáhl v ní na jeden z velkých 
úspěchů své bohaté kariéry. 
 Stálice sestavy Dukly totiž byla u 
emotivního okamžiku, kdy se v ročníku 
2003/2004 vrátila Jihlava do nejvyšší soutěže, 
kterou v minulosti opanovala hned dvanáctkrát. 
Základní část této sezóny sice strávil na 
Kladně, ale v play-off a v následné baráži už 
byl nedílnou součástkou týmu, který z lavičky  „V Rusku to bylo hustý.“ 

HRÁČSKÉ INFO  
19. 7. 1977 
187cm, 87kg 

hůl levá 
obránce 

16Z, 2G, 5A,  
+9 +/-, 16TM 

vedl Petr Fiala, v současnosti úspěšný kouč 
konkurenční Olomouce.  
 Extraligová sezóna 2004/2005, která 
byla ozvláštněna účastí stávkujících hráčů 
z NHL, sice vyústila v sestup, ale Rostislav 
Malena během ní zažil spoustu zajímavých 
zážitků. Také komupak se za život poštěstí 
bránit Jaromíra Jágra či Milana Hejduka. 
Rostislavu Malenovi však ano... 
  

JEDNOU SI DOLE, JEDNOU 
NAHOŘE... 

Třebíčský odchovanec bývalý armádní 
klub do 1. ligy následoval, ale po ročníku 
2005/2006 dal Jihlavě vale a zkoušel štěstí 
v ambiciózním Brně, kam s ním zamířil i Daniel 
Hodek, Malenův velký kamarád, který po 
loňském ročníku pověsil brusle na hřebík.  



 

Rostislav Malena se tak může chlubit tím, 
že ve své kariéry oblékal barvy dvou historicky 
nejlepších klubů našich hokejových dějin. „Podle mě 
už ale slavnou minulost klubů hráči nevnímají. Je to 
minulost a na současnost to podle mě nemá vliv.“ 
Oba dva pak v Kometě odváděli velmi cenné služby. 
Zatímco Hodek branky střílel, Rostislav Malena 
plnil na jedničku defenzivní úkoly. Co se týče 
defenzivy byl možná vůbec nejlepším zadákem 
Komety. Zatímco Alexandr Lhotský z obrany 
podnikal útočné výpady, Malena často hasil 
zaváhání svých spoluhráčů. Přesně tak jak to dělal 
ve Zlíně, kde hrál v jedné obranné dvojici 
s Martinem Hamrlíkem. „Tak to má být složené. 
Jeden bek podporuje útok, já to tam zas nějak 
bráním. Tohle mi svědčí. Nejsem žádný technický 
typ, takže to jistím vzadu. Statistiky nesleduju. 
Snažím se, abych byl platný spíš na ledě," sdělil 
redaktorovi iDnes.cz Robinu Krutilovi.  
 První rok v Kometě byl tedy z individuálního 
hlediska vcelku povedený, přestože Malena 
nastřádal pouze dva kanadské body. Následující 
sezónu s datováním 20072008 sice opět zahájil 
v sílícím Brně, ale už nedostával tolik prostoru, 
kolik by si bek jeho kvalit zasloužil, takže byl 
poslán na hostování. A to do mateřské Třebíče, do 
níž se vrátil po dlouhých osmi letech. Jeho 
zkušenosti byly tehdy k nezaplacení. Malena se 
prezentoval špičkovými výkony a HST nakonec 
pomohl i k postupu do play-off. Tam Třebíč 
potrápila Hradec Králové. „Můžu to hodnotit jen 
pozitivně. Bylo fajn, že jsem si po nějakých deseti 
letech zase mohl zahrát s klukama z Třebíče. I 
když už jsem znal asi jen tři... A taky mě těší, že 
jsem mančaftu pomohl,“ uvedl pro hc-kometa.cz  

187 centimetrů vysoký zadák. 
 

ZPĚT V JIHLAVĚ 
 V Kometě nakonec v současnosti již 
36letý zadák strávil pouze dvě sezóny. 
Před startem ročníku 2008/2009 totiž 
znovu posílil Jihlavu. „Odchod mě trochu 
mrzel, protože v Brně mně bylo taky dobře. 
Ale bral jsem to tak, že tehdy pro mě byla 
nejlepší volba Jihlava.“  

V Dukle se znovu zařadil mezi opory 
týmu a vypomáhal i extraligové Plzni, za 
kterou nastupoval v play-off 2010.  
Za Jihlavu odehrál do sezóny (včetně) 
2011/2012 celkem 82 bodů ze 195 zápasů 
základní části, respektive play-off. To je 
parádní bilance tohoto muže, který 
bezesporu patří k  legendám 1. ligy a 
zároveň i k nejlepším stále hrajícím 
zadákům druhé nejvyšší soutěže.  
 Jenže v posledních sezónách už 
v Jihlavě jeho role postupně klesala. 
Z osobních důvodů nakonec Duklu po  

„Statistiky nesleduju. Snažím se, 
abych byl platný spíš na ledě." 



 

ročníku 2011/2012 opustil a zvolil návrat na mateřský 
led. 

 

DOMA JE DOMA... 
 Co Rostislava Malenu vedlo k návratu? Faktorů 
bylo více, jak popsal i v rozhovoru s Liborem Kultem, 
bývalým redaktorem serveru hokej.cz. „Končila mi 
smlouva a s vedením Dukly jsem se bavili o pokračování 
spolupráce. Nabízené podmínky nebyly úplně podle mých 
představ, tak jsem si sedl a dal vedle sebe plusy a 
mínusy. Na druhou stranu mi rozhodování usnadnil fakt, 
že se jednalo o Třebíč. Kdybych měl jít kamkoliv jinam, 
hodně bych o tom přemýšlel. Každodenní dojíždění už 
bylo náročné. Člověk musel vyrazit o hodinu dřív a byl 
doma o dvě hodiny později. Kromě toho se nám narodilo 
druhé dítě a v Třebíči podnikám. Chci mít zkrátka víc 
času na rodinu a firmu. Přece jen už jsem chtěl myslet i 
na zadní vrátka,“ poodhalil pro Libora Kulta a dodal, 
v jakém oboru podniká. „Máme v sídlišti vinotéku a na 
náměstí kavárnu s barem, kde máme čerstvě praženou 
kávu a děláme i ochutnávky vína,“ uvedl hrající podnikatel 
pro hokej.cz. Mezi kdovíjaké znalce vína se však 
Rostislav Malena neřadí. „Já a sommelier? Tak to bych si 
o sobě tvrdit netroufl. K tomu se musí člověk propít, jak 
říkají vinaři. Nicméně základní kategorie poznám a zvládl 
bych to i u známějších odrůd jako je třeba rulandské 
šedé. Ale kdyby mi někdo nalil víno a já měl přesně říct, o 
jaké se jedná, to bych nejspíš ještě nezvládl,“ uvedl pro 
čtenáře serveru hokej.cz.. 
 Ale to už jsme opravdu odbočili... Zpět k hokeji. 
Před sezónou 2012/2013 tedy Rostislav Malena opustil 
kabinu jihlavské Dukly a zamířil o několik desítek 
kilometrů na jih. „S Duklou jsem se rozešel v dobrém a 
na angažmá v Jihlavě budu vzpomínat v dobrém,“ uvedl 
hokejista se 239 extraligovými starty pro Jiřího 

Mokrého (hstrebic.cz).  
Rostislav Malena splnil přesně to, co se od něj 

očekávalo. V základní části nastřádal šestnáct kanadských 
bodů, v play-off pak jeho výkonnost ještě gradovala. Třebíč 
nakonec dokráčela až do semifinále play-off! „Já jsem 
nadmíru spokojen, protože jsem doma. Odpadlo mi 
nekonečné cestování, fakt si to v Třebíči užívám,“ uvedl 
nejzkušenější hráč týmu. „My jsme o Rosťu stáli už dlouho, 
ale pořád nepřicházel ten čas, kdy byla Jihlava ochotna ho 
uvolnit a i sám hráč ještě necítil potřebu se vrátit. Letos 
před sezónou ten čas nastal, my jsme neváhali ani minutu a 
byli jsme rádi, že tady Rosťu máme. Slibovali jsme si od něj 
jak kvalitu na ledě, tak kvalitu v kabině. Jeho působení letos 
předčilo naše očekávání a myslím si, že to byl jeden ze 
strašně důležitých článků mužstva a jeden z výborných tahů, 
který se nám povedl,“ uvedl hlavní kouč týmu Kamil Pokorný.  

Malena nejenže podával skvělé výkony (byl vůbec 
nejvytěžovanějším hráčem HST), ale zároveň byl i mentorem 
týmu. Mladíci od něj dozajista pochytili spoustu cenných 
zkušeností. „Já jsem si vždycky myslel, že mám jen doma dvě 
děti, ale tady v kabině jich mám dalších patnáct,“ řekl 
s úsměvem Rostislav Malena, jenž v týmu setrval i pro letošní 
ročník. Pro Třebíč jedině dobře, přestože se letos hokejově 
vyzrálý zadák potýká se zraněními. 

„Já jsem si vždycky myslel, že 
mám jen doma dvě děti, ale tady 
v kabině jich mám dalších 15.“ 

 

„Já jsem nadmíru spokojen, 
protože jsem doma. Odpadlo mi 
nekonečné cestování, fakt si to 
v Třebíči užívám.“ 



 

Jakpak by asi vypadaly sestavy, kdyby 
prvoligové celky mohly využít všechny své 
hráče? Zamíchalo by to s tabulkou? Magazín o 
1. lize se pokusil o analýzu. 
------------------------------------- 

POZNÁMKA! 
Vytvořené sestavy nelze brát příliš vážně. 
Magazín o 1. lize v nich nerozlišoval hráčské 
posty a hokejisty do jednotlivých formací 
rozmisťoval dle vlastní libosti, tak, jak by se 
rozložení líbilo samotnému autorovi (HSfan). 
Nevyhovují ani pravidlu o nasazování dvou hráčů 
juniorského věku. 

NEJSILILNĚJŠÍ Í NEJS NĚJŠ
MOŽNÉMOŽNÉ  SESSESTTAVYAVY  



 

 

Brankáři: 9 
 
Obrana: 9 
 
Útok: 10 
 
 

28 

Brankáři: 7 
 
Obrana: 8 
 
Útok: 9 
 
 

Brankáři: 9 
 
Obrana: 7 
 
Útok: 7 
 
 

24 

23 

VALENT (WILL) 
 
 

OVČAČÍK    TOMAN 
 POJKAR     NĚMEČEK 

   ŽABKA      PROTIVNÝ 
 JINDRA      KURKA 

 
 

NOUZA      VÝBORNÝ     PABIŠKA  
              KLIMENTA     BROŠ       MIKULÍK  
                MUSIL      VRBATA      STARÝ 
               DEMEL       LENC        JIRÁNEK  

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

RITTICH (SÁBLÍK) 
 
 

ČÁP         JAROŠ 
                    PODLIPNIK    KOTVAN 
       DOBROVOLNÝ   MOCEK 

ŠTEBIH       ZADRAŽIL 
 
 

ČACHOTSKÝ   ZEMAN   MIKEŠ 
HALUZA  DŮRAS  UJČÍK 

SEMAN   VELECKÝ   HUBÁČEK 
PROKŠ   MALEC   ŠTĚPÁNEK 

               

-------------------------------------------------------------------------------- 

DOLEJŠ (ŠINDELÁŘ) 
 
 

JANK   ZDRÁHAL 
        DRTINA   KORÍM 

          KOLAFA   NOVOTNÝ 
SEMRÁD     VÁGNER 

 
 

ZOHORNA   POLODNA   HAVEL 
  MALINÍK    RYTNAUER   DVOŘÁČEK 

STACH      ŘÍHA       BERGER 
PETRUŠKA    ROUSEK   ŠVIHÁLEK 

               



 

Brankáři: 9 
 
Obrana: 8 
 
Útok: 8 
 
 

25 

Brankáři: 8 
 
Obrana: 6 
 
Útok: 7 
 
 

 

Brankáři: 10 
 
Obrana: 7 
 
Útok: 8 
 
 

21 

25 

VOŠVRDA (HALÁSZ) 
 
 

BARTOŇ    ONDRUŠEK 
 CARTELLI     JAROMĚŘSKÝ 

             JANÁČEK      HOUDEK 
                     KADELA       STANĚK 

 
 

PEKR       ŘÍPA      HERMAN 
               DIVIŠ    OSTŘÍŽEK    RÁC  
           KUCHARCZYK   ŠVAŇHAL  KINDL 
               VODNÝ     KNOTEK    SELINGR  

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

ŠTŮRALA (KAŠÍK) 
 
 

HOLÍK   SEDLÁK 
DUDÁŠ   GEWIESE 
  PASTOR   TESAŘÍK 
 NOVOTNÝ   STARÝ 

 
 

PLÁŠEK   HAAS   PŮHONÝ 
ŽALČÍK   MOSKAL   STANĚK 

               KOLOUCH   KUCSERA   OKÁL 
HLINKA   SEMORÁD  ČERVENKA 

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

ČILIAK (FALTER) 
 
 

MATĚJÍČEK   VALENTA 
RANGL      MALENA 

     DIETZ      DUJSÍK 
             DLAPA     BILČÍK 

 
 

LAŠ    NAHODIL   NĚMEC 
KÁŇA   DOLNÍČEK   VONDRÁČEK 

FOŘT   MIKESKA   ČUŘÍK 
WASSERBAUER   KAUT   KŘIVOHLÁVEK 

 



 

Brankáři: 7 
 
Obrana: 8 
 
Útok: 9 
 
 

24 

Brankáři: 6 
 
Obrana: 7 
 
Útok: 5 
 
 

 

Brankáři: 10 
 
Obrana: 5 
 
Útok: 7 
 
 

18 

22 

KRÁL (PŘIKRYL) 
 
 

HUMPRIES   MÍKA 
   HRBAS     ŽOVINEC 

               HUSÁK      DRÁBEK 
                       ŠULC       EVAN 

 
 

CHABADA    ČERMÁK   KOUDELKA 
BAHENSKÝ   T. DOLEŽAL   ŠVAGROVSKÝ 

HAŠEK   FORMAN  RUDOVSKÝ 
CINGEĽ   SIMON   PROCHÁZKA 

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

HORÁK (NECHVÁTAL) 
 
 

CHALOUPKA   CHAROUSEK 
TŮMA       KOUSALÍK 

      HORA        ČÍŽEK 
     PAVELKA     DRTIL 

  
 

R. PŠURNÝ   MAJDAN    GERHÁT 
  PISAŘÍK   TAUŠ    SMOLKA 
SLAVÍČEK   RAPÁČ   VLČEK 
KAFAN    ZAVŘEL   ANDRES 

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

SCHWARZ (MELICHERČÍK) 
 
 

VITÁSEK     KOLMANN 
JÁNOŠÍK    ULRYCH 

        ŘÍHA      NIKO 
      ŠIMEK     KÁJÍNEK 

  
 

BÁRTA   URBAN   ZACHA 
JONÁK   SKOŘEPA   PLODEK 

KLIMT      DUŠEK     KREJČÍK 
VLACH   SKALICKÝ    KICA 

 



 

Brankáři: 8 
 
Obrana: 6 
 
Útok: 6 
 
 

20 

Brankáři: 7 
 
Obrana: 8 
 
Útok: 7 
 
 

Brankáři: 9 
 
Obrana: 6 
 
Útok: 7 
 
 

22 

21 

SVOBODA (CIKÁNEK) 
 
 

ČERNOŠEK   ŠENKEŘÍK 
ŠPELDA    JEBAVÝ 
BEŇOVIČ   LÁTAL 

SKLENIČKA  GUTWALD 
 
 

DALECKÝ    VRDLOVEC    KLHŮFEK 
MAREK    HRDEL   KUCHLER 

KUBEŠ   ONDRÁČEK  STRÁNSKÝ 
DIVÍŠEK   STROMKO  STRNAD 

 

-------------------------------------------------------------------------------- 

HALMOŠI (KŮDELA) 
 
 

KASÍK    MORAVEC 
KŘÍŽ   PAVLÍČEK 
CHMELÍŘ   BOHÁČ 

KOTAŠKA   VRÁBLÍK 
 
 

KOTALÍK   SKUHRAVÝ   ROB 
KUCHEJDA   EBERLE   MELKA 
ŠACHL   ONDŘEJ    VANIŠ 

FEREBAUER   BÁRTA  PITULE 
 

-------------------------------------------------------------------------------- 

KOSTÚR (HANULJAK) 
 
 

BARTEJS   PROŠEK 
MAZANEC   RUTTA 
SZAKAL   TREFNÝ 

STEHLÍK   DOBROVOLNÝ 
 
 

JÍRA   CHLOUBA   GAJOVSKÝ 
TON      KŮS    CHAROUSEK 
SIKORA    HROMAS   KAŠE 
RAČUK    MAINER    KÄMPF 

 



 

PETRÁSEK (ORCT) 
 
 

SKLENIČKA   PAVLÍK 
 ČERNÝ   VOBOŘIL 

GRIN   BROŽ 
HOLOMEK   SMETANA Brankáři: 6 

  
 Obrana: 6 

 BOHÁČ   ROUBÍK    ROD 
Útok: 7 
 
 

19 

 

Brankáři: 10 
 
Obrana: 7 
 
Útok: 5 
 
 

 

22 

MEIDL  ALINČ   HAVLÍČEK 
KLOZ   PŘEUČIL  TŮMA 

BARÁNEK   VÁVRA   LOSKOT    
 

-------------------------------------------------------------------------------- 

HAMERLÍK (L. DANEČEK) 
 
 

KOMA   ROUPEC 
VOSÁTKO   KLIMÍČEK 
PUNČOCHÁŘ  KRISL 
P. RIMMEL   GRACA 

 
 

DANEČEK   KLIMŠA   JAKÚBEK 

____________________________________________________________________

MAROSZ   ŠLAHAŘ   ŠEDIVÝ 
HRŇA   KANKO   PECHANEC 
MARUNA  ŘÍČKA  SZTEFEK 

 

JAKÁ JE POTENCIÁLNÍ SÍLA TÝMŮ? 

1. MLADÁ BOLESLAV   28 
2.-3. OLOMOUC    25  

11. ŠUMPERK     21 

2.-3. TŘEBÍČ     25 
12. BEROUN     20 

4.-5. JIHLAVA    24 
------------------------------- 

4.-5. LITOMĚŘICE    24 
13. ÚSTÍ NAD LABEM   19 

6. HAVLÍČKŮV BROD   23 
14. MOST     18

7.-10. HAVÍŘOV    22 
7.-10. BENÁTKY N/J   22 
7.-10. ČESKÉ BUDĚJOVICE  22 
7.-10. KADAŇ     22 
------------------------------- 
 



 

URICHARD BRANČÍK 



 
 Debut za tamější muže sice Brančík, momentálně 
40letý chasník, zaznamenal již v ročníku 1991/1992, ale u 
titulu ze sezóny 1993/1994 chyběl, plnil si totiž základní 
vojenskou docházku a hrál za prvoligový Tábor.  

 Hokejovému řemeslu se tento hokejista, jenž 
v současnosti hraje za druholigový Přerov, vyučil ve 
Šternberku. Už v mládežnickém dresu však zamířil do 
Olomouce, s níž pak spojil převážnou část své kariéry. 

druhé nejlepší ligy v České republice. Mise se podařila na 
výbornou a v Moře tak Richard Brančík zůstal i pro 
následující ročník. 
 Jenže pak přece jen vyslyšel vábení z Komety Brno, 
která tehdy začala novou úspěšnou klubovou éru. 
Z Brančíka udělali na jihu Moravy kapitána, za což se jim 
tento forvard odvděčil třemi roky dobré práce.  
 Jenže před sezónou 2007/2008 znovu ohlásil 
návrat na olomoucký led, kde sbíral první zkušenosti se 
seniorským hokejem. Brančík nakonec za Olomouc odehrál 
ještě čtyři sezóny (v jedné z nich nastřádal 44 kanadských 
bodů, čímž si vytvořil osobní rekord v 1. lize).  

 V extralize se 180 centimetrů vysoký forvard 
nedokázal nikdy natrvalo uchytit (odehrál 93 zápasů s bilancí 
15+12), svůj um tak prokazoval zejména fanouškům ve druhé 
nejvyšší soutěži (671 zápasů, v nichž se blýskl 189 brankami a 
242 asistencemi).  V ročníku 2010/2011 pak ale nastal strmý pád. 

Richarda Brančíka trenéři stavěli jen do čtvrté lajny a po 
individuálně nepovedené sezóně nedostal novou smlouvu. 
„Rozhodně na ni ale budu vzpomínat v dobrém. Na Olomouc 
nezanevřu. Jsem Olomoučák, klukům budu držet palce dál. 
Akorát už prostě nebudu oblékat ten dres,“ uvedl Richard 
Brančík pro iDnes.cz.  

V 1. lize si nejprve udělal jméno pětiletkou v Opavě, 
kde patřil k lídrům mužstva a sbíral kolem třiceti bodů za 
sezónu. „Je už to tedy hodně dávno, ale bylo to tam příjemné. 
Získal jsem hodně kamarádů a známých, s kterými se stýkám 
dodnes. Takže, jak říkám, je to sice dlouho a byla jiná doba, 
ale bylo to tady opravdu fajn a na Opavu vzpomínám rád,“ 
uvedl Brančík pro olomoucky.denik.cz.   Poslední tři roky nastupuje jedna z ikon 

olomouckého hokeje v Přerově, kde podle předpokladů plní 
roli tahouna týmu a vyskytuje se na čele statistik tohoto 
druholigového klubu.  

V sezóně 2002/2003 pak ukázal pravé kohoutí srdce. I 
když v 1. lize patřil k respektovaným hráčům, zamířil do 
Olomouce, která tehdy hrála 2. ligu, aby jí pomohl k návratu do  
 



 

WWW.HSTREBIC.CZ 

UARCHIV MAGAZÍNŮ 
ROČNÍK 2012/2013      ROČNÍK 2013/2014 

1. číslo: 1. číslo: ZDE

OBSAHY ČÍSEL 
 
ROČNÍK 2012/2013 
1. číslo: Průvodce sezónou, TOP 10 hráčů do 175 cm 
2. číslo: Michal Mikeska, Mario Cartelli, Martin Filip, Milan Toman, Lukáš Pabiška, BK Mladá Boleslav, Královští Lvi Hradec 
Králové, Jiří Novotný, TOP 10: brankáři 
3. číslo: Jiří Cetkovský, Marian Morava, Nikola Gajovský, David Vrbata, Radim Kucharczyk, Aleš Totter, HC Stadion 
Litoměřice, HC Benátky nad Jizerou, TOP 10: mladíci, Žebříček dresů, Legenda: David Mikšan 
4. číslo: Radim Vrbata, Zdeněk Ondřej, Jan Plodek, Petr Přindiš, David Ludvík, Nathan Walker, HC Rebel Havlíčkův Brod, SK 
Kadaň, Přehled rváčů, bláznů a průšvihářů, Movember v 1. lize, TOP 10: veteráni 
5. číslo: David Výborný, Lukáš Poživil, Martin Vágner, Pavel Selingr, Lukáš Cingeľ, Michal Tvrdík, Aleš Holík, Milan Přibyl, 
Martin Filip, Salith Šumper, SK HS Třebíč, TOP 10: Praváci, Pavel Šebesta 
6. číslo: Průvodce play-off, Boris Žabka, Ladislav Slížek, Richard Diviš, Daniel Boháč, Daniel Hodek, Luděk Brož, TOP 10: 
cizinci, Alexandr Elsner 
7. číslo: Shrnutí sezóny, TOP 100 hráčů sezóny, udílení trofejí, shrnutí play-off/out, výroky, Pavel Maláč 

 
ROČNÍK 2013/2014 
1. číslo: Průvodce sezónou, TOP 15 letních posil, přehled posledních dvaceti prvoligových sezón 
2. číslo: Viktor Ujčík, Angel Krstev, Martin Falter, Peter Jánský, Karel Hromas, Petr Opršal, Lubomír Vosátko, Medvědi 
Beroun 1933, Michal Vodný, TOP 15: Junioři, Speciál: Největší prvoligové osobnosti za posledních 10 let, Legenda: Michal 
Černý 
3. číslo: Aleš Kotalík, Michal Mikeska, Martin Chabada, Petr Kanko, Tomáš Fořt, Michal Důras, Martin Tůma, Lukáš Nahodil, 
Petr Přikryl, Petr Jíra, Milan Mikulík, HC Motor České Budějovice, Legenda: Michal Černý, TOP 15 útočných formací 
 
 
 
 
 

   5. číslo: ZDE ZDE    
  
2. číslo: 2. číslo: ZDE    6. číslo: ZDE ZDE    
  
3. číslo: 3. číslo: ZDE             7. číslo: ZDE ZDE 
     

 4. číslo: ZDE 
 

http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-1.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-5.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-2.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-6.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-3.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-7.pdf
http://www.hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1213/2013-4.pdf
http://www.hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1314/1-2014.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1314/2-2014.pdf
http://hstrebic.cz/foto_tre/foto_clanky_1314/4-2014.pdf


 
UZÁBAVA 

 
HLÁŠKY HOKEJOVÝCH 

KOMENTÁTORŮ 
 
„Tak tu máme jednu nepovedenou simulaci, to 
mu žádný rozhodčí nesežere... Panenko 
skákavá, von to sežral!“ 
 
„Příště musíme dát více gólů než soupeř, jinak 
prohrajeme.“ 
 
Josef ZAJÍC: „Samá zvířata skórují (Beran, 
Beránek).“   
„Stihl to v minutě dvanácté jak se hovoří.“ 

ěžko se na to dívá, a já to ještě musím i 

ěděl, kde ho má.“ 

Pro Slovan je to už čtvrtý zápas za tři dny.“ 

řich dal gól v .... 16. minutě, 42. 

ůžeme jít dopředu, ale nemáme puk...“ 

Toto byla nepříjemná střela pro Lašáka. 
ílet!“ 

Inkasoval úder, kterému se vyhnul." 

Naši získali míč za bránou..." 

Jerguš Bača vysral tvrdou střelu na 

Přihrál soupeřovu protihráči..." 

a ledě máme Vaica s křídlama." 

T (Potom co dal Šatan gól)... Potvrzuje se, že náš 
kapitán je hokejistou!" 
 
 

 
„T
komentovat.“ 
 
„Janus byl zmatený. Nev
 
„
 
„Köhler Bed
třetině.“ 
 
„M
 
„
Běloruský hráč nesignalizoval, že bude stř
 
"
 
"
 
"
brankáře." 
 
"
 

"N
 
"

http://sport.sme.sk/ninajovsvet/vyrok/5920
http://sport.sme.sk/ninajovsvet/vyrok/5920


KA 

UKVIZ 
VÝSLEDKY NA DALŠÍ STRANĚ! 

KDO JE TO? 

Za každou správnou odpověď dva body. 

Poznáš legendu? 
1. indicie: 24. 7. 1976, gólman 
2. indicie: studoval v Austrálii, poté se k hokeji 
vrátil 
3. indicie: symbol chomutovského hokeje 
4. indicie: chytal za Litvínov, Chomutov 
5. indicie: křestním jménem Kamil 

Poznáš hráče? 
1. indicie: 23. 7. 1983, hůl pravá, útočník 
2. indicie: hrál za Hradec, Kometu, Moru 
3. indicie: do současného klubu přišel z 
Polska 
4. indicie: ty máš ale „ŠTĚSTÍ“ 
5. indicie: kř. jméno Petr 
 10 otázek 

1) Kdo NENÍ odchovanec Třebíče? 
a) Vladimír Sobotka 
b) Miroslav Duben 
c) Roman Erat 
d) Ondřej Němec 
2) Čí odchovanec je Radek Hamr? 
a) Ústí nad Labem 
b) Most 
c) Litoměřice 
d) Písek 
3) Kdo je odchovanec Šumperka? 
a) Jakub Kindl 
b) Jan Peterek 
c) Martin Havlát 
d) Rostislav Olesz 
4) Kdo NENÍ odchovanec Havířova? 
a) Jiří Trvaj 
b) Luděk Čajka 
c) František Procházka 
d) Petr Gřegořek 
U5) Kdo NENÍ odchovanec Olomouce? 
a) Petr Vrána 
b) David Krejčí 
c) Tomáš Fleischmann 
d) Jiří Hudler 
 

6) Kdo měl loni nejlepší statistiku +/- v 1. lize? 
a) Tomáš Nouza 
b) Jaroslav Roubík 
c) Jiří Ondrušek 
d) David Výborný 
7) V kolika letech ukončil kariéru Daniel Hodek? 
a) ve 37 
b) ve 38 
c) ve 39 
d) ve 40 
8) Který z těchto hráčů nemá slavného bratra? 
a) Jaroslav Hertl 
b) Adam Červenka 
c) Jan Divíšek 
d) Radek Hubáček 
9) Kdo loni NEvypomohál Plzni z 1. ligy? 
a) Adam Lapšanský 
b) Tomáš Sýkora 
c) Vojtěch Mozík 
d) Lukáš Poživil 
U10) Kterému z těchto hráčů je více než 30 let? 
a) Miloslav Čermák 
b) Jiří Řípa 
c) Jiří Charousek 
d) Radek Hubáček 
 

Pokud jste dosáhl/a… jste… 
20-26 bodů Prezident klubu 
16-19 bodů Generální manažer 
12-15 bodů Hlavní trenér 
7-11   bodů Asistent trenéra 
3-6     bodů Trenér mládeže 
0-2     bodů Nosič vody 

Maximálně 10 bodů z 
obou tajenek. Za každou 
použitou indicii -1 bod. 

 

Za každou správnou odpověď 1 bod 

Odchovancem jakého klubu je 
Radek Hamr? 

 
 V kolika letech ukončil kariéru 

Daniel Hodek? 



 

UPŘÍŠTÍ ČÍSLO 
VYCHÁZÍME 21. LEDNA 

 

- TOMÁŠ KLIMENTA 
- AZ HAVÍŘOV 

- PATRIK MOSKAL 
- ŽEBŘÍČEK TRENÉRŮ 

- LUKÁŠ SÁBLÍK 
- ZBYNĚK HRDEL 

foto: fotokraus.cz, google.cz, weby prvoligových klubů, Jiří Mokrý (hstrebic.cz), Miroslav Rosendorf, weby 
extraligových klubů 

Výsledky kvizu 10 otázekKdo je to?  
1) b   5) c  9) a 1. ROMAN RÁC 

2. TOMÁŠ SEDLÁK 
3. VLADIMÍR ŘÍHA 
UPoznáš…? 
legenda: KAMIL JARINA 
hráč: PETR HALUZA 

2) c   6) b  10) c 
3) a   7) c 
4) d   8) b 
 

UKontakty 
 
HSfan: HTUMarek.Hedbavny@seznam.cz UT 
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